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τα απόνερα 
του «Daniel» 
θα πνίξουν 
την τσέπη

▶ΣΕΛ. 6

«Μπροστινός»
του πολάκη 

ο κασσελάκης
▶ΣΕΛ. 24-25



• Έχουν αποφασιστεί οι αλλαγές,

μετά από τις αυτοδιοικητικές
εκλογές οι ανακοινώσεις  

▶ΣΕΛ. 7






Restart σε δομές 
και κυβέρνηση

ολομέτωπη
επίθεση

ανδρουλάκη
▶ΣΕΛ. 26

Εθνικο ΣχΕδιο
αναΣυγκροτηΣηΣ

προτΕινουν 
οι Ειδικοι

▶ΣΕΛ. 23

Στο πλευρό των 
πλημμυροπαθών 

το εγχώριο
επιχειρείν 

▶ΣΕΛ. 28-29

ΜΕΤΑ ΤΗ ΒΙΒΛΙΚΗ ΚΑΤΑΣΤΡΟΦΗ
11 χρόνια στο συρτάρι 
η χαρτογράφηση 
πλημμυρικού κινδύνου
που έκανε το 2012 
η κυβέρνηση Σαμαρά 
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1,5 €

• Προσαρμοσμένη στα νέα δεδομένα η ομιλία Μητσοτάκη 
στη ΔΕΘ • Σε τρεις άξονες η αντιμετώπιση των καταστροφών




ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΡΕΥΝΑ



• Σε δήμαρχο Παλαμά και α-
ντιπεριφερειάρχη Καρδίτσας οι
ευθύνες για το σπάσιμο του
φράγματος Καλέντζη 
• Media (Εφημερίδα των Συ-
ντακτών, zougla.gr κλπ) «στρι-
μώχνουν» την κατασκευαστική
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ για τα έργα αποκα-
τάστασης μετά από τον «Ιανό»       
▶ΣΕΛ. 3, 4-5
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ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΡΕΥΝΑ: 
Ψάχνουν για ευθύνες 
σε αυτοδιοικητικούς και ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ 3, 4-5

Τα απόνερα του DANIEL 
θα «πνίξουν» την τσέπη 6

«Κλείδωσε» ο ανασχηματισμός 7

Μητσοτάκης από τη ΔΕΘ: 
Restart σε δομές και κυβέρνηση 8-9

ΚΙΤΣΟΣ Ο ΚΟΡΙΟΣ 10, 23 

ΣΥΡΙΖΑ: «Μπροστινός» 
του Πολάκη ο Κασσελάκης 24-25

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ | ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ: 
Στο πλευρό των πλημμυροπαθών 
το εγχώριο επιχειρείν  28-29

ΔΙΕΘΝΗ: Το casus belli 
της Μελόνι με την Κομισιόν 31 Α

πό το απόγευμα της 4ης Σεπτεμβρίου όποτε και άρχισαν να ηχούν τα πρώτα μηνύματα του 112 που προει-
δοποιούσαν τους πολίτες της Εύβοιας, της Λάρισας και αλλού για τον ερχομό του καταστροφέα «Daniel» μάς
χωρίζουν δύο εβδομάδες. Ακόμη όμως δεν έχει γίνει δυνατό να προσδιοριστεί το ακριβές μέγεθος της κατα-

στροφής που υπέστη η γεωγραφική και παραγωγική καρδία της χώρας. Και μόνο το γεγονός ότι μέχρι και χθες η Ελ-
λάδα παρέμενε κομμένη στα δύο –στο ύψος της Λάρισας– εξαιτίας του ότι η εθνική οδός που συνδέει την Αθήνα με
τη Θεσσαλονίκη έχει μετατραπεί σε λίμνη, είναι ενδεικτικό ότι η προ καταστροφής κανονικότητα θα αργήσει πολύ να
επανέλθει. Αυτή η δυσοίωνη προοπτική δεν αλλάζει το τι πρέπει να γίνει από ’δω και πέρα. «Η Ελλάς προώρισθαι να
ζήσει και θα ζήσει» θα επαναλάμβανε αν ζούσε ο Χαρίλαος Τρικούπης. Το θέμα, ωστόσο, είναι το ΠΩΣ θα ζήσει η χώ-
ρα θωρακισμένη στο μέτρο του δυνατού από τις άγριες διαθέσεις της υφιστάμενης κλιματικής κρίσης. 

Δεν χωράει αμφιβολία ότι η κακοκαιρία
«Daniel» ήταν ένα πρωτόφαντο φαινόμενο η
ένταση του οποίου δεν αμφισβητείται ούτε α-
πό τους ακραιφνείς εχθρούς της κυβέρνησης.
Μάλιστα διακεκριμένοι επιστήμονες όπως ο
καθηγητής Χρήστος Ζερεφός και ο καθηγη-
τής Διευθέτησης Ορεινών Υδάτων Δημήτρης
Εμμανουηλίδης κατέθεσαν την επιστημονι-
κή εκτίμησή τους ότι αντίστοιχης έντασης
φαινόμενα θα ξαναδούμε σε εκατοντάδες ί-
σως σε πολλές χιλιάδες χρόνια από σήμερα.

Μακάρι λέμε εμείς να ήταν θέμα στατιστι-
κής, αλλά δεν είναι. Πρώτον διότι κανείς ε-
πιστήμονας δεν μπορεί να πιστοποιήσει με

την υπογραφή του ότι ένας… τριτοξάδελφος του «Daniel» θα μας ξαναεπισκεφτεί σε μια χιλιετία οπότε μέχρι τότε ε-
μείς, τα παιδία και τα εγγόνια μας μπορούμε να κοιμόμαστε ήσυχοι. Δεύτερον διότι η στατιστική ακολουθία δεν είναι
σταθερό μέγεθος και νομοτελειακά θα «σπάσει» σε άγνωστο χρόνο. Όπερ μεθερμηνευόμενο, ο βιβλικός κατακλυσμός
που μας χτύπησε φέτος αλλά προβλέπεται βάσει στατιστικής να μας επισκεφθεί το 2123 έχει πιθανότητες να μας ξα-
ναχτυπήσει την πόρτα και το 2024 ή το 2027, χωρίς να κινδυνεύει να φάει πρόστιμο από την ΕΛΤΣΑΤ!!!

Εν ολίγοις και επειδή δεν χωρούν αστεία: τα ακραία καιρικά φαινόμενα που είτε «αυτόφωτα» είτε πυροδοτούμε-
να από την κλιματική κατάρρευση εμφανίζονται όλο και πιο συχνά στη μεσογειακή γειτονιά μας πρέπει να αντιμε-
τωπιστούν με τις αναλογίες μιας πολεμικής απειλής για την οποία κάθε χώρα του πλανήτη προετοιμάζεται ακόμη κι
αν δεν χρειαστεί ποτέ να πολεμήσει.

Αν κάτι πικραίνει είναι ότι αυτή την οιωνεί πολεμική «απειλή» η Ελλάδα, ειδικά σε ό,τι αφορά τη Θεσσαλία, την
γνωρίζει πάνω από 10 χρόνια. Συγκεκριμένα από το 2012 που η κυβέρνηση του Αντώνη Σαμαρά είχε φροντίσει
κατ’ εφαρμογή της Οδηγίας 2007/60/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου να χαρτογραφηθεί η προκαταρκτική α-
ξιολόγηση των κινδύνων πλημμύρας στις ελληνικές περιφερειακές ενότητες. Μία αποκαλυπτική και ταυτόχρονα πε-
ριεκτική δουλειά 126 σελίδων που όμως κανείς δεν μπήκε όπως φαίνεται στον κόπο να αξιοποιήσει προετοιμάζο-
ντας την αποτελεσματική οχύρωση περιοχών στις οποίες ιστορικά έχουν σημειωθεί σημαντικές πλημμύρες (βλ. πε-
δινές περιοχές της λεκάνης του Πηνειού, παραθαλάσσια ζώνη Βόλου, ρέματα Πηλίου και παράκτια ζώνη Πηλίου
προς την πλευρά του Αιγαίου Πελάγους), καθώς και άλλων περιοχών όπως π.χ. ο Πηνειός και οι παραποταμοί του
μαζί με την κλειστή λεκάνη της λίμνης Κάρλας, που στην ίδια χαρτογράφηση του 2012 χαρακτηρίζονται ως «Ζώνες Δυ-
νητικά Υψηλού Κινδύνου Πλημμύρας».

Έντεκα χρόνια αργότερα τα αποτελέσματα αυτής της αβλεψίας τα είδαμε στην πιο τραγική εκδοχή τους αλλά συ-
νεχίζουν να είναι πολλοί οι απαισιόδοξοι που αμφιβάλουν ότι έστω και τώρα το πάθημα θα γίνει μάθημα.

Η πολεμική κλιματική 
απειλή και η…
παραπεταμένη 
χαρτογράφηση κινδύνου 
της κυβέρνησης Σαμαρά
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Με τη δημόσια συζήτηση
να περιστρέφεται γύρω α-
πό το αν οι συνέπειες της
καταιγίδας Daniel θα μπο-
ρούσε να ήταν λιγότερο
τραγικές από αυτές που
βιώνουν οι κάτοικοι της
Θεσσαλίας, η Δικαιοσύνη
αναζητά κι εκείνη την άκρη
του νήματος για τις ευθύ-
νες που προκύπτουν είτε α-
πό αμέλειες και παραλή-
ψεις των αυτοδιοικητικών
στελεχών (περιφερειάρ-
χης, αντιπεριφερειάρχες,
δήμαρχοι κλπ) είτε από κα-
κοτεχνίες στα ήδη εκτελε-
σθέντα έργα.

Χ
αμένη στη μετάφραση
είναι η ελληνική κοινή
γνώμη βλέποντας να
διεξάγεται ένα πινγκ-
πονγκ ευθυνών και α-

κούγοντας νέα στοιχεία που φαί-
νεται να συνετέλεσαν στο να «πνι-
γεί» η κεντρική περιφέρεια της
χώρας από την καταιγίδα
«Daniel». Από τη μια έχουμε  το
«αλληλοκάρφωμα» του δημάρχου
Παλαμά, Γιώργου Σακελλαρίου,
και του αντιπεριφερειάρχη Θεσ-
σαλίας, Κώστα Νούσιου, για το
ποιος ευθύνεται για το σπάσιμο
του φράγματος στον ποταμό Κα-
λέντζη. Ο μεν δήμαρχος επιμένει
ότι ουδέποτε έδωσε τέτοια εντολή
καθώς δεν ήταν δική του αρμο-
διότητα, ο δε αντιπεριφερειάρχης
παραδέχεται ότι έδωσε την έγκρι-
σή του για να γίνει τομή στο ανά-
χωμα αλλά αυτό το έκανε επειδή
του το ζήτησε ο δήμαρχος του ο-
ποίου την πολυετή εμπειρία εμπι-
στευόταν!

Σε αυτό το θέατρο του παραλό-
γου ήρθε να προστεθεί και η κα-
ταγγελία ότι κανένα από τα α-
ντλιοστάσια που υπάρχουν στους
ποταμούς της Καρδίτσας δεν δού-
λεψε επειδή δεν λειτούργησαν οι
γεννήτριες!

Την ίδια στιγμή που συμβαί-
νουν τα παραπάνω ανοίγει και το
μέτωπο της διερεύνησης των εν-
δεχόμενων κακοτεχνιών στα έρ-
γα αποκατάστασης που έγιναν στη
Θεσσαλία ύστερα από το ξέσπα-
σμα του κυκλώνα «Ιανός» τον Σε-
πτέμβριο του 2020, τα οποία ε-
λέγχεται αν ήταν ικανά να εκπλη-
ρώσουν τον σκοπό της εκτέλεσής
τους δηλαδή να θωρακίσουν την
περιοχή έναντι πλημμυρικών κιν-
δύνων. 

Αντικείμενο του επίμαχου έρ-
γου κόστους €143.000.000 (με
ΦΠΑ) ήταν η επείγουσα αποκα-
τάσταση των ζημιών επί οδο-
στρωμάτων, οδικών υποδομών,
γεφυρών και εκτέλεσης συνοδών
έργων σήμανσης, προστασίας και
ασφάλειας, απορροής όμβριων
κ.λ.π. στο οδικό δίκτυο της Περι-
φερειακής Ενότητας Καρδίτσας
και ειδικότερα στους δήμους Καρ-
δίτσας, Αργιθέας και Μουζακίου

που προκλήθηκαν από τις φυσι-
κές καταστροφές που προκάλεσε
ο «Ιανός». Για το έργο το μειοδό-
τρια αναδείχτηκε η ΤΕΡΝΑ με πο-
σοστό έκπτωσης 6% έναντι της
έκπτωσης 5% που έδωσαν οι
διεκδικήτριες εταιρείες ΑΒΑΞ και
ΙΝΤΡΑΚΑΤ, αλλά μετά από τα ό-
σα καταστροφικά συνέβησαν στη
Θεσσαλία ο επιχειρηματικός όμι-
λος του Γιώργου Περιστέρη βρέ-
θηκε στο στόχαστρο αρκετών ρε-
πορτάζ του ηλεκτρονικού και έ-
ντυπου Τύπου. Παράδειγμα μία
ανάρτηση του ενημερωτικού ι-
στότοπου zougla.gr που «χρεώ-
νουν» στην ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ προχει-
ρότητα ως προς την κατασκευή
των αναληφθέντων έργων. Επι-
καλούνται για παράδειγμα οι συ-
ντάκτες τoυ zougla.gr έργα κυ-
ρίως στον ποταμό Πάμισο. 

Σύμφωνα, πάντα, με το επίμα-
χο ρεπορτάζ του zougla.gr μία α-
πό τις γέφυρες που έπρεπε  να
φτιαχτούν ήταν αυτή στην επαρ-
χιακή οδό Ελληνοκάστρου Αμυ-
γδαλής, γεφυρώνοντας τον ποτα-
μό Πάμισο, σε απόσταση περίπου
2,5 χλμ. από το Μουζάκι. «Τη
στιγμή που χτύπησε την περιοχή
ο Daniel ήταν στημένη μία πρό-
χειρη γέφυρα» αναφέρεται χαρα-
κτηριστικά στο ρεπορτάζ όπου κα-
ταγράφονται και μαρτυρίες κατοί-
κων σύμφωνα με τις οποίες «πα-
ρασύρθηκε από τα ορμητικά νε-
ρά του χειμάρρου».

Το απόγευμα της ίδιας ημέρας
που αναρτήθηκε το ρεπορτάζ η

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ απάντησε – προφο-
ρικά ή με επιστολή της; -  στο
zougla.gr ισχυριζόμενη ότι: 

α) Στην περιοχή της Θεσσα-
λίας ουδέποτε ανατέθηκε στην
ΤΕΡΝΑ εργολαβία φράγματος,
ούτε καθαρισμός ή οποιαδήποτε
εργασία σε σχέση με φράγματα.

β) Τα έργα που ανέλαβε η εται-
ρεία στην περιοχή το 2021 δεν α-
φορούν αντιπλημμυρικά έργα αλ-
λά την αποκατάσταση των ζημιών
που προκλήθηκαν σε συγκεκρι-
μένα τμήματα του υπεραστικού ε-
παρχιακού οδικού δικτύου και
την επαναφορά τους στην προ
«Ιανός» κατάσταση.

Από την ΓΕΚ-ΤΕΡΝΑ διευκρι-
νίζουν, επιπρόσθετα, πως εκτέλε-
σαν μόνον έργα οδοποιίας κυ-
ρίως στην περιοχή Καρδίτσας τα
οποία έχουν ολοκληρωθεί κατά
το 90% και πως το συνολικό κό-
στος αυτών των έργων, συμπερι-
λαμβανομένου του ΦΠΑ, φθάνει
τα 130 εκατ. ευρώ. Συμπληρώ-
νουν, τέλος, ότι «τα έργα οδοποι-
ίας που εκτελέστηκαν δεν υπέστη-
σαν ζημιές από την πρόσφατη
πρωτοφανή κακοκαιρία.».

Το «στρίμωγμα» της ΤΕΡΝΑ
από την ΕΦ.ΣΥΝ. 
Το «στρίμωγμα» της, πάντως, ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ για τα… έργα και τις ημέ-
ρες της κατασκευαστικής στη Θεσ-
σαλία δεν σταμάτησε στην ανάρ-
τηση του zougla.gr. Συνεχίστηκε
με ένα πολύ πιο ερευνητικό ρε-
πορτάζ της «Εφημερίδας των Συ-

ντακτών» (σ.σ. το υπογράφει ο
συνάδελφος Άρης Χατζηγεωργί-
ου) στο οποίο αποδομούνται,  εν
μέρει τουλάχιστον, οι απαντήσεις
της εταιρείας σχετικά με την ε-
μπλοκή της στα έργα ανασυγκρό-
τησης που έλαβαν χώρα στις πλη-
γείσες (και) από το Ιανό περιοχές
της κεντρικής Ελλάδας.

Υπό τον χαρακτηριστικό τίτλο
«Τι (δεν) έκανε η ΤΕΡΝΑ για τα
αντιπλημμυρικά έργα στη Θεσσα-
λία» στο ρεπορτάζ της ΕΦΣΥΝ ε-
ξηγείται καταρχάς ότι τα έργα ο-
δοποιίας που παραδέχεται ότι έ-
κανε η εταιρεία «δεν μπορούν να
προχωρήσουν εάν παράλληλα
δεν έχει εξασφαλιστεί η αντι-
πλημμυρική προστασία τους, κα-
θώς πολλές φορές οι δρόμοι λει-
τουργούν και ως φράγματα, ειδι-
κά όταν κατασκευάζονται μέσα σε
απέραντες πεδινές εκτάσεις.».

Κάνοντας, εξάλλου, λόγο για
«μισές αλήθειες» στο ίδιο ρεπορ-
τάζ αποκαλύπτεται ότι η ΓΕΚ ΤΕΡ-
ΝΑ ήταν ανάδοχος συγκεκριμέ-
νων αντιπλημμυρικών έργων μέ-
σω της εταιρείας «Κεντρική Οδός»
που είναι κατά 100% θυγατρική
της ΤΕΡΝΑ και η οποία κατασκευ-
άζει και εισπράττει διόδια από τον
Αυτοκινητόδρομο Κεντρικής Ελ-
λάδος (Ε65). Προς επίρρωση
των γραφομένων τους στην ΕΦ-
ΣΥΝ επικαλούνται σχετικές δη-
λώσεις του περιφερειάρχη Θεσ-
σαλίας, Κώστα Αγοραστού, που
σε ανακοίνωσή του στις
23/9/2022 ανέφερε ότι το υ-

πουργείο Υποδομών και Μεταφο-
ρών «έχει ξεκινήσει πρόγραμμα
επειγόντων έργων, προϋπολογι-
σμού 350 εκατ. ευρώ, για την α-
ντιπλημμυρική θωράκιση των πε-
ριοχών πλησίον των αυτοκινητο-
δρόμων, που υλοποιήθηκαν με
συμβάσεις παραχώρησης». 

Σύμφωνα, πάντα, με το δημο-
σίευμα της ΕΦ.ΣΥΝ. σε εκείνη την
προ έτους ανακοίνωσή του ο κ. Α-
γοραστός προσέθετε ότι «στα
πλαίσια του προγράμματος αυτού,
ο παραχωρησιούχος του αυτοκι-
νητοδρόμου Κεντρικής Ελλάδος
Ε65 θα ξεκινήσει το αμέσως επό-
μενο διάστημα έργα ύψους 39 ε-
κατ. ευρώ στην περιοχή Καρδί-
τσας και Τρικάλων» τα έργα αφο-
ρούν:
>> Τη διευθέτηση του ποταμού
Καλέντζη σε μήκος 16 χλμ. και
του Συλλεκτήρα ΙΙΙ.2 (νοτιοδυτικά
της πόλης της Καρδίτσας).
>> Τη διευθέτηση του ποταμού
Ιταλικού (μήκους 20 χλμ.) και
των δύο τάφρων (μήκους 6 και 2
χλμ.), που συμβάλλουν σε αυτόν,
μέχρι τη συμβολή του με τον Πη-
νειό.
>> Αντιπλημμυρικά έργα στον
ποταμό Πάμισο, με τις εργασίες
να οριοθετούνται στα τελευταία 7
χλμ. μέχρι την εκβολή του Πάμι-
σου στον Πηνειό, ξεκινώντας α-
πό το Μουζάκι.

Μέχρι στιγμής δεν έχει απο-
φανθή η δικαιοσύνη για τυχόν
ευθύνες της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Αν ό-
μως – λέμε αν – διαπιστωθούν
κακοτεχνίες ή παραλείψεις, το
θέμα είναι πολύ σοβαρό γιατί
ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ τείνει να
εξελιχθεί – αν ήδη δεν έχει εξε-
λιχθεί – στον εθνικό κατασκευ-
αστή, αφού μετά την πτώση του
άκτωρα του Γιώργου Μπόμπο-
λα τον τίτλο δικαιούται ο όμι-
λος του Γ. Περιστέρη, αφού τα
περισσότερα και μεγάλα δημό-
σια έργα καταλήγουν σε αυτόν.

Στο στόχαστρο 
και ο Κ. Καραμανλής
Τη βόμβα, πάντως, για την ΓΕΚ

ΤΕΡΝΑ η
ΕΦ.ΣYΝ τη
φύλαγε για το
τέλος του ρε-
πορτάζ της κα-
θώς σε ό,τι α-
φορά τα  αντι-
πλημμυρικά

έργα της κατασκευαστικής στην
πληγείσα περιοχή βγάζει στη σέ-
ντρα και τον Κώστα Αχ. Καραμαν-
λή που από τον Ιούλιο του 2019
και μέχρι τον περασμένο Μάρτιο
που συνέβη το πολύνεκρο σιδη-
ροδρομικό δυστύχημα στα Τέμπη
ήταν υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών. 
Συγκεκριμένα, η ΕΦ.ΣΥΝ. αναφέ-
ρει τα εξής: «(…) ο τότε υπουργός
Υποδομών Κ. Αχ. Καραμανλής εί-
χε όντως δώσει εντολή στην “Κε-
ντρική Οδό” για συμπληρωματικές
εργασίες ύψους 70 εκατομμυρίων 

ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΡΕΥΝΑ
Ψάχνουν για ευθύνες
σε αυτοδιοικητικούς
και ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ 
• Σε δήμαρχο Παλαμά και αντιπεριφερειάρχη Καρδίτσας οι ευθύνες 
για το σπάσιμο του φράγματος Καλέντζη 
• Media (Εφημερίδα των Συντακτών, zougla.gr κλπ) «στριμώχνουν» την
κατασκευαστική ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ για τα έργα αποκατάστασης μετά από τον «Ιανό» 

Συνέχεια στην επόμενη σελιδα



Πολλά περισσότερα από μία έ-
στω και πρωτοφανή κακοκαιρία
ήταν τελικά η καταιγίδα Daniel
που έπληξε τη χώρα την προη-
γούμενη εβδομάδα. Ο «λογαρια-
σμός», αν και ανολοκλήρωτος α-
κόμη, είναι βαρύς, τόσο σε αν-
θρώπινες απώλειες όσο και σε α-
πώλειες ιδιωτικών και δημόσιων
περιουσιών και δομών. Μόνο
που… λογαριασμό ζητάει τώρα
και η Δικαιοσύνη αναζητώντας
το πώς φτάσαμε ως εδώ. Κι αυ-
τός ο λογαριασμός μπορεί να α-
ποδειχτεί για κάποιους πολύ…
αλμυρός!

Η�ΑΠΟΨΗ�

Τ
ην ώρα που στην οδό Νίκης
στο Σύνταγμα η ηγεσία του υ-
πουργείου Οικονομικών έχει
παραγγείλει στους επιτελείς τη
σύνταξη ενός συμπληρωματι-

κού κρατικού προϋπολογισμού που θα πε-
ριλαμβάνει έξτρα κονδύλια για τη στήριξη
των πλημμυροπαθών του θεσσαλικού κά-
μπου και της Μαγνησίας, λίγο… βορειότε-
ρα στη λεωφόρο Αλεξάνδρας στο μέγαρο
της ελληνικής Θέμιδας, η εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου Γεωργία�Αδειλίνη κατέ-
γραφε την δική της… παραγγελιά με απο-
δέκτες τους εισαγγελείς Πρωτοδικών του
Βόλου, της Καρδίτσας, της Λάρισας και
των Τρικάλων και θέμα το αν, πού και πώς
«πνίγηκαν» κάποια άλλα κονδύλια που λί-
γα χρόνια νωρίτερα ξοδεύτηκαν για να θω-
ρακίσουν τη χώρα έπειτα από το χτύπημα
ενός άλλου ακραίου καιρικού φαινομένου,
του μεσογειακού κυκλώνα «Ιανός».

Μια διαγώνια ανάγνωση της εισαγγελι-
κής παραγγελίας της κ. Αδειλίνη αρκεί για
να καταλάβει κάποιος ότι δεν έχουμε να
κάνουμε με μία συνηθισμένη-τυπική δια-
δικασία που γενικόλογα αναζητά τυχόν ευ-
θύνες αρμοδίων αρχών για ένα περιστατι-
κό δημοσίου ενδιαφέροντος. Καταρχάς, η
ανώτατη εισαγγελική λειτουργός παρακα-
λεί τους κατά τόπους εισαγγελείς Πρωτοδι-
κών να διακριβώσουν την τέλεση ή μη σο-
βαρών αξιοποίνων πράξεων που διώκο-
νται αυτεπάγγελτα όπως είναι η πρόκληση

πλημμύρας –είτε από αμέλεια είτε με ενδε-
χόμενο δόλο–, η ανθρωποκτονία από αμέ-
λεια δια παραλείψεως κατά συρροή, η πα-
ράβαση καθήκοντος, η απιστία, η έκθεση
κ.ά. Κατά δεύτερον η εισαγγελική παραγ-
γελία είναι εκτενής, ιδιαίτερα «ψαγμένη»
στο τεχνικό κομμάτι της (σ.σ. ποια ήταν τα
γεωγραφικά σημεία επικινδυνότητας, ποια
έργα είχαν τυχόν αστοχίες) και θέτει ονο-

μαστικά (αναφερόμενη στις θεσμικές ιδιό-
τητες των ελεγχόμενων προσώπων) τα ε-
ρωτηματικά πάνω από τα κεφάλια των τυ-
χόν υπευθύνων.

Ποιοι μπαίνουν στο στόχαστρο
της εισαγγελικής έρευνας 
Πιο αναλυτικά, στο στόχαστρο της εισαγ-
γελικής έρευνας για τις καταστροφικές
πλημμύρες στη Θεσσαλία μπαίνουν πρό-
σωπα και συμβάντα για τα οποία τίθενται
τα ακόλουθα αμείλικτα ερωτήματα: 

1Ποια ακριβώς μέτρα έλαβαν ο περιφε-
ρειάρχης Θεσσαλίας, οι αρμόδιοι χωρικοί
αντιπεριφερειάρχες Μαγνησίας, Καρδί-
τσας, Τρικάλων και Λάρισας, ο θεματικός
αντιπεριφειάρχης κλιματικής κρίσης και
πολιτικής προστασίας, ο δήμαρχος Βόλου
και οι αρμόδιοι αντιδήμαρχοι, ο δήμαρ-
χος Καρδίτσας και οι αρμόδιοι αντιδήμαρ-
χοι, μετά την κακοκαιρία «Ιανός» το 2020,
σε επίπεδο πρόληψης, ήτοι εκτέλεσης α-
ντιπλημμυρικών έργων, αλλά και μετά την
ακριβή πρόβλεψη της έκτασης του φαινο-
μένου «Daniel» από την Εθνική Μετεωρο-
λογική Υπηρεσία, προκειμένου να απο-
φευχθούν ή τουλάχιστον να μειωθούν οι
επιπτώσεις του και, κυρίως, να προστατευ-
θούν οι ζωές των συμπολιτών τους. Πριν

δηλαδή το φαινόμενο, αλλά και κατά τη
διάρκεια του φαινομένου, σε επίπεδο συ-
ντονισμού των αρμοδίων για την πολιτική
προστασία υπηρεσιών τους.

2Ποιο ήταν το ακριβές ύψος των διατεθέ-
ντων για αντιπλημμυρικά έργα ποσών από
την Περιφέρεια Θεσσαλίας και τους δήμους
Βόλου και Καρδίτσας, την τριετία 2020-
2023, καθώς και τα διατεθέντα για άλλους
σκοπούς ποσά, όπως π.χ. για έργα οδοποι-
ίας και αθλητισμού ή για επικοινωνία.

3Ποια αντιπλημμυρικά έργα έγιναν από
την Περιφέρεια Θεσσαλίας σε όλους τους
νομούς της Θεσσαλίας, καθώς και από τον
δήμαρχο Βόλου στον δήμο του Βόλου και
από τον δήμαρχο Καρδίτσας στον δήμο
Καρδίτσας, την τριετία 2020-2023, ποια
δεν έγιναν και ποια δεν ολοκληρώθηκαν
και για ποιους λόγους. Πόσο αποτελεσμα-
τικά ήταν τελικά τα έργα που έγιναν, καθώς
επίσης και εάν οι αντίστοιχες μελέτες αυ-
τών ελάμβαναν υπόψη κακοκαιρίες παρό-
μοιες με την «Daniel».

4Αν η κατασκευή των ως άνω αντιπλημ-
μυρικών έργων ήταν σύμφωνη με τους κα-
νόνες της τέχνης και της επιστήμης, όπως
για παράδειγμα η γέφυρα του χειμάρρου Ξη-
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Τον… λογαριασμό 
για την καταστροφή 
(ανα)ζητάει η Θέμιδα

• Αμείλικτα τα ερωτήματα που θέτει προς διερεύνηση η εισαγγελέας
του Αρείου Πάγου, Γεωργία Αδειλίνη 
• Στο… βάθος Κορυδαλλός για τους υπαίτιους σοβαρών παραλείψεων; 

Συνέχεια από την προηγούμενη σελιδα

ευρώ επί της σύμβασης παραχώρησης του Ε65. Μάλιστα η εντολή είχε δοθεί πριν α-
πό τον “Ιανό” και αφορούσε “την επείγουσα αντιπλημμυρική θωράκιση των περιοχών
ανάντη και κατάντη του αυτοκινητοδρόμου Κεντρικής Ελλάδας στα Τμήματα Ξυνιάδα-
Ανάβρα, Ανάβρα-Τρίκαλα και Λαμία-Ξυνιάδα” με βάση απόφαση της Κυβερνητικής
Επιτροπής Συντονισμού Μεγάλων Εργων Υποδομής από τον Δεκέμβριο του 2019.

»Το “επείγον” της αντιπλημμυρικής θωράκισης πάντως δεν απεδείχθη στην πρά-
ξη. Από τον Δεκέμβριο του 2019 πέρασε ο “Ιανός”, εγκρίθηκε η διάθεση των 70 ε-
κατομμυρίων με νεότερη απόφαση του Κ. Αχ. Καραμανλή στις 22/2/2021, αλλά τα
έργα δεν ξεκίνησαν ποτέ. Μάλιστα εκείνο το πακέτο των 70 εκατομμυρίων θα το συ-
ναντήσουμε πολύ καιρό αργότερα, στις 17 Μαΐου 2023, όταν ο τότε υφυπουργός Υ-
ποδομών Γ. Καραγιάννης εκδίδει νέα απόφαση και εντάσσει μέσα στο ίδιο ποσό και
τα έργα αντιπλημμυρικής θωράκισης για το χωριό Κόμμα στον Σπερχειό.»

Ο συντάκτης του δημοσιεύματος θυμίζει ότι το Κόμμα είναι ένα χωριό που πλημ-
μύρισε τον Δεκέμβριο του 2021 με τους κατοίκους του να αποδίδουν τις πλημμύρες
στον τρόπο με τον οποίο έγιναν έργα του αυτοκινητόδρομου Ε65 από την «Κεντρική
Οδό», με αναχώματα που εμποδίζουν τη ροή των υδάτων. Μάλιστα οι κάτοικοι δεν έ-
μειναν στις καταγγελίες και διεκδίκησαν δικαστικά το δίκιο τους όπου και δικαιώ-
θηκαν από τη Θέμιδα.
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ριά στον Αλμυρό Μαγνησίας, η οποία είχε
πληγεί από τις πλημμύρες του «Ιανού» και
ανακατασκευάσθηκε («αναβαθμίσθηκε» ή
άλλως «αποκαταστάθηκε ή ενισχύθηκε») τέ-
λη του 2022 με Άνοιξη του 2023, για να κα-
ταρρεύσει τελικά τμήμα της τον Σεπτέμβριο
του 2023, ελέγχοντας σε αποφατική περί-
πτωση, πλέον των άλλων υπευθύνων και
τους αναδόχους των συγκεκριμένων έργων.

5Αν τα έργα που έγιναν από την Περι-
φέρεια Θεσσαλίας και τους δήμους Καρδί-
τσας και Βόλου μετά τον «Ιανό» ήταν ενταγ-
μένα σε μια συνολική μελέτη που να συν-
δέει τα επιμέρους έργα προς τον σκοπό της
ολικής αντιμετώπισης του προβλήματος
των πλημμυρών, ή αποσπασματικά, μι-
κρής κλίμακας, και χωρίς έλεγχο.

6Αν αληθεύουν οι καταγγελίες ότι η Πε-
ριφέρεια Θεσσαλίας ή ο δήμος Καρδίτσας
(ή από κοινού) προχώρησαν σε παρέμβα-
ση στο φράγμα του ποταμού Καράμπαλη ή
οπουδήποτε αλλού, προκειμένου να προ-
στατεύσουν από την πλημμύρα τον δήμο
Καρδίτσας, αν και γνώριζαν ότι με τον τρό-
πο αυτό θα πλημμυρίσουν τα χωριά της πε-
ριοχής, τα οποία και δεν έσπευσαν προη-
γουμένως να εκκενώσουν ή ότι σκόπιμα
και προκειμένου να μην πλημμυρίσει η πό-
λη δεν ενισχύθηκαν τα αναχώματα στο πιο
πάνω ποτάμι μέσα στον κάμπο, ενώ ενι-
σχύθηκαν τα αναχώματα προς την πλευρά
της πόλης της Καρδίτσας, με αποτέλεσμα
το ποτάμι να υπερχειλίσει εκεί και να ξε-
χυθούν τεράστιοι όγκοι νερού, οι οποίοι
και πλημμύρισαν τα χωριά του κάμπου.

7Αν λειτουργούσε στην πόλη του Βό-
λου το αντλιοστάσιο του Παλιού Λιμεναρ-
χείου και οι δεξαμενές συλλογής και εκτό-
νωσης των όμβριων υδάτων στη Νεάπο-
λη, και σε αποφατική περίπτωση αν αυτό
συνετέλεσε στην ένταση της πλημμύρας.

8Για ποιο λόγο δεν κατασκευάσθηκε κά-
ποιο ειδικό υδραυλικό έργο, στη γέφυρα
του ΟΣΕ της οδού Παπαδιαμάντη, στον
χείμαρρο του Κραυσίδωνα, στην πόλη του
Βόλου, και αν εξαιτίας της παράλειψης αυ-
τής υπερχείλισε ο Κραυσίδωνας, με απο-
τέλεσμα την καταστροφή υποδομών και
περιουσιών.

9Για ποιους λόγους καθυστερεί η ολο-
κλήρωση του έργου του φράγματος του Ε-
νιπέα στα Φάρσαλα, το οποίο εκτιμάται ότι
θα θωρακίσει την περιοχή, με αποτέλεσμα
τρία χρόνια μετά τον «Ιανό», όταν και είχε
επικαιροποιηθεί η επισήμανση της κρισι-
μότητάς του, να βρίσκεται στη δεύτερη φά-
ση δημοπράτησης της μελέτης.

10Αν από τη χρηματοδότηση περί-
που €12.500.000 που έλαβε ο δήμος
Καρδίτσας για αποκατάσταση ζημιών και
αντιπλημμυρικά έργα μετά τον Ιανό, το
60% διατέθηκε για έργα «βιτρίνας» και «αλ-
λότριους σκοπούς» και μόνο τα υπόλοιπα
χρήματα δόθηκαν για έργα που σχετίζο-
νταν αποκλειστικά με τις επιπτώσεις του
«Ιανού» ή την πρόληψη για ανάλογη απει-
λή στο μέλλον.

11Αν οι ερευνώμενοι προχώρησαν
στην κατασκευή έργων βιτρίνας και όχι α-

ποκατάστασης των ζημιών του «Ιανού», σε
έργα ασφαλτόστρωσης σε περιοχές που
δεν είχαν πληγεί και σε εργολαβίες με τόσο
υψηλές εκπτώσεις που εξαρχής προκα-
λούσαν αμφιβολίες για την ποιότητα και
την επάρκεια των έργων, ερευνώντας στην
περίπτωση αυτή και τους αναδόχους των
σχετικών έργων.

Με τις εξελίξεις να τρέχουν καταιγιστικά
είναι μάλλον σίγουρο ότι κάποιοι θα χά-
σουν τον ύπνο τους μέχρι να βγει η ετυμη-
γορία της εισαγγελική έρευνας, αφού αν
στοιχειοθετηθούν πολιτικές-διοικητικές α-
βελτηρίες και κατασκευαστικές ανεπάρκει-
ες κάποιοι δεν αποκλείεται να δουν να
σχηματίζεται στον ορίζοντά τους το… ολό-
γραμμα του Κορυδαλλού. Και δεν θα πρό-
κειται για το δυνατό κελάηδημα του συ-
μπαθούς πτηνού…

Πληθαίνουν οι καταγγελίες
Την εισαγγελική παραγγελία της κ. Αδει-
λίνη προς τους εισαγγελείς Πρωτοδικών
Βόλου, Καρδίτσας, Λάρισας και Τρικάλων
συνοδεύουν σχετικά δημοσιεύματα του έ-
ντυπου και ηλεκτρονικού Τύπου και η α-
λήθεια είναι πως όσο περνούν οι μέρες τό-
σο πληθαίνει και ο καταγγελτικός λόγος
που επώνυμα εκφράζεται από εκπροσώ-
πους της τοπικής αυτοδιοίκησης και της
κεντρικής πολιτικής σκηνής. Για παρά-
δειγμα την περασμένη Τρίτη ο αντιπρόε-
δρος του Περιφερειακού Συμβουλίου Θεσ-
σαλίας και υποψήφιος δημοτικός σύμβου-
λος Λάρισας στις επερχόμενος εκλογές του
Οκτωβρίου, Κώστας Ι. Καραμπάτσας κα-
τέθεσε επίκαιρη επερώτηση με θέμα τα α-
ντιπλημμυρικά έργα μετά την κακοκαιρία
«Ιανός», για τις μελέτες, για τα έργα και τις
αναθέσεις έργων που αφορούν την Περι-
φέρεια Θεσσαλίας, λέγοντα μεταξύ άλλων
ότι οι συγκεκριμένες πλημμύρες που προ-
ξένησε η καταιγίδα «Daniel» είχαν αποτυ-
πωθεί ως προβλεπόμενες σε χάρτες στην
Υπουργική Απόφαση του 2018 με την έ-
γκριση του Σχεδίου Διαχείρισης Κινδύνων
Πλημμύρας Λεκανών Απορροής ποταμών
του Υδατικού Διαμερίσματος Θεσσαλίας
και της αντίστοιχης Στρατηγικής Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων και υπό
αυτό το πρίσμα θα μπορούσαν να αποφευ-
χθούν.

Στο ίδιο μήκος κύματος, ο βουλευτής
του ΣΥΡΙΖΑ, Βασίλης Κόκκαλης, που ε-
κλέγεται στην πληγείσα Λάρισα κατέθεσε
μεσοβδόμαδα επίκαιρη ερώτηση προς τον
υπουργό Μεταφορών και Υποδομών,

Χρήστο Σταϊκούρα, ισχυρισμένος μετα-
ξύ άλλων ότι με αφορμή τις καταστροφές
που προκάλεσε πριν από τρία χρόνια ο
«Ιανός» η Περιφέρεια Θεσσαλίας έλαβε μέ-
σω του προγράμματος δημοσίων επενδύ-
σεων το ποσό των 232 εκατ. ευρώ για έργα
αποκατάστασης υποδομών δικτύων και α-
ντιπλημμυρικών, ενώ παράλληλα φέρεται
να ενεργοποιήθηκαν (σ.σ. ο βουλευτής ε-
πικαλείται τις κυβερνητικές ανακοινώσεις
της εποχής) έργα αντιπλημμυρικής θωρά-
κισης και προστασίας στις περιφερειακές
ενότητες Καρδίτσας και Τρικάλων, συνο-
λικού ύψους 85 εκατομμυρίων ευρώ, εκ
των οποίων τα €35.000.000 προοριζόταν
για την ΠΕ Καρδίτσας. 

Σύμφωνα, πάντα, με τον κ. Κόκκαλη τα
υπουργεία Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων και Εσωτερικών είχαν δώσει 3,6 ε-
κατομμύρια ευρώ για τους Τοπικούς Οργα-
νισμούς Εγγείων Βελτιώσεων, προκειμέ-
νου να αποκατασταθούν βλάβες στα αρ-
δευτικά δίκτυα και στις συναφείς υποδο-
μές. Συμπληρώνει, δε, ο βουλευτής της α-
ντιπολίτευσης ότι ο κατάλογος των έργων
που έχουν δημοπρατηθεί, καταδεικνύει ό-
τι από το σύνολο των έργων κανένα δεν έ-
χει φτάσει στην φάση της οριστικής παρα-
λαβής, ενώ όσα έχουν ολοκληρωθεί, δεν
είναι αντιπλημμυρικά, αλλά ασφαλτικά έρ-
γα-βιτρίνας υπό τον μανδύα της αποκατά-
στασης. Θυμίζεται ότι αυτό το σκέλος της
τωρινής τραγωδίας ζητεί να διερευνηθεί
και η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου.

Και με τη βούλα 
του νόμου οι αναθέσεις
Στη επίκαιρη ερώτηση Κόκκαλη υπάρχει
και μία αιχμή η οποία έχει την αξία της
διότι μοιάζει να είναι ο… ιχνηλάτης όσων
θα δούμε από ‘δω και πέρα σε ό,τι αφορά
τον σχεδιασμό και την ανάληψη των έρ-
γων αποκατάστασης που νομοτελειακά θα
γίνουν στις πληγείσες περιοχές. Στο επί-
μαχο σχόλιό του ο Λαρισαίος κοινοβου-
λευτικός λέει, συγκεκριμένα, ότι η περιφε-
ρειακή αρχή δεν μπορεί να ισχυρίζεται ότι
τα δημοπρατηθέντα επί «Ιανού» έργα δεν
έχουν ολοκληρωθεί εξαιτίας της γραφειο-
κρατίας στη διαδικασία των διαγωνισμών,
διότι όπως υπογραμμίζει το σύνολο των
έργων ανατέθηκε με απευθείας αναθέσεις! 

Και δεν πρόκειται για αντιπολιτευτική α-
νακρίβεια, καθώς είναι γνωστό ότι λ.χ. το
προϋπολογισμού €143.000.000 έργο της
αποκατάστασης καταστραμμένων οδοστρω-
μάτων, γεφυρών και άλλων υποδομών στην
Περιφερειακή Ενότητα Καρδίτσας ανατέθη-

κε χωρίς διαγωνισμό –εξαιτίας της συνθή-
κης του κατεπείγοντος που «γέννησε» η επέ-
λευση της φυσικής καταστροφής– στην κα-
τασκευαστική εταιρεία ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και με
βάση τις δημοσιογραφικές πληροφορίες
που έχουν δει το φως της δημοσιότητας α-
πομένει ανεκτέλεστο ένα 15%-20% του έρ-
γου. Με την ίδια συνταγή, λοιπόν, θα δούμε
να «τρέχουν» τα έργα αποκατάστασης των
καταστροφών που προκλήθηκαν από την
κακοκαιρία «Daniel». Δεν πρόκειται για ει-
κασία αλλά για βεβαιότητα καθώς πριν από
λίγα 24ωρα ψηφίστηκε στη Βουλή η σχετι-
κή με το θέμα τροπολογία η οποία πέρασε
στο νομοσχέδιο του υπουργείου Δικαιοσύ-
νης για την Δικαστική Αστυνομία. Τι προ-
βλέπει αυτή; Ότι στις περιοχές που κηρύσ-
σονται σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης πο-
λιτικής προστασίας και απαιτείται κατεπεί-
γουσα εκτέλεση έργων που συνδέονται με
την αποκατάσταση των υποδομών τους, το
υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών θα
αναλαμβάνει, δια των υπηρεσιών και των
εποπτευομένων φορέων του, τον σχεδια-
σμό, την ανάθεση και την εκτέλεση των κα-
τεπειγόντων έργων αποκατάστασης βλαβών
των υποδομών.

Ειδικότερα, για την ανάληψη της αρμο-
διότητας για έργα που δεν υπάγονται στις
αρμοδιότητες του υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών απαιτείται, μετά την κήρυ-
ξη της περιοχής σε κατάσταση έκτακτης α-
νάγκης πολιτικής προστασίας, Πράξη Υ-
πουργικού Συμβουλίου, κατόπιν σχετικής
εισήγησης του υπουργού Υποδομών και
Μεταφορών, στην οποία θα περιλαμβάνε-
ται συνοπτική περιγραφή των σχετικών έρ-
γων. Με αποφάσεις του υπουργού Υποδο-
μών και Μεταφορών θα εξειδικεύονται τα
προς εκτέλεση έργα που είναι κατεπείγο-
ντα, τελούν σε άμεση συνάφεια και είναι α-
ναγκαία, αποκλειστικά για την αποκατά-
σταση βλαβών στις υποδομές και δεν θα
περιλαμβάνουν εργασίες συμπλήρωσης ή
επέκτασης αυτών, με εξαίρεση απολύτως
απαραίτητων συνοδών έργων, ιδίως αντι-
πλημμυρικής προστασίας στο σύνολο λε-
κάνης απορροής.

Είναι πολλά τα λεφτά, (Άρη)…
Δεν είναι λίγοι αυτοί που φοβούνται ότι το
εύλογο της παράκαμψης της γραφειοκρα-
τίας και των αγκυλώσεων του κράτους
μπροστά στην ανάγκη να «σπριντάρουν» τα
έργα αποκατάστασης στις πληττόμενες πε-
ριοχές εγκυμονεί δύο βασικούς κινδύ-
νους. Ο πρώτος είναι να γίνουν όλα στο
πόδι και υπό την πίεση να παραχθεί έργο
που θα κατευνάσει την κοινωνική ανατα-
ραχή αλλα και την αγωνία για την προστα-
σία από έναν επόμενο «Daniel».

Ο δεύτερος είναι να στηθεί ένα πάρτι α-
ναθέσεων σε γνωστούς, φίλους και ημέτε-
ρους ακριβώς λόγω της έλλειψης των α-
σφαλιστικών δικλίδων που υπάρχουν σε
μία τυπική διαγωνιστική διαδικασία εργο-
ληψίας. Αλλά και αυτό το εικαζόμενο πάρτι
δεν θα είναι ανέφελο, καθώς τα χρειαζού-
μενα έργα είναι φαραωνικά για το μέγεθος
της Ελλάδας και το… μπαγιόκο μεγάλο –ο
Κυριάκος Μητσοτάκης γύρισε από το
Στρασβούργο με «υποσχετική» χρηματο-
δοτικής βοήθειας ύψους 2,2 δισ. ευρώ!
«Πολλά τα λεφτά, Άρη» που θα έλεγε και ο
«Μαύρος» Σπύρος Καλογήρου στον Νίκο
Κούρκουλο…
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Βασικές βιομηχανίες τρο-
φίμων στον Θεσσαλικό
κάμπο αναζητούν λύσεις
για να μπορούν να εξυπη-
ρετήσουν τα συμβόλαια
με πελάτες σε Ελλάδα κι
εξωτερικό 

Του Νεκτάριου Χρήστου

Η
Θεομηνία «Daniel»
που προκάλεσε τε-
ράστιες καταστρο-
φές στον θεσσαλι-
κό κάμπο, θα έχει

και απόνερα με τα οποία θα πλή-
ξει το σύνολο της χώρας. 

Και δεν μιλάμε μόνο ότι κά-
ποια κονδύλια που ήταν προ-
γραμματισμένα για κάθε λογής ε-
πιδόματα θα κατευθυνθούν για
τη ανασυγκρότηση της Θεσσα-
λίας, καθώς τα 2,2 δισεκατομμύ-
ρια ευρώ από την Κομισιόν δεν
αρκούν. 

Είναι και οι ελλείψεις που θα
υπάρξουν στην αγορά, μετά τις τε-
ράστιες καταστροφές στις καλ-
λιέργειες, στις κτηνοτροφικές μο-
νάδες, αλλά και στα πτηνοτρο-
φεία της περιοχής. 

Κι όπως αναφέρουν παραγω-
γοί και πτηνοτρόφοι η κατάστα-
ση δεν είναι ανατρέψιμη. Και οι
κτηνοτροφικές και πτηνοτροφι-
κές μονάδες θα κάνουν καιρό να
επανέλθουν σε μία κανονικότη-
τα, ενώ από τον κάμπο περιμέ-
νουν ότι θα υπάρξει παραγωγή
μετά από δύο με τρία χρόνια.

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις
των γεωργικών και κτηνοτροφι-
κών συνεταιρισμών, ήδη σε ολό-
κληρη τη Θεσσαλία η καταστρο-
φή που έχει καταμετρηθεί ανέρ-
χεται σε 1 εκατομμύριο στρέμμα-
τα καλλιεργειών, περισσότερα α-
πό 10.000 ζώα έχουν πνιγεί, ε-
νώ από τις αποθήκες της περιο-
χής το νερό παρέσυρε το 30%
του αποθηκευμένου σιταριού της
χώρας.

Οι απώλειες στην αγορά θα εί-
ναι μεγάλες, καθώς ο θεσσαλικός
κάμπος τροφοδοτούσε την αγορά
με το 52,8% της βιομηχανικής
ντομάτας, το 38% του βαμβακιού,
το 54,7% στα αχλάδια, το 51,7%
στα αμύγδαλα, το 39,5% στα κά-
στανα, το 26,3% στα καρύδια, το
19,4% πρόβειου γάλακτος, το
13,7% εγχώριου αιγοπρόβειου
γάλακτος, το 18,5% βόειου κρέα-
τος, το 19,7% βόειου γάλακτος,
το 10% χοιρινού κρέατος, το
40% των μαλακών τυριών και το
25% των σκληρών τυριών. 

Όπως γίνεται αντιληπτό, όταν
λείψουν από την αγορά όλες αυ-
τές οι ποσότητες, οι τιμές για μία
ακόμη φορά θα πάρουν την ανη-
φόρα, κάτι που ούτε θέλουν να α-
κούν οι πολίτες, που ήδη βρί-
σκονται σε απελπισία με τις τιμές
που είναι σαφώς υψηλότερες.

Το αλεύρι 
Την ίδια ώρα αυξάνονται τα ερω-
τηματικά για το πώς θα καταφέ-
ρουν να λειτουργήσουν πολλές
βιομηχανίες που βασίζουν εν
πολλοίς το παραγωγικός του έργο
στα προϊόντα του θεσσαλικού κά-
μπου. Και μιλάμε για τις βιομηχα-
νίες ζυμαρικών, αλεύρων, κομπό-
στας, τυροκομικών, τοματοειδών,
γαλακτοκομικών. Η βιομηχανία
ζυμαρικών έχει ξεμείνει, καθώς η
κακοκαιρία συνέπεσε μετά την συ-
γκομιδή του σκληρού σιταριού.
Για παράδειγμα η Λάρισα είναι ο
σιτοβολώνας της χώρας καθώς ε-
κεί παράγεται το 24% του σκλη-
ρού σιταριού και το 22,5% του
κριθαριού της, που αποτελούν την
βασική ύλη για τις βιομηχανίες
ζυμαρικών. Και όπως αναφέρουν
διάφοροι παράγοντες πόσα από
τα σιτηρά που μαζεύτηκαν έχουν
μεταφερθεί στα σιλό των βιομη-
χανιών και σε τι κατάσταση είναι
αυτά και πόσες ποσότητες έχουν
καταστραφεί στις οριζόντιες απο-
θήκες των παραγωγών και των ε-
μπόρων. Επίσης οι βιομηχανίες
δεν μπορούν να υπολογίζουν
στην επόμενη καλλιεργητική πε-
ρίοδο, η οποία θεωρείται ξεγραμ-
μένη στον κάμπο.

Ο μύλος της Barilla Hellas
στον Βόλο δεν υπέστη ζημιές και
η επαναλειτουργία του είναι θέμα
χρόνου. Όμως η επαναλειτουρ-
γία δεν είναι μια εύκολη υπόθε-

ση. Για να λειτουργήσει ο μύλος,
το νερό θα μεταφέρεται με σιλο-
φόρα από το εργοστάσιο της Θή-
βας στις εγκαταστάσεις του Βό-
λου. Και αυτό είναι το μικρότερο
πρόβλημα. Η Barilla αλλά και ό-
λες οι βιομηχανίες που δραστη-
ριοποιούνται παραγωγικά στην
πληγείσα από την κακοκαιρία
Daniel περιοχή έχουν να αντιμε-
τωπίσουν την επόμενη ημέρα
που κάθε άλλο παρά ξάστερη εί-
ναι. Ήδη η Barilla Hellas  βρί-
σκεται σε συνεννόηση με τη μη-
τρική για να βρει εναλλακτικές
για το μέλλον. Εφέτος η Barilla
Hellas προέβλεπε ότι η παραγω-
γή ζυμαρικών θα ξεπερνούσε τα
47 εκατομμύρια κιλά.Πέρυσι για
την ελληνική θυγατρική, που α-
ποτελεί βασικό παραγωγικό πυ-
λώνα του ιταλικού ομίλου, κάτι
λιγότερο από το 1/5 της βιομη-
χανικού της τζίρου προήλθε από
το εξωτερικό και τα 2/3 του τζί-
ρου της εμπορικής της δραστη-
ριότητας. Ήδη μιλούν για αύξη-
ση του κόστους παραγωγής, κα-
θώς θα αναζητηθούν σιτηρά από
το εξωτερικό. Κάτι που σημαίνει
ότι αυτή η αύξηση κόστους θα με-
τακυλήσει στους καταναλωτές. 

Ζημιές έχουν υποστεί και πολ-
λοί μύλοι με εκατοντάδες πελάτες
σε όλη την Ελλάδα (ειδικά όσους
δουλεύουν και με την λιανική).
Όσοι είχαν εγκαταστάσεις στην
Αθήνα και είχαν μεταφέρει τις

ποσότητες από τη Θεσσαλία είναι
σε κάπως καλύτερη κατάσταση. 

Και στα γαλακτοκομικά 
Το εργοστάσιο γαλακτοκομικών
προϊόντων Όλυμπος είναι ίσως
το πιο γνωστό που υπάρχει στην
Θεσσαλία. Τα προϊόντα του γάλα,
γιαούρτια, τυριά πρωταγωνι-
στούν στα ράφια όλων των σού-
περ μάρκετ. Το εργοστάσιο πλημ-
μύρισε και η επαναλειτουργία του
θα γίνει καλώς εχόντων των
πραγμάτων αυτή την εβδομάδα.

Για να λειτουργήσει το εργο-
στάσιο του Όλυμπου στην Λάρι-
σα αναγκάστηκαν να μεταφέρουν
μετασχηματιστές από την θυγα-
τρική του ομίλου στην Ρουμανία.
Και αν τα τεχνικά ξεπερνιούνται
η πρώτη ύλη είναι αυτή που ανη-
συχεί. Το αγελαδινό γάλα από
τους παραγωγούς, είτε το επεξερ-
γάζεται ο Όλυμπος, ή το πουλάει
σε άλλες γαλακτοβιομηχανίες βά-
σει συμβολαίων που υπάρχουν.
Το γάλα από τις πρόβατα και τις
κατσίκες το συγκεντρώνει και
διαθέτει σε μικρότερα τυροκο-
μεία της περιοχής με τα οποία συ-
νεργάζεται για την παραγωγή των
τυριών.  Ήδη όπως τονίζουν οι υ-
πεύθυνοι του Όλυμπου παραδέ-
χονται ότι «μόλις τραβηχτούν τα νε-
ρά, εκεί θα βγει ο λογαριασμός. Η
φέτα θα είναι τσιμπημένη για άλλο
έναν χρόνο, που σημαίνει ότι θα εί-
ναι ανεβασμένη η τιμή της». Οι ε-

κτιμήσεις για τις ελλείψεις που θα
υπάρξουν κάνουν λόγο ότι το αι-
γοπρόβειο γάλα μπορεί να πιάσει
το 1,80 ευρώ, ακόμη και τα 2 ευ-
ρώ το κιλό. Στη Θεσσαλία, που έ-
χει βουλιάξει στις λάσπες και έ-
χει χαθεί το 1/3 του ζωικού κε-
φαλαίου, σύμφωνα με εκτιμή-
σεις, γίνεται η μισή ελληνική πα-
ραγωγή τυριών (47% των μαλα-
κών τυριών, 23% των σκληρών
τυριών, 57% του νωπού βουτύ-
ρου, 38% της μυζήθρας και 38%
της κρέμας). Επίσης στον κάμπο
παράγεται το 18,5% του γάλακτος
(20,4% του πρόβειου, 25,4% του
βουβαλίσιου, 15,2% του αγελα-
δινού). Για την παραγωγή φέτας,
η καταστροφή στον κάμπο είναι
ανυπολόγιστη, όχι μόνο λόγω
προβλημάτων τροφοδοσίας της
εγχώριας αγοράς αλλά και κάλυ-
ψης των συμβολαίων με πελάτες
του εξωτερικού. Πάντως τα υψη-
λά αποθέματα που έχουν στις α-
ποθήκες τους τυροκομικές βιο-
μηχανίες εκτός κάμπου, ή όσες
στον κάμπο δεν έχουν καταστρα-
φεί, θα μπορούσαν να καλύψουν
μέρος αυτού του κενού που δημι-
ουργείται.

Ανάλογες ζημιές έχουν υπο-
στεί στις εγκαταστάσεις τους κι
άλλες βιομηχανίες τροφίμων ό-
πως οι εξαγωγικές η Intercomm
Foods και η Del Monte, που δρα-
στηριοποιούνται στα κονσερβο-
ποιημένα φρούτα, κυρίως ροδά-
κινο. Η Del Monte εκτός από ρο-
δάκινα παράγει κονσερβοποιη-
μένα αχλάδια, βερίκοκα, ενώ
δραστηριοποιείται και στη βιο-
μηχανική τομάτα.

• Ανησυχία στην αγορά ότι η έλλειψη βασικών προϊ-
όντων θα προκαλέσει νέες ανατιμήσεις στις αγορές

Τα απόνερα του DANIEL
θα «πνίξουν» την τσέπη
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«Οι ανασχηματισμοί και υ-
ποτιμήσεις δεν προαναγ-
γέλλονται», έλεγε από τα
πρώτα χρόνια που ανέλα-
βε την διακυβέρνηση της
χώρας ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου. Αυτό, όμως ίσχυε
την δεκαετία του ‘80, που
μοιάζει πολύ μακρινή. Τώ-
ρα πλέον οι ανασχηματι-
σμοί και ανακοινώνονται
και οι διαρροές υπάρχουν
προκειμένου να προετοι-
μάζεται η κοινωνία.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Α
υτό φαίνεται ότι ι-
σχύει και με τις αλ-
λαγές που έχει στο
μυαλό του ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης,

προκειμένου να κάνει την ανα-
γκαία επανεκκίνηση της κυβέρ-
νησης του, η οποία πριν συμπλη-
ρώσει 100 ημέρες από τη νίκη
της 25ης Ιουνίου παρουσιάζει έ-
να σωρό αρρυθμίες λες και βρί-
σκεται προς το τέλος της τετραε-
τίας, αποκαμωμένη από κακου-
χίες. Ήδη το Μαξίμου μετράει
δύο παραιτήσεις-αποπομπές υ-
πουργών, άστοχες δηλώσεις που
αναγκάζεται να τις διορθώνει κι
ένα σωρό γκάφες που εκθέτουν
τη χώρα. Όπως ήταν η επέλαση
των Κροατών χούλιγκανς που α-
νενόχλητοι έφτασαν στη Νέα Φι-
λαδέλφεια όπου μαχαίρωσαν τον
29χρονο Μιχάλη Κουτσουρή.
Κι όμως η ΕΛ.ΑΣ. είχε ενημερω-
θεί από την αστυνομία του Μαυ-
ροβουνίου μέχρι και τι βρακιά
φορούσαν οι Κροάτες. 

Αλλά και στις καταστροφικές
πυρκαγιές σε όλα τα μέτωπα ναι
μεν οι πυροσβέστες αντιμετώπι-
σαν πολύ δύσκολες καταστάσεις,
αλλά από την άλλη υπάρχουν
πολλές μαύρες τρύπες στον συ-
ντονισμό. Κάτι που παραδέχθη-
κε και ο πρωθυπουργός κατά την
προ ημερησίας συζήτηση σε επί-
πεδο πολιτικών αρχηγών στην
Βουλή. 

Ανάλογες δυσλειτουργίες πα-
ρουσιάστηκαν και στον συντονι-
σμό της Πολιτικής Προστασίας
και με την κακοκαιρία Daniel. Οι
μετεωρολόγοι είχαν προειδοποι-
ήσει για την κακοκαιρία τουλάχι-
στον πέντε ημέρες νωρίτερα. Εί-
ναι χαρακτηριστικό ότι έλεγαν
για κάτι πολύ μεγάλο, πολύ επι-
κίνδυνο, ανάλογο του Ιανού. Τε-
λικά ήταν ακόμη χειρότερο. Κι ό-
μως παρά τις προειδοποιήσεις η
προετοιμασία ήταν πλημμελής.
Ακόμη και η αρωγή των ένοπλων
δυνάμεων ζητήθηκε με καθυστέ-
ρηση, παρά το γεγονός ότι το μη-
χανικό του στρατού διαθέτει τα
βαριά μηχανήματα, τα οποία
μπορούσαν να κινηθούν και σε

αυτή την πρωτοφανή κακοκαι-
ρία. Όλες αυτές οι δυσλειτουρ-
γίες, όπως είναι λογικό θολώ-
νουν την εικόνα της κυβέρνησης.
Σε όλα τα επίπεδα. Ακόμη κι ό-
ταν υπάρχουν θετικές ειδήσεις.
Κάτι θα γίνει που θα θολώσει την
εικόνα. Όπως έγινε με την εκτέ-
λεση των έξι τούρκων μαφιόζων
στην Λούτσα, όπου είχαμε ξεκα-
θάρισμα λογαριασμών του πο-
λυεθνικού εγκλήματος. Την ώρα
που η Ευρωπαϊκή Ένωση αποδέ-
χθηκε το αίτημα της Ελλάδας και
προσφέρει αρωγή 2,25 δισ. ευ-
ρώ για τις καταστροφές (πυρκα-
γιές και πλημμύρες), κάτι που
προσφέρει βαθιά ανάσα στα δη-
μόσια οικονομικά, οι πολίτες μά-
θαιναν για τις δολοφονίες στη
Λούτσα. Σε μία περιοχή, που α-
κόμη σε καθημερινή βάση υπο-
δέχεται πολλούς επισκέπτες πέ-
ραν των μόνιμων κατοίκων. 

Επανεκκίνηση 
Η απόφαση για ανασχηματι-
σμό πρέπει να θεωρείται δε-
δομένη. Απλά μένει να δούμε
πότε θα ανακοινωθεί από τον
πρωθυπουργό. Κάποιες πηγές
του Μαξίμου υποστηρίζουν ότι η

παραίτηση του Μιλτιάδη Βαρβι-
τσιώτη από το υπουργείο Ναυτι-
λίας και Νησιωτικής Πολιτικής
και η αντικατάσταση του από τον
Χρήστο Στυλιανίδη ήταν η αρ-
χή. Η αλήθεια είναι ότι ο κ. Βαρ-
βιτσιώτης έκανε μία δήλωση για
τη δολοφονία του Αντώνη Κα-
ριώτη στο λιμάνι, όταν τον έ-
σπρωξε ο ύπαρχος από τον κατα-
πέλτη του πλοίου, ήταν το λιγότε-
ρο μία γκάφα ολκής. 

Το δραματικό αυτό γεγονός
στο λιμάνι του Πειραιά ανέδειξε
τα τεράστια προβλήματα και πέ-
ρασε η εικόνα παγκοσμίως ότι τί-
ποτα δεν λειτουργεί. Διότι πως εί-
ναι δυνατόν να φεύγει πλοίο από
το κεντρικό λιμάνι της χώρας, αυ-
τό του Πειραιά, για την Κρήτη και
να μην υπάρχει λιμενικός. 

Ήδη τις όποιες αλλαγές έχει α-
ποφασίσει ο πρωθυπουργός τις
προανήγγειλε και ο κυβερνητικός
Εκπρόσωπος Παύλος Μαρινά-
κης δηλώνοντας «μηδενός εξαι-
ρουμένου όλοι αξιολογούμαστε κα-
θημερινά και άρα αυτό σημαίνει ότι
είναι μία διαρκής διαδικασία κάτι
τέτοιο». Πηγή του Μαξίμου ισχυ-
ρίζεται ότι ο πρωθυπουργός έχει
λάβει τις αποφάσεις του, αλλά
δεν πρόκειται να ανακοινωθούν
πριν από την άνοδο του στην Διε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. 

Οπότε από την επόμενη εβδο-
μάδα θεωρητικά εισερχόμαστε σε
μία περίοδο όπου είναι πιθανόν
να ανακοινωθούν οι αλλαγές στο
κυβερνητικό σχήμα. Αλλαγές, οι
οποίες, όπως αναφέρεται, θα εί-
ναι στοχευμένες και μετρημένες
στα πεδία που έχουν παρατηρη-
θεί προβλήματα, ή αστοχίες υ-
πουργών. Βέβαια οι ημέρες δεν
βολεύουν με δεδομένο ότι στις
20 του μήνα θα βρίσκεται στη
Νέα Υόρκη ο πρωθυπουργός. Γι’
αυτό, λοιπόν, η λογική λέει ότι οι
όποιες αλλαγές στο κυβερνητικό
σχήμα θα ανακοινωθούν μετά τις
περιφερειακές και δημοτικές ε-
κλογές.

Φρένο στην
ονοματολογία
Μετά την παραίτηση του Μιλτιά-
δη Βαρβιτσιώτη υπήρξε μία έ-
ντονη φημολογία ότι ο επόμενος
που θα αποπεμφθεί μέσω παραί-
τησης ήταν ο Βασίλης Κικίλιας.

Ο υπουργός Πολιτικής Προ-
στασίας μιλώντας στο κεντρικό
δελτίο ειδήσεων του ΑΝΤ1, την
Τρίτη, υποστήριξε ότι δεν σκο-
πεύει να παραιτηθεί λέγοντας χα-
ρακτηριστικά «δεν έχω μάθει να
φυγομαχώ». Και για να πούμε του
στραβού το δίκιο θα ήταν περίερ-
γο ενώ η αντιπυρική περίοδος ο-
λοκληρώνεται την 31η Οκτωβρί-
ου να γίνεται αλλαγή υπουργού
νωρίτερα. 

«Μέχρι να ενημερωθεί ο νέος υ-
πουργός θα χάσει τη μπάλα», λένε
αρκετοί αναλυτές. 

Όμως υπάρχει και η άλλη άπο-
ψη, η οποία θέτει ένα σημαντικό
ερωτηματικό: «Πως μπορείς έναν
άνθρωπο τον οποίο έχεις αδειάσει
να τον κρατάς στη θέση αυτή σε μία
εποχή που σχεδιάζεται η χειμερινή
περίοδος;»

Και βέβαια το Μαξίμου έχει α-
δειάσει ουκ ολίγες φορές τον Βα-
σίλη Κικίλια, με κυριότερο το ό-
τι ο πρωθυπουργός μετέφερε το
κέντρο επιχειρήσεων στην Λάρι-
σα, όπου συνεργάζονται πολλά υ-
πουργεία, αφήνοντας εκτός του
καθ’ ύλην αρμόδιο υπουργό, αυ-
τόν της Πολιτικής Προστασίας. 

Βάζουν φρένο
Σε ένα τέτοιο περιβάλλον, υψη-
λόβαθμες κυβερνητικές πηγές ε-
πιχειρούν να βάλουν φρένο στη
φημολογία. «Αυτό που απασχολεί
τον πρωθυπουργό είναι οι δομές και
η λειτουργία τους» έλεγαν με νόη-
μα, αφήνοντας να εννοηθεί ότι οι
όποιες αλλαγές θα περιλαμβά-
νουν και δομικές ανακατατάξεις.

Όσο για τον χρόνο των αλλα-
γών, οι ίδιες πηγές παρέπεμπαν
«σε όσα θα πει ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης απόψε, κατά την ομιλία του
στη ΔΕΘ και τη συνέντευξη Τύπου
αύριο Κυριακή».

Η αναφορά αυτή ερμηνεύεται
ως μήνυμα ότι δεν πρόκειται να
γίνει καμία αλλαγή προσώπων
μέσα στην εβδομάδα, κλείνοντας
έτσι τα σενάρια για αλλαγές πριν
από τη ΔΕΘ.

Ως εκ τούτου, ο χρόνος του α-
νασχηματισμού, κατά τα φαινόμε-
να, μετατίθεται για μετά το ταξίδι
Μητσοτάκη στις ΗΠΑ και ενδε-
χομένως μετά τις αυτοδιοικητικές
εκλογές του Οκτωβρίου.

Ακόμη κι όταν
υπάρχουν

θετικές ειδήσεις,
πάντα κάτι θα
συμβεί για να
θολώσει η εικόνα

• Ο πρωθυπουργός έχει αποφασίσει τις αλλαγές που χρειάζεται η κυβέρνηση
για να σταματήσουν οι δυσλειτουργίες, αλλά αναμένεται να ανακοινωθούν
μετά τις Περιφερειακές και Δημοτικές εκλογές

«Κλείδωσε» ο
ανασχηματισμός



Η φετινή Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης ήταν κι
αυτή ένα από τα θύματα
της Θεομηνίας. Η Θεσσα-
λονίκη δεν έζησε την αί-
γλη των προηγούμενων
χρόνων. Όταν οι ανακοι-
νώσεις εκ μέρους των
πρωθυπουργών και οι υ-
ποσχέσεις των αρχηγών
της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης ήταν στο επίκε-
ντρο του ενδιαφέροντος
για πολύ καιρό. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

M
ε αυτά τα δεδο-
μένα η αποψινή
ομιλία του Κυ-
ριάκου Μη-
τσοτάκη και η

αυριανή συνέντευξη Τύπου που
θα παραχωρήσει ο πρωθυπουρ-
γός, μοιραία θα κινηθεί σε άλ-
λα… χωράφια και όχι για τις οι-
κονομικές εξαγγελίες της κυβέρ-
νησης. Μέχρι και χθες εκ μέρους
των συνεργατών του πρωθυ-
πουργού ήταν ασαφές εάν ο κ.
Μητσοτάκης θα επιμείνει στις α-
νακοινώσεις για επιπλέον στήρι-
ξη των ευάλωτων κοινωνικά ο-
μάδων, πέραν των μέτρων που έ-
χουν ήδη ψηφιστεί από το καλο-
καίρι με το πρώτο νομοσχέδιο
του Κωστή Χατζηδάκη λίγες η-
μέρες μετά την ανάληψη των κα-
θηκόντων του ως ο νέος τσάρος
της οικονομίας. 

Όλα δείχνουν ότι η αποψινή
ομιλία του Κυριάκου Μητσοτά-
κη στους παραγωγικούς φορείς
στο Βελλίδειο Συνεδριακό Κέντρο
θα κινηθεί πάνω στις επιβεβλη-
μένες αλλαγές στις δομές του
κράτους, ώστε να μπορεί να αντα-
πεξέλθει των προκλήσεων που

γιγαντώνονται λόγω και της κλι-
ματικής κρίσης. Ο πρωθυπουρ-
γός, σύμφωνα με πληροφορίες,
σχεδιάζει να προβεί σε ανακοι-
νώσεις για δομικές αλλαγές στην
Πολιτική Προστασία, ούτως ώστε

να υπάρχει καλύτερη ανταπόκρι-
ση του κρατικούς μηχανισμού σε
ακραία φαινόμενα όπως οι πρό-
σφατες πολυήμερες μεγάλες πυρ-
καγιές στον Έβρο ή οι καταστρο-
φικές πλημμύρες που βύθισαν

στα λασπόνερα τον θεσσαλικό
κάμπο. Φαινόμενα, όμως, τα ο-
ποία η κλιματική κρίση μπορεί να
τα κάνει να εμφανίζονται τα επό-
μενα πολύ συχνότερα από ό,τι ί-
σχυε στο παρελθόν. 

Τα χρήματα 
από την Ευρώπη
Αναμφίβολα προτεραιότητα για
τον πρωθυπουργό και την κυβέρ-
νηση είναι η ταχύτερη δυνατή α-
ρωγή στους πληγέντες. Τα κονδύ-
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ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Σε τρεις άξονες η αντιμετώπιση των καταστροφών
Σε τρεις άξονες δράσης θα γίνει η αντιμετώπιση των επιπτώσεων από τις φυσικές καταστροφές, σύμφωνα με το σχέδιο που ανέ-
λυσε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας από το βήμα του Συνεδρίου του Economist, στη Θεσσαλονί-
κη, με θέμα τη Διαχείριση των Φυσικών Καταστροφών. Ειδικότερα, όπως επεσήμανε ο κ. Σταϊκούρας: «Οφείλουμε να δράσουμε,
με ταχύτητα, σχέδιο και ασφάλεια, πάνω σε τρεις, ταυτόχρονα, πυλώνες: 

1ος Άξονας: Η άμεση αποκατάσταση των ζημιών των υποδομών, με την υλοποίηση στοχευμένων τοπικών παρεμβάσεων και
μέτρων έκτακτου χαρακτήρα, που θα αποκαταστήσουν την προσβασιμότητα. Σε αυτή τη κατεύθυνση, με την αναθεώρηση του Ε-
θνικού Σχεδίου Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης, θα συμπεριληφθούν βραχείας αποκατάστασης έργα υποδομών, ύψους 500-600
εκατ. ευρώ. Έργα κυρίως οδικά και σιδηροδρομικά, καθώς και η αποκατάσταση γεφυρών.

2ος Άξονας: Η υλοποίηση νέων έργων, ακόμη και με τον εκ βάθρων επανασχεδιασμό και την κατασκευή υποδομών, υψη-
λότερης ανθεκτικότητας σε δυσμενέστερες καταστάσεις (EIB: “build back better”), ώστε να μετριάσουμε, όσο είναι εφικτό, μελ-
λοντικούς κινδύνους. Προς αυτή την κατεύθυνση, θα απαιτηθεί η συμβολή ειδικών και επιστημόνων, από την ακαδημαϊκή κοινό-
τητα, θεσμικούς φορείς και τη δημόσια διοίκηση, ώστε να ενσωματώσουμε την κλιματική παράμετρο στην υλοποίηση έργων υ-
ποδομών, μεταξύ άλλων και αντιπλημμυρικών έργων. Επίσης, θα απαιτηθεί η άμεση και αποτελεσματική παρακολούθηση των με-
λετών και έργων σε όλες τις φάσεις τους, μέχρι και την ολοκλήρωσή τους. Και φυσικά θα απαιτηθούν πρόσθετοι χρηματοδοτικοί
πόροι, προφανώς περισσότεροι σε σχέση με το παρελθόν, μέσα από την αξιοποίηση, όπως συμφωνήσαμε εχθές, επιλέξιμων –
μελλοντικά – χρηματοδοτικών εργαλείων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

3ος Άξονας: Ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων έργων, με στόχο την ενίσχυση της ασφάλειάς τους. Για παράδειγμα,
οι γέφυρες αποτελούν σημαντικό μέρος του δομικού πλούτου της χώρας μας. Παρότι αντιστοιχούν – κατά μέσο όρο – μόλις στο 2-
3% των χιλιομέτρων του οδικού δικτύου, αντιστοιχούν στο 30% περίπου του κόστους κατασκευής». 

• Σε δια-
φορετικούς 

άξονες θα κινηθεί 
η αποψινή ομιλία 

του Κυριάκου 
Μητσοτάκη στην

ΔΕΘ από ότι 
αναμενόταν

Restart σε δομές 
και κυβέρνηση
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Στα σκαριά συμπληρωματικός
προϋπολογισμός 600 εκατ. ευρώ
• Από την Ευρώπη άμεσα θα έρθουν 400 εκατ. και το μεγάλο
μέρος της χρηματοδότησης υπολογίζεται για το 2024

Η
Ελλάδα έχει στη διάθεσή της ευρωπαϊκούς πόρους που μπορούν να ξεπεράσουν τα
2,250 δισεκατομμύρια ευρώ για να διαχειριστεί τις προκλήσεις της επόμενης μέρας
από το καταστροφικό πέρασμα του «Daniel» στη Θεσσαλία και το υπουργείο Εθνικής Οι-

κονομίας δρομολογεί τις διαδικασίες συμπληρωματικού προϋπολογισμού για το 2023, ώστε να
καλυφθούν οι έκτακτες δαπάνες.

Αδιαπραγμάτευτος στόχος στον δημοσιονομικό γρίφο που καλείται να λύσει σε λίγα 24ωρα
το οικονομικό επιτελείο, η επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος τουλάχιστον 0,7% του ΑΕΠ
φέτος και το ερώτημα παραμένει εάν σε αυτό τον στόχο είναι εντός και οι περιορισμένες (σε σύ-
γκριση με αυτό που αναμένει ο κόσμος) των παροχών προς τους πολίτες, όπως η επέκταση του

market pass και το επίδομα σε συνταξιούχους με
προσωπική διαφορά. Τουναντίον η επιταγή βοή-
θειας προς τους πλέον ευάλωτους πριν τα Χρι-
στούγεννα παραμένει εντός των σχεδίων.

Επιπρόσθετα το οικονομικό επιτελείο θα πρέ-
πει να διαχειριστεί μια ακόμα πρόκληση: η μέση
τιμή της βενζίνης ξεπέρασε πανελλαδικά το φράγ-
μα των 2 ευρώ και εφόσον δεν λυγίσουν οι διε-
θνείς τιμές του μπρεντ από τα 91 (και βάλε) δολά-
ρια το βαρέλι, το πετρέλαιο θέρμανσης θα βγει
στην αγορά με τιμή ακόμα και πάνω από 1,5 ευ-
ρώ, δημιουργώντας εύλογες απαιτήσεις στήριξης
από τα νοικοκυριά.

Ήδη το κόστος των καταστροφών σύμφωνα με
τα μέχρι επί του παρόντος υπολογίζεται πέριξ των
2,5 δισ. ευρώ, εκ των οποίων 1 δισ. ευρώ οι α-
ποζημιώσεις σε νοικοκυριά, επιχειρήσεις, αγρό-

τες και κτηνοτρόφους. Στο Ταμείο Φυσικών Καταστροφών που διαχειρίζεται ο υφυπουργός
Πολιτικής Προστασίας Χρήστος Τριαντόπουλος το αποθεματικό αγγίζει τα 350 εκατ. ευρώ, αλ-
λά εάν αναλογιστεί κανείς ότι το δημοσιονομικό κόστος του «Ιανού» ήταν 750 εκατ. ευρώ και το
μέγεθος της καταστροφής τώρα είναι πολλαπλάσιο, αντιλαμβάνεται ότι χρειάζεται ένεση δια-
θέσιμων πόρων από τον προϋπολογισμό.

Σε αυτό το πλαίσιο δρομολογούνται οι διαδικασίες κατάθεσης συμπληρωματικού προϋπο-
λογισμού της τάξεως των 500-600 εκατ. ευρώ, με την κατηγορηματική διαβεβαίωση υψηλό-
βαθμων στελεχών του υπουργείου Οικονομικών ότι ο στόχος για πρωτογενές πλεόνασμα του-
λάχιστον 0,7% του ΑΕΠ φέτος είναι αδιαπραγμάτευτος. Έχοντας ως μεγάλο ερώτημα, εάν θα
συνεχιστεί η υπεραπόδοση των εσόδων του προϋπολογισμού, σταθμίζονται όλα τα δεδομένα
για να διαπιστωθεί εάν χωράνε και πόσες παροχές έως το τέλος του έτους. 

Τα ευρωπαϊκά κονδύλια
Το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας με έναν συμπληρωματικό προϋπολογισμό κρατάει σταθερή
την πορεία προς την επενδυτική βαθμίδα και τον αρχικό στόχος για πρωτογενές πλεόνασμα
τουλάχιστον 0,7% του ΑΕΠ εφέτος (έναντι 1,1% που είναι ο φιλόδοξος στόχος στο Πρόγραμμα
Σταθερότητας). Οι αποζημιώσεις για τους αγρότες θα χρηματοδοτηθούν από το ταμείο αλλη-
λεγγύης ευρωπαϊκής ένωσης με το ποσό των 400 εκατ. ευρώ που έχει ήδη κλειδώσει. Το α-
κριβές ύψος της ενίσχυσης που θα δοθεί εξαρτάται από το τελικό ύψος της ζημιάς που έχει
σημειωθεί. Με βάση τον κανονισμό του Ταμείου, η πληγείσα χώρα (στην συγκεκριμένη περί-
πτωση η Ελλάδα) έχει περιθώριο 3 μήνες από την καταστροφή να αιτηθεί χρηματοδοτική ενί-
σχυση με βάση το κόστος της ζημιάς που έχει υποστεί. Δίνεται βέβαια η δυνατότητα στα κράτη-
μέλη να ζητούν προκαταβολικές πληρωμές, η χορήγηση των οποίων αποφασίζεται από την
Επιτροπή, εφόσον υπάρχουν διαθέσιμοι πόροι. Το ανώτατο ποσό της προκαταβολής ανέρ-
χεται στο 25% του προβλεπόμενου συνολικού ποσού της χρηματοδοτικής συνεισφοράς του Τα-
μείου Αλληλεγγύης και το ανώτερο ποσό στα 100 εκατ. ευρώ. Η επιδότηση πρέπει να χρησι-
μοποιείται εντός 18 μηνών από την ημερομηνία χορήγησής της.

Από εκεί και πέρα, τα έργα και οι δράσεις για την αποκατάσταση των ζημιών θα χρηματοδο-
τηθούν με ανακατανομές και αδιάθετους πόρους από το ΕΣΠΑ και το Ταμείο Ανάκαμψης. Από
το παλιό ΕΣΠΑ 2014-2021 κλειδώνουν για φέτος περίπου 250 εκατ. ευρώ τα οποία δεν μπο-
ρούσαν να απορροφηθούν και θα τα χάναμε. Από, το νέο ΕΣΠΑ 2021-2027 υπολογίζεται ότι
μπορούν να υλοποιηθούν έργα ύψους 1,5 δισ. ευρώ που θα διατεθούν τα αμέσως επόμενα έτη.

Όσον αφορά στο Ταμείο Ανάκαμψης, το κλειδί βρίσκεται στην εκ νέου αναθεώρηση του
«Ελλάδα 2.0». Αυτήν την περίοδο βρίσκεται ε εξέλιξη η συζήτηση με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
για την οριστικοποίηση της αναθεώρηση τους ελληνικού σχεδίου, με ορίζοντα ολοκλήρωσης σε
περίπου 2 μήνες. Στο διάστημα αυτό η ελληνική πλευρά θα επιδιώξει να εντάξει έργα ύψους
500 εκατ. ευρώ για την αποκατάσταση υποδομών. Είναι μάλιστα πιθανή και η «αφαίρεση»
δράσεων οι οποίες έχουν μεγαλύτερες πιθανότητες να μην ολοκληρωθούν έως τον Αύγουστο
του 2026 ή ακόμα και να μειωθεί το κόστος ορισμένων παρεμβάσεων που προκειμένου να ε-
νταχθούν έργα άμεσης αποκατάστασης στην περιοχή της Θεσσαλίας.

λια της Ευρωπαϊκής Ένωσης εί-
ναι σημαντικά, όμως υπάρχουν
κάποιες διαδικασίες, οι οποίες
στην καλύτερη περίπτωση μπο-
ρούν να χαρακτηριστούν ως χρο-
νοβόρες. Εξάλλου είναι γνωστό
το τέρας της γραφειοκρατίας της
Κομισιόν στις Βρυξέλλες. Εάν σε
αυτό προσθέσουμε και την ελλη-
νική νοοτροπία του «άστο για αύ-
ριο», τότε ελλοχεύει ο κίνδυνος
να χαθεί μέρος των κονδυλίων. 

Η κυβέρνηση, όπως διαμηνύ-
ουν πηγές του Μαξίμου και ανα-
μένεται να αναφερθεί απόψε ο
πρωθυπουργός, φέρεται αποφα-
σισμένη να κινηθεί με διαφορετι-
κούς ρυθμούς από ό,τι η ελληνι-
κή γραφειοκρατία. 

Σύμφωνα με κυβερνητικές πη-
γές, η ταχύτητα στην κατάθεση
σχεδίων για χρηματοδότηση και
η συνακόλουθη ταχεία κατανομή
τους είναι και η εντολή που έχει
δώσει ο κ. Μητσοτάκης στα αρ-
μόδια υπουργεία. 

Στο σχέδιο διαχείρισης των
2,25 δισεκατομμυρίων ευρώ για
τα επόμενα χρόνια μετέχει ενεργά
το υπουργείο Οικονομικών, αλλά
και η προεδρία της κυβέρνησης,
ενώ κρίσιμο ρόλο θα παίξουν και
τα υπουργεία Υποδομών και Α-
γροτικής Ανάπτυξης. Η ελληνική
πλευρά θα έχει ως «επιτετραμμέ-
νο» τον υφυπουργό Οικονομικών
Θάνο Πετραλιά, ο οποίος θα
βρίσκεται σε ανοιχτή γραμμή με
τις Βρυξέλλες, ενώ ως τις αρχές
της επόμενης εβδομάδας η ελλη-
νική κυβέρνηση θα καταθέσει το
σχέδιο για αναπροσαρμογή των
κονδυλίων του Ταμείου Ανάκαμ-
ψης, αν και πριν από λίγες μέρες,
στο τέλος Αυγούστου, είχε κατα-
τεθεί προς έγκριση ένα νέο σχέ-
διο διάρθρωσης των ποσών που
δικαιούται η χώρα μας, παράλλη-
λα με ένα πακέτο νέων έργων ύ-
ψους 500 εκατ. ευρώ για τις υπο-
δομές με τη μορφή χαμηλότοκων
δανείων. Κι όπως τονίζουν κυ-
βερνητικοί αξιωματούχοι «εθνι-
κοί και ευρωπαϊκοί πόροι θα είναι
το επόμενο διάστημα ένας ενιαίος
κουβάς».

Συνεπώς, τόσο οι αποζημιώ-
σεις όσο και τα έργα υποδομής
θα προκύψουν από έναν συνδυα-
σμό εθνικών και κοινοτικών πό-
ρων. Τα πρώτα χρήματα που θα
δοθούν, πάντως, για τις αποζη-
μιώσεις και για την κρατική αρω-

γή θα προέλθουν από τον εθνικό
προϋπολογισμό, ενώ κύκλοι του
υπουργείου Οικονομικών εξη-
γούν ότι «έχουν προβλεφθεί οι α-
ποζημιώσεις και για την καταστρο-
φή που συντελέστηκε στον Έβρο».
Παράλληλα, στη Θεσσαλία θα
τρέξουν γρήγορα και οι καταγρα-
φές, εντός δεκαημέρου, προκει-
μένου να επικαιροποιηθούν τα
σχέδια που αφορούν τα projects
του Ταμείου Ανάκαμψης. 

Για το 2023, από τα κονδύλια
του ΕΣΠΑ της περιόδου του
2014-2021 θα πρέπει να αναμέ-
νονται περίπου 250 εκατομμύρια
ευρώ και για το τρέχον ΕΣΠΑ πε-
ρίπου 100-150 εκ. ευρώ, συνε-
πώς σύνολο 300-400 εκ από τα
Ταμεία Συνοχής. 

Παράλληλα, μετά τις καταγρα-
φές θα δρομολογηθεί και το πα-
κέτο των περίπου 400 εκ. ευρώ
από το Ταμείο Αλληλεγγύης της
Ε.Ε., αν και τα χρήματα δεν θα
έρθουν όλα φέτος. 

Το μεγάλο πακέτο των χρημά-
των, πάντως, θα προέλθει από
νέο ΕΣΠΑ 2021-2027 με επιλέ-
ξιμα έργα ύψους 1,5 δισ. ευρώ
που θα διατεθούν τα αμέσως ε-
πόμενα έτη. 

Είναι προφανές ότι ο δρόμος
δεν είναι στρωμένος με ροδοπέ-
ταλα, όμως η κυβέρνηση αντι-
λαμβάνεται ότι πρέπει να «τρέξει»
για να στείλει και το μήνυμα στους
πολίτες ότι δεν θα μείνουν απρο-
στάτευτοι έναντι του φυσικού φαι-
νομένου που τους έπληξε. 

Συσκέψεις για τη ΔΕΘ
Υπό αυτό το πρίσμα και με δεδο-
μένη την πολιτική συμφωνία
Μητσοτάκη-Φον Ντερ Λάιεν,
διεξήχθησαν και οι τελευταίες
συσκέψεις στο Μαξίμου για την
αποψινή ομιλία του πρωθυπουρ-
γού στην ΔΕΘ. Πέρα από τις
διαρθρωτικές αλλαγές που θα α-
νακοινώσει ο κ. Μητσοτάκης
και θα αφορούν τη δομή της Πο-
λιτικής Προστασίας και την προ-
οπτική αμεσότερης συσχέτισής
της με τις Ένοπλες Δυνάμεις, κρί-
σιμο είναι και το τι θα γίνει με το
οικονομικό πακέτο. 

Εκτίμηση του κυβερνητικού ε-
πιτελείου είναι ότι κάποια, στο-
χευμένα μέτρα στήριξης για την
ακρίβεια και το ρεύμα μπορούν
να συνεχιστούν, αν και θεωρεί-
ται δύσκολο το περίφημο «καλά-
θι» να είναι γεμάτο, μιας και οι
διαθέσιμοι πόροι θα χρειαστούν
για την άμεση ανακούφιση των
πληγέντων. 

Όμως το πιο σημαντικό για
τους συνεργάτες του πρωθυπουρ-
γού είναι στην ομιλία του ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης να σημάνει
ένα γενικότερο restart στην κυ-
βέρνηση και να εμπνεύσει εκ νέ-
ου την κοινωνία, ότι και σχέδιο
υπάρχει και οι κατάλληλοι άν-
θρωποι για το υπηρετήσουν.  

Επιβεβλημένες
θεωρεί 

ο πρωθυπουργός 
τις αλλαγές στον
κρατικό μηχανισμό
για να κινείται και 
με γρηγορότερους
ρυθμούς



ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Ψήνεται επιστροφή 
Γεννιά στο ΠΑΣΟΚ

Μετά την υπογραφή του πρώτου μνημονίου από τον Γιώργο Παπανδρέου
πολλά μικρομεσαία στελέχη του ΠΑΣΟΚ αποχώρησαν και κατευθυνθήκαν
προς τον ΣΥΡΙΖΑ. Στελέχη με έντονη κοινωνική δράση στις τοπικές κοινω-
νίες, που έφτασαν μέχρι και να εκλεγούν βουλευτές. Δεκατρία χρόνια αργότε-
ρα έχει ξεκινήσει η αντίστροφη πορεία. Και παρά το γεγονός ότι η Χαριλάου
Τρικούπη είχε ανακοινώσει ότι δεν θα δεχθεί επιστροφές τα πράγματα άλ-
λαξαν και ήδη στο ΠΑΣΟΚ ετοιμάζονται να υποδεχθούν πίσω τα απολωλότα
πρόβατα. Η πρώτη μεγάλη επιστροφή, όπως αναφέρουν πληροφορίες της
στήλης, θα είναι της Γεωργίας Γεννιά. Η εκπαιδευτικός, που δεν εξελέγη
στις τελευταίες εκλογές, διαφώνησε με τις διαδικασίες του ΣΥΡΙΖΑ κι απο-
χώρησε επισήμως από το κόμμα. Και παρά το γεγονός ότι στο ΠΑΣΟΚ η Γε-
ωργία Γεννιά ανήκε στην ομάδα Αρσένη και είχε εναντιωθεί με τον εκσυγ-
χρονισμό του Κώστα Σημίτη, εν τούτοις βρίσκεται σε ανοιχτή επικοινωνία με
ένα βέρο Σημιτικό, το Νίκο Ανδρουλάκη και σύντομα θα επιστρέψει στο
ΠΑΣΟΚ. Στην Χαριλάου Τρικούπη εκτιμούν πως μετά την επιστροφή της Γεν-
νιά θα υπάρξουν δεκάδες πρόσωπα που θα ακολουθήσουν τον ίδιο δρόμο.  

Οι συστάσεις
για την ΔΕΘ πριν

την Θεομηνία
Η φετινή ΔΕΘ-λόγω της θεομη-
νίας που έπληξε την Θεσσαλία,
προκαλώντας τεράστιες κατα-
στροφές- απώλεσε την αίγλη της.
Κάτι που δεν είχε συμβεί ούτε την
εποχή των δύσκολων μνημονια-
κών χρόνων. Βέβαια δεν θύμιζε σε
τίποτα την χρυ-
σή εικοσαετία
1990-2010, αλ-
λά «και�πάλι�γι-
νόταν�δουλειά»,
όπως μου έλεγαν
άνθρωποι μου
στην Θεσσαλονί-
κη. «Υπήρχε�η�περα-
ντζάδα�των�υπουρ-
γών�και�διαφόρων
αξιωματούχων,�γέμι-
ζαν�τα�μαγαζιά,�κάτι�κινείτο.�Δεν�ή-
ταν�βέβαια�σαν�τις�χρυσές�εποχές�ό-
που�τα�τραπέζια�στα�μπουζούκια�εί-
χαν�κρατηθεί�έξι�μήνες�νωρίτερα»,
μου έλεγε ο δικός μου. Θα μου πείτε
για ποιο λόγο αναφέρω αυτό. Διότι
πριν ακόμη την κακοκαιρία υπήρξε
σύσταση από το Μαξίμου στα υπουρ-
γεία να υπάρχει κόσμια συμπεριφορά
από τους αξιωματούχους, οι οποίοι θα
«πλημμύριζαν» την ΔΕΘ.  Υπήρχε κά-
ποια πληροφορία, ή απλά το Μαξίμου
έριχνε «άδεια για να πιάσει γεμάτα»,
που λέει και ο λαός μας;

Άκυρο στην πρό-
ταση για αναβολή

των εκλογών
Την προηγούμενη εβδομά-
δα με το νερό να έχει πλημ-

μυρίσει την Θεσσαλία, ο
περιφερειάρχης Κώστας Α-
γοραστός ζήτησε την ανα-
βολή των αυτοδιοικητικών

εκλογών της
8ης Οκτωβρίου.
Μάλιστα κάποι-
οι ισχυρίστηκαν
ότι αυτό μπορεί
να γίνει και με

Πράξη Νομοθετικού Περιε-
χομένου (ΠΝΠ). Συνεπώς

είναι εύκολο να υιοθετηθεί
η πρόταση Αγοραστού για

αναβολή των εκλογών
στην περιφέρεια Θεσσα-
λίας. Όμως το Μαξίμου έ-
κοψε τη φόρα περί αναβο-
λής. Κι όπως ειπώθηκε «α-
λίμονο αν στις 8 Οκτωβρίου
στη Θεσσαλία δεν θα μπο-

ρούν οι κάτοικοι να πάνε να
ψηφίσουν». 

Ενεργή 
η συμμετοχή 
του συζύγου

Ο Τάιλερ Μάκμπεθ, σύζυ-
γος του Κασσελάκη ασχο-
λείται ενεργά με την υπο-
ψηφιότη-

τα του
Στέφα-
νου για

την προε-
δρία του
ΣΥΡΙΖΑ. Εκτός των συσκέ-
ψεων με την επικοινωνια-
κή ομάδα είναι παρών και
στα γυρίσματα των βίντεο

που επιμελείται ο γνω-
στός σκηνοθέτης Νίκος

Σούλης. Και τις περισσό-
τερες φορές επεμβαίνει

και για την μουσική, αλλά
και για τη στάση του σώ-
ματος του υποψηφίου.   

Τα είπαν 
στο Φεστιβάλ Βιβλίου
Το Φεστιβάλ Βιβλίου στο Πεδίον του Άρεως επισκέφτη-
καν το περασμένο Σάββατο, μεταξύ άλλων, ο υποψήφιος
δήμαρχος Αθηναίων με τη στήριξη του ΣΥΡΙΖΑ Κώστας
Ζαχαριάδης και ο βουλευτής Α’ Αθήνας του ΠΑΣΟΚ και
πρώην υπουργός Πολιτισμού, Παύλος Γερουλάνος. Στη
διάρκεια της επίσκεψής τους έπεσαν σε κάποιο σημείο...
μούρη με μούρη και έπιασαν την κουβέντα. Σε φιλικό κλί-
μα, εννοείται, αλλά χωρίς τίποτε το... πονηρό. Ο Παύλος
Γερουλάνος, υποψήφιος δήμαρχος του ΠΑΣΟΚ το 2019,
με πολύ καλό μάλιστα αποτέλεσμα, στηρίζει την υποψη-
φιότητα του Χάρη Δούκα, του μοναδικού υποψηφίου δη-
μάρχου στον οποίο έχει δώσει χρίσμα η Χαριλάου Τρι-
κούπη! Να σημειωθεί ότι ο κ. Γερουλάνος πριν η Χαρι-
λάου Τρικούπη επιλέξει τον κ. Δούκα είχε προτείνει να
υπάρξει συνεργασία ΠΑΣΟΚ-ΣΥΡΙΖΑ με κοινό υποψήφιο
απέναντι στον Κώστα Μπακογιάννη.

ΔΗΜΑΡΧΟΣ�
ΠΑΛΑΜΑ:

«Μου�έδωσε
εντολή�να�ρίξω
το�φράγμα»

ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ
ΑΡΕΙΟΥ�
ΠΑΓΟΥ

«Σύντομα�θα�
τα�πούμε…»

ΑΝΤΙΠΕ-
ΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ
ΚΑΡΔΙΤΣΑΣ:�

«Είχε�πείρα,�το�
ζήτησε�και�συμ-
φώνησα»



Του Μανώλη Δράκου

Ημεταγραφή του Κριστιάνο
Ρονάλντο στην Σαουδική Α-
ραβία ήταν μόνο η αρχή μιας
νέας εποχής στον παγκόσμιο

ποδοσφαιρικό χάρτη. Το καλοκαίρι μεγά-
λα αστέρια του ποδοσφαίρου, ακολούθη-
σαν τον δρόμο του Πορτογάλου, καθώς εί-
χαν (μαζί με τις ομάδες τους) μυθικές προ-
σφορές στα χέρια τους. 

Η νέα αγορά της Μέσης Ανατολής κατάφερε
να δελεάσει παίκτες όπως ο Νεϊμάρ,ο  Μπενζε-
μά,ο  Φιρμίνο, ο Μαχρέζ,ο Καντέ,ο Μπρόζοβιτς,
ο Φαμπίνιο, ο Ρούμπεν Νέβες,ο Λαπόρτ,ο Σεν
Μαξιμέν και πολλοί ακόμα διάσημοι παίκτες της
Γηραιάς Ηπείρου μετακόμισαν στη Σαουδική Α-
ραβία, σε μια μεταγραφική περίοδο που τα συ-
νολικά έξοδα για μεταγραφές προσέγγισαν το
ένα δισεκατομμύριο ευρώ…

Δεν είναι μόνο τα λεφτά που δίνονται στις
ομάδες…Η Αλ Χιλάλ πλήρωσε 90 εκατ. ευρώ
για το Νείμάρ, 60 εκατ. για τον Μάλκομ, 52 για
τον Μίτροβιτς και καμιά 40ριά για τον Σάβιτς!
Τα συμβόλαια που έγιναν στους ποδοσφαιρι-
στές δεν έχουν προηγούμενο!Ο Ρονάλντο παίρ-
νει ένα εκατομμύριο ευρώ την… εβδομάδα από
την Αλ Νασρ. Ο Καρίμ Μπενζεμά άφησε τη Ρεάλ
Μαδρίτης για 200 εκατομμύρια δολάρια τον
χρόνο, που του έδωσε η Αλ Ιτιχαντ. Ο Οτάβιο
με 60 εκατομμύρια έφυγε την Πόρτο για να ε-
νταχθεί επίσης στην Αλ Νασρ, όπως και με 30 ε-
κατομμύρια ο Μανέ, που έφυγε από την Μπά-
γερν. Ο Φαμπίνιο εγκατέλειψε την Λίβερπουλ
για την Ιτιχαντ αντί 47 εκατομμυρίων δολαρίων
και ο Μαχρέζ την Μάντσεστερ Σίτι για την Αλ
Αχλί με 35 εκατομμύρια…

Οι μεγάλοι σύλλογοι του Κόλπου ξόδεψαν
ένα κάρο λεφτά.

Η Αλ Αχλί πήρε τον  Μεντί ( 18,5 εκ. ευρώ
από την Τσέλσι), τον Φιρμίνο (ελεύθερος από
τη Λίβερπουλ), τον Μαχρέζ ( 35 εκ. ευρώ από
τη Μάντσεστερ Σίτι), τον  Αλαν Σεν-Μαξιμέν(
27,2 εκ. ευρώ από τη Νιούκαστλ), τον Κεσιέ
(12,5 εκατ. ευρώ από τη Μπαρτσελόνα) και τον
Ιμπάνιεζ (28,5 εκ.ευρώ από τη Ρόμα). 

Η Αλ Ιτιχάντ απέκτησε τον Ζότα (29,1 ε-
κατ. ευρώ από τη Σέλτικ), τον Μπενζεμά (ε-
λεύθερο από τη Ρεάλ Μαδρίτης),  τον Καντέ
(ελεύθερο από την Τσέλσι) και  τον Φαμπίνιο
(47 εκατ. ευρώ από τη Λίβερπουλ).

Η Αλ Νασρ πήρε τον  Φοφανά (25 εκατ.
ευρώ από τη Λανς), τον Μπρόζοβιτς(18 εκατ.
ευρώ από την Ίντερ), τον Άλεξ Τέλες (7 εκατ.
ευρώ από τη Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ) και τον
Σαντιό Μανέ (40 εκατ. ευρώ από την Μπάγερν
Μονάχου).

Η Αλ Χιλάλ απέκτησε τον Μάλκομ (60 ε-
κατ. ευρώ από τη Ζενίτ), τον Νέβες( 55 εκατ.
ευρώ από τη Γουλβς), τον Σεργκέι Μιλίνκο-
βιτς-Σάβιτς (40 εκα. ευρώ από τη Λάτσιο),  τον
Κουλιμπαλί (23 εκ.ευρώ από την Τσέλσι) και
τον Νεϊμάρ (90 εκ. ευρώ από την Παρί Σεν
Ζερμέν).

Και τέλος η Αλ Ετιφάκ τον Χέντερσον (14
εκ. ευρώ από τη Λίβερπουλ), τον Ντεμπελέ  (ε-
λεύθερο από τη Λιόν) και τον Τζακ Χέντρι ( 6,9
εκ. ευρώ από την Μπριζ).

Σημείο αναφοράς ο διάδοχος του θρόνου-
και από τον Σεπτέμβριο του 2022 πρωθυπουρ-
γός της Σαουδικής Αραβίας από το Σεπτέμβριο
του 2022, Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν. Τον Ιούνιο,
οι κύριες ομάδες της Σαουδικής Αραβίας (Αλ Χι-
λάλ, Αλ Νασρ, Αλ Ιτιχαντ και Αλ Αχλί) έγιναν και
επίσημα, ιδιοκτησία του κρατικού επενδυτικού
ταμείου PIF. Ο 37χρονος διάδοχος πρίγκιπας
Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν βρίσκεται στο τιμόνι του
PIF και ενθαρρύνει τους συλλόγους της Σαου-
δικής Αραβίας να ξοδεύουν αφειδώς τα χρήμα-
τα. Με περιουσιακά στοιχεία 800 δισεκατομμυ-
ρίων ευρώ, τo PIF παρέχει στους τέσσερις πο-
δοσφαιρικούς συλλόγους της χώρας τα απα-
ραίτητα χρήματα για αγορές παικτών από την
Ευρώπη. Αυτό το καλοκαίρι δαπάνησε κοντά
στο ένα δισεκατομμύριο ευρώ. Και αυτό είναι

μόνο η αρχή.  Ο Σαλμάν φιλοδοξεί να δημιουρ-
γήσει έναν Αραβικό Σύνδεσμο Ποδοσφαίρου,
φθάνοντας  μέχρι τη διοργάνωση μιας παγκό-
σμιας Super League. Στόχος του είναι να μετα-
τρέψει το πετρελαϊκό κράτος της Σαουδικής Α-
ραβίας σε χώρα υψηλής τεχνολογίας, διεθνές
οικονομικό κέντρο και τουριστικό μαγνήτη.

Υπάρχει και ένας άλλος λόγος…
Ο όρος «sportwashing» («ξέπλυμα μέσω του
αθλητισμού») χρησιμοποιείται κατά κόρον για
να αποτυπώσει τη στρατηγική του Ριάντ ώστε
να βελτιώσει την εικόνα της χώρας, αποπροσα-
νατολίζοντας μέσω αθλητικών επενδύσεων και
προσέλκυσης διάσημων αθλητών, από την πα-
ραβίαση ανθρωπίνων δικαιωμάτων, που καταγ-
γέλλουν διεθνείς οργανώσεις όπως η Διεθνής
Αμνηστία. Η αποτρόπαιη δολοφονία του δημο-
σιογράφου Τζαμάλ Κασόγκι το 2018, για την ο-
ποία ο διάδοχος του θρόνου και Πρωθυπουρ-
γός της χώρας Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν ανέλαβε
την ευθύνη -αν και αρνήθηκε την εμπλοκή- κλό-
νισε περαιτέρω την εικόνα της χώρας.

Ο πακτωλός δισεκατομμυρίων σε αθλητικές
δραστηριότητες και επενδύσεις εντάσσονται
στη φιλόδοξη οικονομική μεταρρυθμιστική α-
τζέντα του Ριάντ με την ονομασία Vision 2030,
η οποία σχεδιάζει να επενδύσει συνολικά 3,2
τρισεκατομμύρια δολάρια ώστε να μεταρρυθ-
μίσει -και να μειώσει την εξάρτησή της από τα
κέρδη του πετρελαίου- την οικονομία της χώ-
ρας ως το 2030. To μεγαλεπήβολο πρόγραμμα
περιλαμβάνει πρότζεκτ σε τομείς όπως η ενέρ-
γεια, οι υποδομές, ο πολιτισμός, η υγεία...

Τα μυθικά ποσά που δόθηκαν φέτος σε ποδοσφαιριστές
και ομάδες έφεραν το πρωτάθλημα της χώρας

προκάλεσαν τριγμούς και ανησυχία στους ευρωπαϊκούς
συλλόγους – Ποιος είναι ο πραγματικός στόχος… 

Οι Σαουδάραβες
αγοράζουν 

το ποδόσφαιρο…

Αντιδρούν οι
Ευρωπαίοι 
Η Λίβερπουλ έχασε
σε αυτή τη μεταγρα-
φική περίοδο, τον
Ρομπέρτο   Φιρμίνο,
τον Τζόρνταν Χέ-
ντερσον και τον Φα-
μπίνιο οι οποίοι μετα-
κόμισαν στην Σαου-
δική Αραβία, ενώ εν-
διαφέρον υπήρξε και
για άλλους παίκτες
όπως ο Άλισον Μπέ-
κερ και ο Μοχάμεντ
Σαλάχ. Αυτός είναι ο
λόγος για τον οποίο
ο Κλοπ ήταν επικριτι-
κός για τα χρήματα
που βάζει στο ταμπλό
το ποδόσφαιρο της
Σαουδικής Αραβίας.
«Δεν είναι ότι είναι
πιο δύσκολο να προ-
σελκύσεις έναν ποδο-
σφαιριστή, είναι ότι
όλα είναι πιο περίπλο-
κα τώρα. Υπάρχουν
πολλά πράγματα που
είναι διαφορετικά φέ-
τος. Είναι πολύ δύ-
σκολο για έναν κανο-
νικό σύλλογο να βρί-
σκεται στο ίδιο επίπε-
δο με άλλες ομάδες.
Δεν θέλω να κατηγο-
ρήσω κανέναν, αλλά
τα πράγματα είναι έ-
τσι. Η Σαουδική Αρα-
βία δεν το κάνει εύκο-
λο και επίσης η μετα-
γραφική αγορά μας
κλείνει αυτόν τον μή-
να, αλλά άλλες είναι
ακόμα ανοιχτές. Τα α-
περιόριστα χρήματα
είναι ένα πρόβλημα...
Τι μπορούμε να κά-
νουμε; Θα ήταν ωραίο
αν κάποιος μπορούσε
να βρει μια λύση ή έ-
ναν κανονισμό», 
ανέφερε ο Κλοπ.
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γανα, ήταν κάτι ντροπιαστικό! Δεν
έχω ξαναδεί ποτέ κάτι τέτοιο! Ή-
ταν μία ασυνήθιστη επίθεση. Δεν
μπορούσα να το πιστέψω». Το
ματς είχε ξαναρχίσει, μόνο όταν
πήρε τηλέφωνο ο τότε αρχιδιαιτη-
τής Μέλο με το μέλι Περέιρα. Ο
Μελισσανίδης τότε τιμωρήθηκε με
οκτώ μήνες απαγόρευση στους α-
γωνιστικούς χώρους. 

Και δεν ήταν μονάχα αυτά τα
περιστατικά που αναφερότανε ο
Τσέφεριν στην επιστολή του, αλλά
και σε δυο ακόμα. Σε δυο παιχνί-
δια της ΑΕΚ με Παναθηναϊκό και
ΠΑΟΚ έχει υπάρξει πρόβλημα από

Του Χαρίλαου Τουμπιώτη

ΟΠορτογάλος Αρτούρ
Σοάρεζ Ντίαζ είναι ο
διαιτητής του ντέρμπι
ΑΕΚ – Ολυμπιακού.

Μεγάλη σφυρίχτρα, αλλά δεν
είναι εκεί το θέμα. Θα στο ξεκι-
νήσω αλλιώς. Ο Τσέφεριν είχε
στείλει επιστολή στον Μπαλ-
τάκο την 1η Μαϊου και έγραφε
τα εξής μέσα: 

«Σε συνέχεια της πρόσφατης αλ-
ληλογραφίας μας, οφείλω να σε ε-
νημερώσω ότι η UEFA πληροφορή-
θηκε με βαθιά θλίψη και έντονη α-
νησυχία ένα ακόμη περιστατικό που
αφορά στην προσβλητική και βίαιη
συμπεριφορά προς τους διαιτητές
ποδοσφαίρου που είχαν οριστεί να
διευθύνουν πρόσφατους αγώνες
στο ελληνικό πρωτάθλημα». 

Ήταν για το περιστατικό με τον
Μαρινάκη και τον Μάσα στο Κα-
ραϊσκάκη. Αυτό το «ένα, ακόμα,
περιστατικό», που έλεγε ο Τσέφε-
ριν, σε ποιον αναφερότανε; Διότι ο
κουτοπόνηρος Μπαλτάκος είπε ό-
τι η επιστολή του Τσέφεριν αναφε-
ρότανε στο παιχνίδι ΑΕΚ – Ολυ-
μπιακός 1-3 και καθάρισε. Η, νό-
μισε ότι καθάρισε. Τα φόρτωσε ό-
λα στο Μαρινάκη νκαι το’ παιξε
πονηράκος ο Τάκις ο Μπαλτάκος.
Ποια είναι τα άλλα περιστατικά;

Στο παιχνίδι ΑΕΚ – Άρης στο Ο-
ΑΚΑ, ημιτελικός κυπέλλου, ποιος
ήταν διαιτητής, το 2020; Ο Πορ-
τογάλος Αρτούρ Σοάρες Ντίαζ.
Αυτός ήταν. Ο ίδιος που θα σφυρί-
ξει και αύριο Κυριακή. Και τι είχε
γίνει τότε; Ο Μελισσανίδης πήγε
στα αποδυτήρια του ΟΑΚΑ για να
διαμαρτυρηθεί και ένας από την
παρέα του, είχε βουτήξει από τα
όργανα τον επόπτη. Ο Ντίαζ έγρα-
ψε το Φύλλο Αγώνα ότι ο Μελισ-
σανίδης είχε πιάσει από τα γεννη-
τικά όργανα τον Πάολο Σοάρες. Το
δεύτερο ημίχρονο έκανε ν’ αρχίσει
μισή ώρα.

Ο Ντίαζ την επόμενη μέρα δή-
λωνε στον Τύπο της χώρας του:
«Ήρθε κάποιος από τη μία ομάδα
δίπλα στον έναν βοηθό μου και
τον άρπαξε τα γεννητικά του όρ-

τις διαμαρτυρίες του Μελισσανίδη
στους διαιτητές Γιούνγκ και Κλόσ-
νερ. Αλλά ο Μπαλτάκος αναφέρ-
θηκε μόνο στον Μαρινάκη…

Φόβοι για προβοκάτσια
Δεν είναι το θέμα μου αυτό. Υπάρ-
χουν άλλα, πιο σοβαρά. Ο Τσέφε-
ριν είχε πει ότι άπαξ και γίνει τίπο-
τα στραβό, ας είναι και μικρό, ξε-
χάστε τους ξένους διαιτητές. Τι θα
μπορούσε να γίνει, δηλαδή; Να
πάει ένας βούρλος και να πει δυο
μπινελίκια στον Ντίαζ. Τελείωσε το
παραμύθι. Τέλος οι ξένοι. Κι εγώ,
δεν λέω ότι μπορεί να γίνει στη Φι-

λαδέλφεια. Σε όποιο ντέρμπι. Ο
Μπαλτάκος είναι κρυμμένος στην
γωνία και περιμένει. Όπως το α-
κούς. Ένα μπινελίκι να φάει ο διαι-
τητής και βγάζει αμέσως ανακοί-
νωση, ότι επικοινώνησε με τον
Τσέφεριν και του είπε ότι μη μας
στείλεις πια ξένους διαιτητές, για-
τί δεν μπορούμε να εγγυηθούμε.
Και μετά, χαρές και πανηγύρια,
που θα σφυρίζουνε στα ντέρμπι
Μανούχοι και Ευαγγέλου. Κι αν τε-
λειώσει το πρωτάθλημα, να του
τρυπήσεις την μύτη.

Τίποτα δεν πρόκειται να γίνει
στο ντέρμπι ΑΕΚ – Ολυμπιακός με

Είχε σφυρίξει ΑΕΚ – Άρης το 2020, έγινε επεισόδιο 
στα αποδυτήρια και τιμωρήθηκε ο Μελισσανίδης. 

Καλό ή κακό για το παιχνίδι; Θα δείξει…

Ξέρει 
από Ελλάδα 

ο ρέφερι Ντίαζ…

www.iapopsi.gr
ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
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Ο Θόδωρος
μια φορά
ασχολήθηκε
κι έχει
πικρή
εμπειρία
από την
«εξυγίανση»
του Δρόσου
Μ’ όλα αυτά που γίνο-
νται στην Ελλάδα, με
τους ξένους διαιτητές,
τα στημένα παιχνίδια
και τα ρέστα, ο Τσέφε-
ριν με τον Θόδωρο, δεν
τα παρακολουθούν; Τα
πάντα όλα ξέρουν. Ενη-
μερώνονται κανονικά
από τον Ανδρέα. Που
να προλάβει ο Τεό να
διαβάσει τα ελληνικά
sites για να δει τι παί-
ζει, ρε. Έτοιμο ψωμάκι
τρώει από τον Ανδρέα
κι αυτός κι ο Τσέφεριν.
Και γιατί δεν κάνει κάτι
ο Θόδωρος, για να
φτιάξει το πράγμα στο
ελληνικό ποδόσφαιρο;
Γιατί δεν θα φτιάξει πο-
τέ. Γι αυτό και δεν κά-
νει. Μέσα σε δυο λεπτά
της ώρας μπορεί να το
αλλάξει. Δεν το κάνει.
Μια φορά το’ κανε και
η UEFA έβαλε προσωρι-
νή διοικούσα επιτροπή
και το καπηλεύτηκε ο
ΣΥΡΙΖΑ με τον Γιάννη –
«δεν είμαι του τζάμπα»
- Δρόσου. Κι άρχισε τις
παρτιτούρες με τον Ι-
βάν Σαββίδη, ότι θα έ-
φερνε την εξυγίανση.
Την έφεραν, αλλά όπως
την εννοούσε ο Ιβάν.
Και πληγε προς το χει-
ρότερο το πράγμα. 
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το περίμενε αυτό ο Μπαλτάκος,
του’ ρθε ξαφνικό, ν’ αναλάβει ο
Μαρινάκης την ασφάλεια. Κι αυ-
τός, τι ρόλο παίζει, δηλαδή; Κο-
μπάρσος; Και στέλνει κι αυτός επι-
στολή στον Τσέφεριν. Κι εκεί που
έλεγε ότι μόνο Έλληνες διαιτητές,
γράφει στον αγαπητό Αλεξάντερ,
ότι θα κάνει τα πάντα για να εγ-
γυηθεί την ασφάλεια των διαιτη-
τών. 

Σου λέει, άπαξ και την αναλά-

τον Ντίαζ και τους βοηθούς του.
Δεν θέλει να καρφωθεί ο Μπαλ-
τάκος. Θα φανεί πολύ φτιαχτό. Σε
άλλο ντέρμπι θα γίνει, για να σφυ-
ρίζουν Έλληνες διαιτητές. 

Πάμε παρακάτω. Να κάνω μια
παρένθεση εδώ, μάστορα. Όλοι
αυτοί που μας κλέβουν την σκέψη
και την σερβίρουν για δική τους,
σχετικά με την διαιτησία, να το κά-
νουν καλά. Όχι μεσοβέζικα πράγ-
ματα. Και να μην αναφέρουν καθό-
λου την «Α» και την iapopsi.gr. Δεν
υπάρχει κανένας λόγος. Η πιάτσα
ξέρει καλά τους αντιγραφάκηδες. 

Το προχωράω. Για την ασφά-
λεια του Ντίαζ θα σου μιλήσω. Να
σου ξαναθυμίσω το ιστορικό με
δυο γραμμές. Ο Καραπαπάς τα χώ-
νει στον Μπαλτάκο, ότι ο Ολυ-
μπιακός θέλει ξένους διαιτητές,
γιατί με Σιδηρόπουλο, δεν κατε-
βαίνει στο γήπεδο. Μάλιστα. Ο
Μπαλτάκος απαντάει ότι όλα τα
ματς θα γίνουν με Έλληνες διαιτη-
τές, εκτός αν θεωρηθεί κάτι σπου-
δαίο, κάτι τέτοια παπαριά είπε. 

Ο Μαρινάκης στέλνει επιστολή
στον Τσέφεριν και λέει ότι ανα-
λαμβάνει η Super League την α-
σφάλεια των ξένων διαιτητών. Δεν

βει την δουλειά ο Μαρινάκης, την
βάψαμε. Τι θα πούμε μετά; Ότι μας
ξέφυγε; Και τι έκανε ο Μπαλτάκος;
Έβαλε τέταρτο διαιτητή στο ΑΕΚ –
Ολυμπιακός , τον γνωστό, τον Δια-
μαντόπουλο. Ο Μπένετ, δηλαδή,
γιατί, ως γνωστόν, ο Μπαλτάκος
δεν ασχολείται με την διαιτησία. 

Ο Διαμαντόπουλος είναι της
συνομοταξίας των μάρινερ του α-
μερικανικού ναυτικού. Πεζοναύ-
της. Των ειδικών αποστολών. Αυ-

τός είναι που έβγα-
λε μεθυσμένους τους
Πολωνούς που είχαν έρ-
θει για το παιχνίδι ΑΕΚ –
Άρης. Τους πέρασε από τεστ
και τους βρήκε τίγκα στο με-
θύσι. Τους πέρασε κι η Αστυνο-
μία από αλκοτέστ και ανακοί-
νωσε, ότι δεν είχαν πιει σταγόνα.
Και τι είναι η Αστυνομία μπροστά
στον Διαμαντόπουλο; 

Πλάκα κάνουμε τώρα; Και τώ-
ρα που το θυμήθηκα, εκείνοι που
κάνανε μήνυση στους Πολωνούς
διαιτητές, ότι και καλά, έβριζαν τον
Παναθηναϊκό, εκείνοι οι Ελληνα-
ράδες μόνιμοι κάτοικοι Πολωνίας,
που είναι; Μπας και τους είδε κα-
νένας;

Έτσι είναι. Δεν υπήρχε άλλος
διαιτητής για να υποδεχτεί τους
Πορτογάλους και να είναι τέταρ-
τος; Γιατί επιλέχτηκε ο Διαμαντό-
πουλος που έχει και άσχημο προη-
γούμενο με τους Πολωνούς; Ίσως
επειδή είναι επικοινωνιακός τύπος
και ξέρει καλά αγγλικά, να τον έ-
βαλαν. Κι αν χρειαστεί μεταφρα-
στή ο Ντίαζ, ο Διαμαντόπουλος α-
πό τα πανεπιστήμια του Χάρβαρντ
της Τρίπολης, μπορεί να τοιυ με-
ταφέρει ό,τι νομίζει. Μπορείο να
παρακούσει ο Αρκάς Διαμαντό-
πουλος. Άλλα να τον ρωτάει ο
Ντίαζ κλαι άλλα να του απαντάει
αυτός. Γίνονται τέτοια λάθη.   

Να μην ξεφύγω, όμως, Άλλο
θέλω να σου, πιο σοβαρό. Ο
Μπαλτάκος σε επιστολή που είχε
στείλει στον Βρούτση και τον Μα-
ρινάκη, έλεγε ότι πρέπει να προ-
στατευτούν οι ξένοι διαιτητές κι ό-
τι αυτός δεν έχει αστυνομία για να
τους προστατέψει. Δίκαιο έχει. Και
τι έγινε με τον Αρτούρο τον Ντίαζ
και τους άλλους τρείς; Τους προ-
στάτεψε η Αστυνομία, ναι η όχι; Ο
Γιάννης Οικονόμου έστειλε αστυ-
νομικούς στο αεροδρόμιο, που ήρ-
θανε; Έστειλε συνοδεία παραπολι-
τικό στο ξενοδοχείο; Σε ποιο ξενο-
δοχείο την βγάλανε; Είχανε αστυ-
νομικούς απ’ έξω, μήπως κανένα
τσογλάνι είχε τίποτα πονηράδες
στο μυαλό του; 

Είναι, όμως και το άλλο, πολύ
σοβαρό κι αυτό, μάστορα. Αύριο
γίνεται το ντέρμπι στη Φιλαδέλ-
φεια. Μάλιστα. Ποιος θα έχει υπό
την προστασία του, τον Αρτούρο
Ντίαζ και τα άλλα παλικάρια; Θα
έπρεπε να πάρουν άδεια από τον
Μπαλτάκου οι αστυνομικοί για να
κάτσουν έξω από τα αποδυτήρια
για να μην μπει κανένας; 

Δεν νομίζω. Θα πάνε τσαμπου-
κά οι αστυνομικοί να κάτσουν έξω
από τα αποδυτήρια; Θα πρέπει να
έχουν διαταγή από τον ίδιο τον Οι-
κονόμου. Τα όργανα παίζουν κα-
νονικά. 
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Ο Μπαλτάκος
έψαχνε
διαιτητή για
το ΠΑΟΚ –
Άρης και ο
Μπένετ είχε
ορίσει τον
Παπαπέτρου

Ο Μπαλτάκος υποτίθε-
ται ότι θα έκανε όλες ε-
κείνες τις ενέργειες για
να σφυρίξουν ξένοι δι-
αιτητές γι αυτήν την α-
γνωστική, ΑΕΚ – Ολυ-
μπιακός κι ΠΑΟΚ – Ά-
ρης. Και καλά, δηλαδή,
το πάλευε με με τον
Τσέφεριν. Διότι όπως
είναι γνωστό, ο Τσέφε-
ριν όλη την ημέρα μι-
λάει στο τηλέφωνο με
τον Μπαλτάκο. Δεν κά-
νει άλλη δουλειά. Και
προσπαθεί να βρει ξέ-
νους διαιτητές για την
Super League 1. Κι εκεί
που έλεγε ότι το παλεύ-
ει και θα το καταφέρει,
ο Μπένετ είχε αν ανα-
κοινώσει ότι στην Τού-
μπα θα σφυρίξει ο Πα-
παπέτρου με τον Σιδη-
ρόπουλο στο VAR. Και
λες τώρα, εσύ, πόσο
μούσι πουλάει ρε φίλε;
Πόσο παραμύθι – παρα-
κούθι; Τώρα, θα πεις ότι
επίτηδες ο σατανικός
μπορεί να το έκανε, ότι
και καλά προσπάθησε,
αλλά δεν βρήκε. Για να
μην φωνάζει ο Άρης, αν
γίνει καμιά στραβή
στην Τούμπα. 
Αν φωνάζει… Για τον
ΠΑΟΚ δεν το συζη-
τάω…. Ώσπου να πούνε
του Ιβάν τι έγινε και
μπήκε Έλληνας, έχει τε-
λειώσει ο πρώτος γύ-
ρος στο πρωτάθλημα…



14

Η αρχή με Γκαγκάτση
Ο Βασίλης Γκαγκάτσης ήταν ο
πρώτος και ο μεγάλος διδάξας.
Γιατί κατάφερε να επιβιώσει και
μάλιστα πλουσιοπάροχα ως αμι-
σθί πρόεδρος της ΕΠΟ για οκτώ
χρόνια.

Αποτελούν
π λ έ ο ν …
παράδοση
οι δικηγό-

ροι εν ενεργεία που πη-
γαίνουν στην ΕΠΟ και α-

ναλαμβάνουν την προε-
δρία της. Όταν όμως είσαι

μαχόμενος, είναι θέμα πώς ε-
ξασφαλίζεις τα προς το ζειν,

καθώς αναλώνεσαι ατελείω-
τες ώρες στην επίλυση των
προβλημάτων του ελληνικού
ποδοσφαίρου και δεν έχεις κά-
ποια αποζημίωση γι’ αυτό. 

Κατά καιρούς έχουν γίνει μεγά-
λες προσπάθειες η θέση του προέ-
δρου της ΕΠΟ να συνδυάζεται με
σημαντική αποζημίωση, με αμοιβή
που θα ξεπερνά ακόμη και αυτή
του Προέδρου της Δημοκρατίας. Η
θέση του επικεφαλής της Ομο-
σπονδίας είναι λογικό να μην συν-
δυάζεται από μισθό, πόσο δε μάλ-
λον υπέρογκο. Ούτως ή άλλως κα-
ταβάλλονται τα πάσης φύσεως έ-
ξοδα κάνει ο εκάστοτε πρόεδρος
στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων
του στην Ελλάδα και το εξωτερικό.

Η ΕΠΟ δεν διοργανώνει τα ε-
παγγελματικά πρωταθλήματα ώ-
στε να χρειάζονται σειρά επαγγελ-
ματικών στελεχών για τη διεκπε-
ραίωση των εργασιών της. Και βέ-
βαια δεν μπορεί να γίνει παραλλη-
λισμός με τον πρόεδρο της UEFA
ή τον γενικό της γραμματέα. Τα
ποσά που καλούνται αυτοί να δια-
χειριστούν και η σπουδαιότητα
των αποφάσεών τους, αναδεικνύ-
ει την αναγκαιότητα να έχουν… α-
ποκλειστική απασχόληση, η οποία
δικαιολογημένα αμείβεται.

Οι ερασιτέχνες παράγοντες τι
ακριβώς έχουν να διαχειριστούν
στην Ελλάδα; Εκτός αν θέλουν ν’
ανακατεύονται με όλα. Και κυρίως
με τη διαιτησία.

Το 1996 δειλά-δειλά ο Βασίλης
Γκαγκάτσης ως μικρής εμβέλειας
αθλητικός δικηγόρος φεύγει από
τη Θεσσαλονίκη και εγκαθίσταται
στην Αθήνα. Μέσα σε λίγους μόνο
μήνες, αντιλαμβανόμενος ότι η βα-
σιλεία του Κώστα Τριβέλα στο πο-
δόσφαιρο και στην ΕΠΟ έχει ημε-
ρομηνία λήξης, προσκολλάται στη
νέα τάξη πραγμάτων και παίζει ση-
μαντικό ρόλο στις εκλογές το
1997 στην Αλεξανδρούπολη.

Για τη συμμετοχή του στην προ-
σέλκυση των ενώσεων που ψήφι-
σαν τον Σωτήρη Αλημίση, ο Βασ.
Γκαγκάτσης παίρνει τη θέση του
γενικού  γραμματέα, και αργότερα
τον Ιούλιο του 2001 καταλήγει
στη θέση του προέδρου της ΕΠΟ.

Στα πρώτα τέσσερα χρόνια, στη
θητεία του ως γενικού γραμματέα,
πολλοί θυμούνται την προσοχή
του στις τηλεοπτικές συμβάσεις,
αλλά και την προσωπική του επί-
βλεψη ακόμα και για… ταπεινά έρ-
γα. Η εξυπνάδα του, όμως, τον α-
ντάμειψε όταν απέκτησε την ιδιό-
τητα του προέδρου. Μιλάμε για
την περίοδο προετοιμασίας για
τους Ολυμπιακούς Αγώνες του

2004, οπότε τα έργα, κάθε είδους
και κόστους, απογειώθηκαν.

Η απογείωση αυτή έφερε κατα-
σκευαστική άνθηση, η ταχύτητα ή-
ταν το πρώτο ζητούμενο, συνερ-
γάτες ειδικοί στις μελέτες υπήρχαν
και όλα κύλησαν όπως έπρεπε. Ο
Άγιος Κοσμάς, η Φλώρινα και η
Ξάνθη ένιωσαν τη στοργή της ο-
μάδας του προέδρου, επειδή ο ί-
διος μπορούσε να «διευκολύνει»
την κυβέρνηση στις επιδιώξεις της. 

Κάποιοι κακεντρεχείς επεσήμα-
ναν τότε ότι το γκαζόν της βίλας
που έκανε στην Εύβοια, μοιάζει
αρκετά με τους χλοοτάπητες που
μπήκαν σε πολλά γηπεδάκια ενώ-
σεων – λες κι ο κατασκευαστής
τους ήταν ο ίδιος, πράγμα μάλλον
απίθανο. Εκείνο τον καιρό, φυσι-
κά, εκτοξεύθηκαν και οι τιμές των
τηλεοπτικών δικαιωμάτων της Ε-
θνικής Ομάδας. Την ίδια περίοδο,
άνοιξε και ένα «μικρό θέμα» με ει-
σιτήρια της τελικής φάσης μιας
διοργάνωσης, που «χάθηκαν» με
μαγικό σχεδόν τρόπο και βρέθη-
καν από την Ιβηρική Χερσόνησο σε
νησιωτικό κράτος της Μεσογείου,
να κυκλοφορούν προς πώληση σε
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Οι βίλες του Βασίλη,
το ταληράκι 

του Γραμμένου και 
τα 200 χιλιάρικα 

του Τάκη, 
που δεν θα τα πάρει

Κάποιοι
κακεντρεχείς
επεσήμαναν
τότε ότι το
γκαζόν της
βίλας που
έκανε στην
Εύβοια,
μοιάζει αρκετά
με τους
χλοοτάπητες
που μπήκαν 
σε πολλά
γηπεδάκια
ενώσεων 
– λες κι ο
κατασκευ-
αστής τους
ήταν ο ίδιος,
πράγμα μάλλον
απίθανο. 

⇣
ΕΠΟ:
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κοντά του.

Σύντομα όμως διαπίστωσε ότι
δεν… βγαίνει. Έθεσε επί τάπητος το
θέμα αποζημίωσής του και ανέβα-
σε τον… μηνιαίο πήχη σε 5.000 ευ-
ρώ. Στις 28 Ιουνίου 2019 το «καυ-
τό» θέμα μπήκε στη γενική συνέ-
λευση όπου εγκρίθηκε με μεγάλη
πλειοψηφία. Τα "ναι" ήταν 53 και
τέσσερα τα "όχι", ενώ υπήρξε και
ένα "λευκό".

Υπήρξαν κάποιες αντιδράσεις,
αφού ορισμένοι κατέθεσαν τις α-
ντιρρήσεις τους στο προεδρείο.
Μάλιστα, τονίστηκε από τους αν-
θρώπους της ΕΠΟ πως θα πρέπει
να παίρνει χρήματα ο Βαγγέλης
Γραμμένος, καθώς Δευτέρα με Πα-
ρασκευή είναι στο γραφείο του για
12 ώρες τη μέρα και έχει μεγάλες
ευθύνες εξαιτίας της θέσης του.

Η απόφαση είχε πατήσει στο
νόμο 4603/2019 που προέβλεπε
μισθό για τους προέδρους των Ο-
μοσπονδιών. Ο Βαγγέλης Γραμμέ-

νος θα είναι ο πρώτος έμμισθος
πρόεδρος της ΕΠΟ. 

Ήρθε όμως ο διάδοχος του
Γιώργου Βασιλειάδη στο Υφυ-
πουργείο Αθλητισμού, Λευτέρης
Αυγενάκης, και προχώρησε στην
κατάργηση της σχετικής διάταξης.
Έτσι το πεντοχίλιαρο αποτέλεσε ό-
νειρο απατηλό για τον Βαγγέλη
Γραμμένο που επέστρεψε στη
Θεσσαλονίκη και συνεχίζει στη μα-
χόμενη δικηγορία.

Η ιστορία 
με τον Μπαλτάκο
Ο διάδοχος του Βαγγέλη Γραμμέ-
νου Τάκης Μπαλτάκος, επανέφε-
ρε το θέμα της αμοιβής του προέ-
δρου της ΕΠΟ και μάλιστα πολύ
δυνατά. Αν και οι νομικές του γνώ-
σεις είναι τέτοιες που ήταν απόλυ-
τα ξεκάθαρο πως δεν πρόκειται να
πάρει χρήματα κόντρα στην κείμε-
νη νομοθεσία, έφερε θέμα στη γε-
νική συνέλευση της ΕΠΟ η οποία
στις 30 Ιουνίου 2023 ενέκρινε την
μηνιαία αποζημίωση ύψους 8000
ευρώ για τον πρόεδρο της Ομο-
σπονδίας. Σύμφωνα μάλιστα με
την απόφαση, ο Τάκης Μπαλτάκος
θα εισπράξει αναδρομικά τους μι-
σθούς δώδεκα μηνών, δηλαδή.
συνολικά 96,000 ευρώ. Άλλα τόσα
δε, θα εισπράξει και για τον δεύ-
τερο χρόνο της θητείας του. Η δια-
κοσάρα όμως δεν θα εισπραχθεί
ποτέ, γιατί κανείς δεν θέλει να υ-

τιμή που δεν έγινε ποτέ γνωστή. Οι
έρευνες, που πραγματοποιήθηκαν
στη διάρκεια των αγώνων στην Ι-
βηρική, δεν κατέληξαν πουθενά.
Κάτι δίκες εξελίχθηκαν αργότερα
με τουριστικά γραφεία στην Ελλά-
δα, που δεν «κατάλαβαν» τη μα-
γεία της απώλειας των εισιτηρίων
και ήθελαν ντε και καλά να διεκδι-
κήσουν διαφυγόντα κέρδη.

Σε σχεδόν όλες τις δίκες η Ομο-
σπονδία έχασε και πλήρωσε ή
προσχώρησε σε συμβιβασμό.

Η βίλα 
του 1.500.000 ευρώ!!
Το 2013 και στο περιθώριο της
κρίσης που πλήττει βάναυσα την
Ελλάδα, σύμφωνα με το «Πρώτο
Θέμα» και τα «Παραπολιτικά», μια
εκπληκτική υπόθεση εξελίσσεται
στο διεθνές real estate, με την α-
μέριστη συνδρομή του Διαδικτύ-
ου. Ο τίτλος: «Πώς να πουλήσετε
μια εξοχική βίλα αξίας… 50.000
ευρώ έναντι 1.500.000 ευρώ». Ο
λόγος για τη… μεσιτική εταιρεία
Protasis, που τάραξε τα νερά στο
παγκόσμιο real estate.

Το ποσό των 50.000 ευρώ είναι
αυτό που, σε ανύποπτο χρόνο, τό-
νιζε, κάτω από την πίεση μερικών
ΜΜΕ, εις επήκοον πολλών, ο ευ-
τυχής, πλην «αγανακτισμένος» α-
πό τους κακούς διαβολείς, ιδιο-
κτήτης της βίλας, Βασίλης Γκαγκά-
τσης, ότι κόστισε η κατασκευή.

Αυτό το «κωλόσπιτο», κατά την
προσφιλή ρήση του μακαρίτη του
Βαγγέλη Γιαννόπουλου, αναδει-
κνύεται σε μέκκα των απανταχού
επενδυτών, απελευθερωμένο μά-
λιστα από έπιπλα, τα οποία κακές
γλώσσες λένε ότι μεταφέρθηκαν
από την Εύβοια στο Μαρκόπουλο,
όπου οικοδομήθηκε νέα κατοικία. 

Τα δεδομένα έχουν ως εξής: γε-
νικός γραμματέας επί τέσσερα
χρόνια και πρόεδρος για άλλα τέσ-
σερα στην ΕΠΟ, ο Β. Γκαγκάτσης
αγοράζει οικόπεδο στα «κακοτρά-
χαλα βουνά» της Εύβοιας. «Μετά
από τόσα χρόνια στη μάχιμη δικη-
γορία», όπως δηλώνει σε κάθε του
συνέντευξη, από το 2003 έως το
2008, «αξιώθηκα να φτιάξω ένα
σπιτάκι»! Κτίζει βίλα με τα στοιχεία
που η ανακοίνωση πώλησης κατα-
γράφει με γλαφυρότητα, την επι-
πλώνει με όλα τα κομφόρ έναντι
50.000 ευρώ, άντε 100 το πολύ,
την πλαισιώνει με πισίνα, η κατα-
σκευή της οποίας πληρώθηκε το
2004 σχεδόν ντούκου, και οκτώ
χρόνια μετά, εν μέσω πρωτοφα-
νούς οικονομικής κρίσης, με τις τι-
μές στα ακίνητα να έχουν κατρα-
κυλήσει, ανακοινώνει, μέσω μεσι-
τικού γραφείου, ότι την πουλάει
1.500.000 ευρώ…

Ένας άλλος πρόεδρος της ΕΠΟ,
επίσης δικηγόρος από τη Θεσσα-
λονίκη, ο Βαγγέλης Γραμμένος
που δεν πήρε μεταγραφή στον Δι-
κηγορικό Σύλλογο Αθηνών, παρά-
τησε τα πάντα και «μετακόμισε»
στην πρωτεύουσα για να επιτελεί
κατά τον καλύτερο τρόπο τα καθή-

πογράψει και να πάει φυλακή.
Ο αθλητικός νόμος αναφέρει ρη-
τά ότι «η θέση του προέδρου είναι
τιμητική και άμισθη», καθώς επί-
σης και ότι «απαγορεύεται κάθε εί-
δους αμοιβή». Και βεβαίως, η απο-
ζημίωση είναι αμοιβή. Και τι προ-
βλέπει ο νόμος για τον κολασμό
της παρανομίας ; Ότι «αν καταβλη-
θεί ποσόν αποζημίωσης, οι κατα-
βάλλοντες αρμόδιοι θα διωχθούν
για το αδίκημα της απιστίας σε
βαθμό κακουργήματος».
Ποια Εκτελεστική Επιτροπή θα ε-
νέκρινε την απόφαση της Γενικής
Συνέλευσης ώστε για καταβολή
στον Τάκη Μπαλτάκο χρηματικών
ποσών για αποζημίωση, και ποιοι
υπηρεσιακοί παράγοντες θα υπέ-
γραφαν εντάλματα πληρωμής; Για
το ίδιο θέμα, δηλαδή για έγκριση
προεδρικής αποζημίωσης, ο Τάκης
Μπαλτάκος είχε επιχειρήσει κάτι
ανάλογο στο παρελθόν, αλλά η πε-
νταμελής επιτροπή που είχε συ-

σταθεί από τη Γ.Σ., αποφάνθηκε
μελετώντας την κείμενη νομοθε-
σία πως ο πρόεδρος της ΕΠΟ δεν
δύναται να εισπράττει αποζημίω-
ση. Το ίδιο είχε υποστηρίξει και η
ανεξάρτητη εντός της ΕΠΟ, Επι-
τροπή Συμμόρφωσης και Διακυ-
βέρνησης, όπου προΐσταται η τέ-
ως Αρεοπαγίτης Διονυσία Μπι-
τζούνη.
Στο νέο… επεισόδιο χρηματοδότη-
σης του Τάκη Μπαλτάκου, η νομι-
κή υπηρεσία δεν εξέφρασε άποψη
γιατί απλούστατα δεν της ζητήθη-
κε και παραβαίνοντας το καταστα-
τικό την αγνόησε. Γιατί αν ο πρόε-
δρος της ζητούσε, το αποτέλεσμα
ήταν προδιαγεγραμμένο. Ο Τ.
Μπαλτάκος όμως φίμωσε και την
Δ. Μπιτζούνη καθώς δεν έδωσε το
λόγο για να διαβάσει την έκθεσή
της, αν και συμπεριλαμβάνονταν
στην ημερήσια διάταξη (θέμα Νο
11) της ΓΣ της ΕΠΟ.
Αρχικά, την διαβεβαίωσε ότι θα μι-
λήσει τελευταία, ενώ μετά ακο-
λούθησε καβγάς αν έχει δικαίωμα,
υποστηρίζοντας ότι δεν προβλέπε-
ται από το καταστατικό της ΕΠΟ.
Σε προηγούμενες συνελεύσεις της
ΕΠΟ η Δ. Μπιτζούνη έπαιρνε τον
λόγο. Αυτή τη φορά όμως την… ε-
ξαφάνισαν.
Με τέτοιου είδους ανεφάρμοστες
αποφάσεις, διασύρεται το Ανώτε-
ρο όργανο του ποδοσφαίρου, το
οποίο αναδεικνύεται πως κινείται

ανάλογα με τα πρόσκαιρα συμφέ-
ροντα που υπάρχουν.
Κανείς δεν ξεχνάει πως για παρά-
νομη απόφαση της Γ.Σ. που όμως
υλοποίησαν πρώην στελέχη της Ε-
ΠΟ ήδη παραπέμφθηκαν σε δίκη
γι’ απιστία. Ο οικονομικός διευθυ-
ντής Θανάσης Γεωργιόπουλος έ-
χει μάθει τι συνέβη με τον προκά-
τοχό του στο λογιστήριο της ΕΠΟ
Γ. Θεοφίλου, βλέπει την πόρτα της
φυλακής ορθάνοιχτη και δεν έχει
κανένα σκοπό να μπει μέσα. Συνε-
πώς ο Τάκης Μπαλτάκος θα παρα-
μείνει αμισθί πρόεδρος και θα πρέ-
πει να τα πει εκτενώς με τον Βασί-
λη Γκαγκάτση ως συνάδελφοι για
τους τρόπους που τα κατάφερνε
χρόνια να επιβιώνει και ν’ αποκτά
και περιουσία.
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Ο «εγώ δεν είμαι 
του τσάμπα» Δρόσος

Ξεχωριστή είναι η περίπτωση του Γιάννη Δρόσου που
υπήρξε πρόεδρος της Επιτροπής Εξομάλυνσης  της Ε-
ΠΟ. Αιτία, η αμοιβή που εισέπραξε από την Ποδοσφαι-
ρική Ομοσπονδία, παρά τη ρητή προς το αντίθετο Νο-
μοθετική πρόβλεψη. Ο

Νόμος 2725/1999, όπως
και ο Αστικός Κώδικας,

αναφέρουν  ξεκάθαρα, ό-
τι η ιδιότητα του μέλους
Αθλητικών Σωματείων

και Ομοσπονδιών, «είναι
τιμητική και άμισθη».

Παρά ταύτα, ο Γιάννης
Δρόσος (στενός συνερ-

γάτης του Άκη Τζοχατζό-
πουλου στο Υπουργείο Ε-
θνικής Άμυνας) στο διά-
στημα της δεκάμηνης θη-
τείας του, (από τον Νοέμ-
βριο του 2016 μέχρι τον
Αύγουστο του 2017) , εισέπραξε σαν αμοιβή το ποσό
των 74.400 ευρώ. Με τον ίδιο όταν τέθηκε το θέμα

στη γενική συνέλευση της Ομοσπονδίας, να λέει χα-
ρακτηριστικά: «Εγώ δεν είμαι του τσάμπα». Τέθηκε το
επιχείρημα, ότι ο Γ. Δρόσος δεν ήταν εκλεγμένος πρό-
εδρος, αλλά διορισμένος από τη FIFA, όπως η Προσω-

ρινή Επιτροπή Εξομάλυνσης στο σύνολό της.
Προσωρινές διοικήσεις, ωστόσο διορίζονται στις Α-
θλητικές Ομοσπονδίες από το Πρωτοδικείο. Κανείς
ποτέ, δεν εισέπραξε χρήματα. Στην προκειμένη περί-
πτωση, ο ίδιος ο Γ. Δρόσος, προσδιόρισε το ύψος της
αμοιβής, στον εαυτό του, 7.440 ευρώ το μήνα! Χωρίς
να έχει υπάρξει απόφαση της FIFA που να επιβάλλει ή
έστω να αναφέρει, ότι τα μέλη της Προσωρινής Επι-

τροπής Εξομάλυνσης, θα πρέπει να εισπράττουν απο-
ζημίωση. Λίγο πριν φύγει ο Δρόσος, γνωρίζοντας ότι

«υπάρχει θέμα», προσπάθησε να καλύψει τα νώτα
του. Προσθέτοντας στο Καταστατικό της Ομοσπον-

δίας, διάταξη, ότι αν ο πρόεδρος είναι «εκτελεστικός»,
επιτρέπεται να αμείβεται. Παράδοξο και παράλογο να
εξομοιώνεται  και να εξισώνεται ο πρόεδρος ενός ε-
ρασιτεχνικού  σωματείου, με τους «εκτελεστικούς»

προέδρους Ανώνυμων Εταιριών. 
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Μέρος του
προβλήματος
ο Μπένετ
Το κομμάτι της διαιτη-
σίας είναι το πλέον ευαί-
σθητο για την ενίσχυση
της αξιοπιστίας ενός
πρωταθλήματος. Δυστυ-
χώς η νέα περίοδος δεν
άρχισε με τους καλύτε-
ρους οιωνούς. Γιατί ο
πρόεδρος της ΚΕΔ, ο άν-
θρωπος που ορίζει τους
διαιτητές, ο Άγγλος Στί-
βεν Μπένετ, αμφισβητεί-
ται έντονα από αρκετές
ομάδες, προεξαρχόντων
του Ολυμπιακού και του
Παναθηναϊκού. Αναρω-
τιέται κανείς όταν η αμ-
φισβήτηση έχει φθάσει
σε τέτοιον βαθμό, πώς
μπορεί να στέκεται κά-
ποιος και να κάνει τη
δουλειά του. Κι έρχονται
τα ντέρμπι και ο Μπένετ,
αντί να μεριμνήσει να
μετακληθούν ξένοι διαι-
τητές από το πάνω ράφι
για να βουλώσει στόμα-
τα, να περιορίσει τις εν-
στάσεις αυτών που τον
αμφισβητούν, πράττει το
αντίθετο. Στέλνει μηνύ-
ματα πως η UEFA δεν έ-
χει διαφοροποιήσει τη
θέση της έναντι της χώ-
ρας μας στο θέμα της πα-
ραχώρησης ξένων διαι-
τητών Elite ή Α΄ κατηγο-
ρίας από μεγάλες ποδο-
σφαιρικά Ομοσπονδίες.
Λάδι στη φωτιά έριξε ο
πρόεδρος της ΚΕΔ με την
τοποθέτησή του. Ούτε
καν να κάνει κάποια κί-
νηση, έστω επιδερμική,
έστω… ψεύτικη να δείξει
πως δεν γυρίζει την πλά-
τη στο επαγγελματικό
ποδόσφαιρο και ασπάζε-
ται τις αγωνίες του. Κι
έρχεται ο Τσέφεριν και
διαψεύδει τις… εκτιμή-
σεις του. Ο Μπένετ είναι
πλέον μέρος του προ-
βλήματος και φρόντισε
και ο ίδιος γι’ αυτό. Η πα-
ρουσία του και μόνο
προκαλεί εντάσεις, πόσο
μάλλον οι αποφάσεις κι
ενέργειές του.

ΘΕΜΑ


«Προσαρμογή» με δυο γκολ ο Μασούρας στη Νέα Φιλαδέλφεια
O Γιώργος Μασούρας στο παιχνίδι της εθνικής ανδρών με το Γιβραλτάρ, είχε την ευκαιρία να
«προσαρμοστεί» στον αγωνιστικό χώρο της Νέας Φιλαδέλφειας. O «ερυθρόλευκος» διεθνής
κατάφερε και σε αυτό το ματς να σκοράρει δυο φορές και πλέον η επαφή του με τα δίχτυα εί-
ναι συχνότερη από ποτέ. Ο Ντιέγκο Μαρτίνεθ ποντάρει στη δαιμονιώδη κατάσταση που βρί-
σκεται ο Μασούρας και για το Κυριακάτικο ντέρμπι με την ΑΕΚ. Μπορεί αυτή τη φορά η α-
τμόσφαιρα να μην είναι φιλική για τον Έλληνα μεσοεπιθετικό όπως στο ματς της εθνικής αν-
δρών όπου αποθεώθηκε ακούγοντας πολλές φορές το όνομά του, αλλά οι παίκτες αυτού
του επιπέδου δεν επηρεάζονται από τον κόσμο. Πολλοί εξ αυτών απεναντίας «ζεσταίνονται»
με την καυτή ατμόσφαιρα και αποδίδουν καλύτερα. Το όπλο Μασούρας στα χέρια του Μαρ-
τίνεθ στην παρούσα φάση είναι το πιο… επικίνδυνο από κάθε άλλο για την αντίπαλη εστία. Και
θα το βγάλει ο Ισπανός προπονητής και στο ντέρμπι της “Opap Arena”.

Επαναλαμβανόμενη …σύμπτωση με την Κηφισιά
Το πρωτάθλημα της Super League 2, ταλανίζεται τα τελευταία χρόνια από στοιχεία α-
ναξιοπιστίας που ενισχύουν οι εκθέσεις της Εταιρίας Ανίχνευσης Στοιχηματικής Απάτης
Sportradar. Η Super League 2, δεν είναι όμως οποιαδήποτε κατηγορία. Αποτελεί τον
προθάλαμο της μεγάλης κατηγορίας της χώρας, εκεί που τα πράγματα παραείναι επαγ-
γελματικά και σοβαρά και δεν θα πρέπει να υπάρχουν ούτε κατ’ ελάχιστο σκιές και υπό-
νοιες πως προκαθορίζονται αποτελέσματα αγώνων για λόγους στοιχηματικής απάτης.
Ο πρόεδρος της Επιτροπής Δεοντολογίας Χαράλαμπος Κωτουλόπουλος ανέσυρε πρό-
σφατα ακόμη και αρχειοθετημένους φακέλους χειραγωγημένων αγώνων, καθώς υ-
πάρχουν νέα στοιχεία από το κύκλωμα παράνομου στοιχηματισμού, το οποίο βρίσκεται
στα χέρια του αθλητικού και ποδοσφαιρικού εισαγγελέα Κώστα Σπυρόπουλου. Δεν είναι
το ζήτημα αν τα πειθαρχικά αδικήματα σε αυτές τις περιπτώσεις είναι απαράγραπτα.
Αυτό που προκαλεί θόρυβο είναι η συχνότητα συγκεκριμένων ομάδων στο… καμπανάκι
που χτυπά στην Sportradar. Στην Super League 1, προβιβάστηκαν δύο ομάδες. Ο Παν-

σερραϊκός και η Κηφισιά. Κι αν η ομάδα των Σερρών δεν περιλαμβάνεται στους 19 φακέλους που διερευνά η Επιτροπή Δεοντολογίας, η Κηφισιά
έχει εντοπιστεί τέσσερις φορές. Και μάλιστα τον τελευταίο ενάμιση χρόνο. Πρόκειται για τα παιχνίδια που έγιναν στις 2/2/2022: Κηφισιά – Ηρό-
δοτος 2-0, 6/3/2022: Διαγόρας – Κηφισιά 0-2, 12/4/2023: Κηφισιά – Προοδευτική 1-1 και 24/4/2023: Ιεράπετρα – Κηφισιά 0-1. Μπορεί πάντα
να είχαν την ευθύνη οι… αντίπαλοι για το όποιο μεμπτό έχει συμβεί, αλλά επαναλαμβανόμενη σύμπτωση…

Αν γίνονται 
αυτά από τώρα 
με τη διαιτησία 
στα play off τι 
θα κάνουμε;

Άστο 
πάνω μου. 

Εγώ περαστικός 
είμαι 

εξάλλου…
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Ιβάν και
αντικυβερνη
τικά πανό
στην Τούμπα
Στην Τούμπα τα τελευ-
ταία χρόνια παραδόξως
περνούσαν πανό ενα-
ντίον της κυβέρνησης
του Κυριάκου Μητσοτά-
κη. Πανό με πολιτικό πε-
ριεχόμενο που δεν χω-
ρά στον αθλητισμό. Ο Ι-
βάν Σαββίδης μπορεί να
έπεσε έξω στην πρόβλε-
ψή του πως ο Μητσοτά-
κης δεν θα γίνει ποτέ
Πρωθυπουργός της Ελ-
λάδας, γιατί προφανώς
δεν είχε την αίσθηση
του τι λένε οι Έλληνες,
αλλά με τον ένα ή τον
άλλο τρόπο, με πράξεις
ή… παραλείψεις φρο-
ντίζει να δείχνει την
προτίμησή του. Δεν εί-
ναι ο μόνος, αλλά το να
προσφέρεις το γήπεδό
σου, προκειμένου να ε-
πηρεαστεί η κοινή γνώ-
μη, προσβάλει. Όχι μόνο
το ποδόσφαιρο και τον
αθλητισμό τον ίδιο, αλ-
λά τους πελάτες, τους
φιλάθλους σου που
στην πλειοψηφία τους
δεν ασπάζονται ούτε τις
λογικές, ούτε τις πρα-
κτικές, ούτε το περιεχό-
μενο. Προφανώς θα εί-
δε ο Ιβάν Σαββίδης την
ετυμηγορία στις κάλπες,
όχι γενικά των Ελλή-
νων, αλλά ειδικά των
Μακεδόνων. Των φιλά-
θλων του ΠΑΟΚ. Τζά-
μπα τα πανό δηλαδή.
Ο Ιβάν Σαββίδης ανα-
μόρφωσε τον ΠΑΟΚ.
Του έδωσε τίτλους. Και
γι’ αυτό θα μείνει στην
ιστορία. Είναι ποδο-
σφαιρικά πετυχημένος.
Αλλά από κει και πέρα
πολιτικά απέτυχε. Ο
ΠΑΟΚ δίνει την Κυρια-
κή ντέρμπι με τον Άρη.
Οι άνθρωποι του ΠΑΟΚ
θ’ αφήσουν να μπουν
στην Τούμπα και πάλι
πανό εναντίον της κυ-
βέρνησης; Τι υπηρεσίες
πιστεύουν πως προσφέ-
ρουν και σε ποιους; Εν
αναμονή λοιπόν. Πανό
μπορεί να υπάρξουν,
αλλά σανό δεν τρώει ο
κόσμος του ΠΑΟΚ.

ΑΝΑΘΕΜΑ


Το δακρυγόνο και η επανάληψη
Τον Ιανουάριο του 1991, ο Ολυμπιακός την εποχή των «πέτρινων
χρόνων» έχει εξαιρετική ομάδα με τον Ολεγκ Μπλαχίν και δείχνει ι-
κανός για τον τίτλο. Το ντέρμπι με την ΑΕΚ είναι τη 15η αγωνιστική.
Ο Τσιαντάκης ανοίγει το σκορ (6’), ο Γεωργιάδης ισοφαρίζει (10’)
αλλά ο Τσαλουχίδης ξαναβάζει μπροστά τον Ολυμπιακό στο 54’. Οι

φιλοξενούμενοι έχουν τον έ-
λεγχο, αλλά στο 84’ μετά την
αποβολή του Στέλιου Μανω-
λά έπεσε δακρυγόνο στο γή-
πεδο. Από αντεξουσιαστές, α-
πό οπαδούς της ΑΕΚ, είναι
κάτι που δεν ξεκαθάρισε πο-
τέ. Η ατμόσφαιρα καθάρισε

και ο διαιτητής Ζακεστίδης ζήτησε την εκκένωση του γηπέδου κα-
θώς υπήρχε αρκετός κόσμος εντός του αγωνιστικού χώρου. Ο αστυ-
νομικός διευθυντής δήλωσε αδυναμία εκκένωσης κι έτσι ο διαιτητής
αποφάσισε οριστική διακοπή. Το ματς με βάση την απόφαση της Ε-
ΠΑΕ επαναλήφθηκε 20 ημέρες αργότερα (6/2/1991) στη Ρόδο και η
ΑΕΚ με γκολ του Μπατίστα επικράτησε 1-0. Οι «ερυθρόλευκοι» ω-
ρύονται ενώ ο πρόεδρος της «Ένωσης» Στράτος Γιδόπουλος που πα-
ρέδωσε μάλιστα στον αστυνομικό διευθυντή κομμάτι του βλήματος
δακρυγόνου που έπεσε στο γήπεδο, είχε πει πως η απόφαση είναι δί-
καια βάση κανονισμού, προσθέτοντας ότι: «Και εγώ στη θέση του Ο-
λυμπιακού θα φώναζα, αλλά απλά εφαρμόστηκε ο κανονισμός».

Επιστροφή με τεσσάρα στην Τούμπα
Στις 29 Αυγούστου 1998, ο Άρης στην επιστροφή
του στην Α΄ Εθνική, έστειλε ηχηρό μήνυμα κερδίζο-
ντας 1-4 τον ΠΑΟΚ στην Τούμπα. Προηγήθηκε στο
15’ με σουτ του Χαριστέα με το αριστερό, ενώ ο (τό-
τε) 18χρονος φορ «χτύπησε» και στο 54’μετά την τε-
λική του Φλόρες. Σε αυτό το σημείο, ωστόσο, η ομά-
δα του Γιώργου Φοιρού έμεινε με δέκα παίκτες και ο
νεαρός άσος από εκεί που ήταν πρόσωπο του αγώνα,

λίγο έλειψε να «κρεμάσει»
την ομάδα του, αφού απο-
βλήθηκε με δεύτερη κίτρι-
νη για τον τρόπο που πα-
νηγύρισε. Ο Καφές μείωσε
με κεφαλιά στο 63ο λεπτό
αλλά πέντε λεπτά μετά, ο
Κουλακιώτης χρεώθηκε
αυτογκόλ μετά από γύρι-
σμα προς τα πίσω και

«τσαφ» του Μιχόπουλου. Το… κερασάκι στην τούρτα
έβαλε ο Πανόπουλος στο 73’ με πλασέ. «Το Σάββατο
το βράδυ εμείς θα ξαναφέρουμε τον Αναστασιάδη»,
τραγουδούσαν οι οπαδοί του Άρη. Όπερ και εγένετο,
αφού βγήκε «διαζύγιο» με τον Μπλαχίν και επέτρε-
ψε ο Έλληνας τεχνικός.

 

Hεθνική ανδρών μετά και
την γκάφα που έγινε
και… «τιμώρησε» χωρίς

να είναι τιμωρημένοι τέσσερις
παίκτες, στερώντας τις υπηρε-
σίες τους από τον Γκουστάβο
Πογέτ, θυμίζει παιδική χαρά.
Ούτε στην μικρότερη ερασιτε-
χνική ομάδα δεν υπάρχει τέ-
τοια άγνοια κανονισμών.

Ο Ομοσπονδιακός προπο-
νητής άφησε τέσσερις ποδο-
σφαιριστές (Κουρμπέλης, Σιώ-
πης, Μάνταλος, Τσιμίκας) ε-
κτός αποστολής για το ματς με το Γιβραλτάρ, νομίζοντας πως έ-
χουν συμπληρώσει το όριο στις κίτρινες κάρτες, κάτι που βέ-
βαια δεν ίσχυε. Κι αν στην προκειμένη περίπτωση η μεγαλειώ-
δης γκάφα έδειξε την κατάσταση που επικρατεί στην ΕΠΟ, τα
χειρότερα ήταν όσα ακολούθησαν με μια ανακοίνωση μνημείο,
που δείχνει πως οι διοικούντες την Ομοσπονδία είναι εκτός τό-
που και χρόνου. Τι ανέφεραν επίσημα οι αθεόφοβοι; Πως το…
αναμφισβήτητο λάθος, «δεν είχε καμία πρακτική συνέπεια».
Βέβαια, υπάρχει και παραϋπάρχει πρακτική συνέπεια αφού οι
τέσσερις παίκτες που έμειναν εκτός αποστολής δεν «έσβησαν»
τις κάρτες τους και εφόσον δεχτεί κάποιος εξ αυτών κίτρινη
σε επόμενο ματς και δη αυτό κόντρα στην Ιρλανδία, θα χάσει
αυτό που θα ακολουθεί, δηλαδή τον… «τελικό» με την Ολλαν-
δία στη Νέα Φιλαδέλφεια. Σχεδόν αμέσως η ΕΠΟ έβγαλε ανα-

κοίνωση δείχνοντας ως «ενό-
χους» τους Κωνσταντινίδη και
Φύσσα.  «Πρόκειται περί α-
ναμφισβήτητου λάθους, όπως
παραδέχονται οι Κώστας
Κωνσταντινίδης τεχνικός δι-
ευθυντής και επικεφαλής ό-
λων των Εθνικών Ομάδων και
Τάκης Φύσσας, αθλητικός δι-
ευθυντής Εθνικής Ανδρών»,
ανέφερε. Ο Κωνσταντινίδης
και ο Φύσσας, έσφαλαν. Κι έ-
σφαλαν περισσότερο γιατί επί
σειρά ετών έκλεισαν τα μάτια

και δέχτηκαν να γίνονται οι μετακινήσεις της εθνικής ανδρών,
ταξιδάκια αναψυχής, με παράγοντες, τις γυναίκες και τα παιδιά
τους, όχι απλά στην αποστολή, αλλά στο ίδιο αεροπλάνο. Αυ-
τά τα δέχεται και ο Πογέτ και το κλίμα της παιδικής χαράς α-
ναβλύζει από παντού. Όσοι δε είχαν ζήσει την εποχή Ρεχά-
γκελ, αναπολούν. Πού είσαι Ότο να βάλεις μια τάξη σε αυτό,
μπας και δημιουργηθούν προϋποθέσεις για να πάρει πάνω της
η Εθνική και δώσει το «παρών» σε τελική διοργάνωση, όπως
με συνέπεια και μεγάλη επιτυχία έκανε στο παρελθόν.

Γενικό συμπέρασμα: Όντως έφταιξαν οι Κωνσταντινίδης
και Φύσσας, αλλά η ΕΠΟ έδωσε έκταση στο θέμα μπας και
ξεχαστούν οι παλινωδίες Μπαλτάκου και οι αποφάσεις της
Ε.Ε. που λαμβάνονται όταν φτάσει το «χαρτάκι» ή SMS στο
κινητό…

«Ένοχοι» Φύσσας και Κωνσταντινίδης (για να
ξεχαστεί η "παιδική χαρά" της εθνικής ομάδας»
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ΓΙΑ ΨΑΓΜΕΝΟΥΣ...




Ο θαλαμο-
φύλακας
της ΕΠΟ 
ξέρει ότι 
ήρθαν τα 
λεφτά; 
Τον ενημε-
ρώνει ο θα-
λαμάρχης;
Ο γνωστός
θαλαμοφύλακας τη
ΕΠΟ προσπαθούσε να
πείσει ότι η ΕΠΟ δεν
πήρε ποτέ λεφτά από
την FIFA για να
ξοφλήσει τους
διαιτητές της Super
League 2. Κι
ορκιζότανε, μάλιστα,
στην τιμή του φίλου
του, του Γιαννάκη.
Τότε, τον πίστεψαν
όλοι. Πέρα από την
πλάκα, τα λεφτά τα
πήραν. Αν δεν τα
έδωσαν, μπορεί να
είχαν αλλού
προτεραιότητες. Τα
υψηλότερα
μισθολόγια. Αυτοί
προέχουν. Τα golden
boys. Ο
θαλαμοφύλακας πώς
ξέρει αν έχουν έρθει
τα λεφτά; Τον
ενημερώνει ο
θαλαμάρχης;

H σιωπηλή (;) τιμωρία Κωνσταντέλια και ο Πογέτ σε ρόλο 
καθηγητή Φλωρά
Ο δικηγόρος και παλιός παίκτης του Παναθηναϊκού Λάκης Ση-
μαιοφορίδης σύστησε στην οικογένεια Κωνσταντέλια να στεί-
λει εξώδικο στην ΕΠΟ και στον Πογιέτ, για να μάθει ποια ήταν
η τιμωρία του παίκτη, που δεν την έμαθε ποτέ και γι αυτόν τον
απέκλεισε από  τα ματ της εθνικής. Ο Ουρουγουανός άφησε να
εννοηθεί ότι επειδή παλιά σε μια συγκέντρωση της εθνικής
άργησαν ο Κωνσταντέλιας και άλλοι τρις για τέσσερα λεπτά,
είναι σιωπηρά τιμωρημένοι. Παρότι δεν έφταιγαν για την κα-
θυστέρηση, αλλά και ζήτησαν συγγνώμη. Ο Πογιέτ τι νομίζει ό-
τι είναι στην εθνική; Κανένας γυμνασιάρχης της δεκαετίας του
’60; Τι κατάφερε; Έχασε έναν παικταρά. Ο μικρός είναι 19 χρο-
νών παιδί και ο Πογιέτ του συμπεριφέρεται σαν τον Δημήτρη
Παπαμιχαήλ στο ρόλο του καθηγητή Φλωρά.

Έμεινε μπουκάλα ο Γκατούζο…
Το όνομα του Γκατούζο έπαιξε δυνατά για πολλές ομάδες το καλοκαίρι. Α-
νάμεσά τους και ο Ολυμπιακός. Όμως, ο Ιταλός ακόμη και σήμερα είναι χωρίς
ομάδα! Πρόσφατα μάλιστα, έπαιξε ως υποψήφιος για την Λιόν. Οι Γάλλοι έ-
διωξαν κακήν-κακώς μια άλλη…μεγάλη προπονητική μορφή (που έκανε τον
δύσκολο στον Ολυμπιακό και ζητούσε τρελό συμβόλαιο για να ερχόταν…)τον
Λοράν Μπλαν. Ο Γκατούζο ακούστηκε, αλλά τελικά την δουλειά πήρε ένας
άλλος Ιταλός, ο Γκρόσο. Κι έτσι έμεινε μπουκάλα….

Βρήκε μέρα να κάνει 
την σάχλα του ο Πέλκας
κόντρα στον πατωματζή 
Πώς μπορεί να γίνει γελοίος ένας σοβαρός άνθρωπος, ό-
πως ο Πέλκας. Βάζει το γκολ με το Γιβραλτάρ στον τερματο-
φύλακα πατωματζή – καλουπατζή και βγάλει τις επικαλαμί-
δες του και τις δείχνει στην κάμερα. Η μία είχε την γυναίκα
του και η άλλη το σκυλάκι του. Φοβερό πράγμα. Δάκρυσε
όλη η Ελλάδα. Είναι σοβαρά πράγματα αυτά; Όταν η Ελλάδα
υποφέρει από τις πλημμύρες, ο Δημητράκης είχε διάθεση
να κάνει μαγκιές. Ντιπ νιονιό, μιλάμε. Και στο φινάλε, που
το έβαλε το γκολ ρε. Σε μια παρέα ντελιβεράδων. 

Τα στημένα στην FIFA, 
οι εδώ έδιωξαν 

από πάνω τους τον σατανά
Μισό λεπτό. Το σημαίνει ότι η FIFA παίρνει την υπόθεση με τα
στημένα στα χέρια της, όσο αφορά το πειθαρχικό κομμάτι; Ότι
δικοί της δικαστές θα βγάλουν αποφάσεις. Δηλαδή, δεν θα περι-
μένουν κανέναν Κωτουλόπουλο και καμία Επιτροπή Δεοντολο-
γίας της ΕΠΟ, για μπέρδεψαν τα μπούτια τους με τον Σπυρόπου-
λο και τους άλλους δικαστές που χειρίζονται την υπόθεση. Μάλι-
στα. Κι όταν βρουν οι αποφάσεις με ενισχυμένες πιθανολογήσεις
και αρχίσουν οι υποβιβασμοί, τι θα γίνει; Ποιοι θα πανηγυρίζουν
στην Αθήνα, επειδή έδιωξαν από πάνω τους τον σατανά;
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Ξηλώθηκε το δίχτυ στην «ΟΠΑΠ Arena» και
δεν κάλεσαν το Μανούχο, όπως στο Περιστέρι
Όταν ξηλώθηκε το δίχτυ στο ματς της Ελλάδας με το Γιβραλτάρ κι έπρεπε να το ξαναβάλουν στις
θηλιές των δοκαριών, πέρασαν δέκα λεπτά της ώρας. Έπεσε επάνω στο δίχτυο ο τερματζής στο

κόρνερ του Πέλκα και το ξή-
λωσε. Κι άρχισε το ψάξιμο,
να βρεθούν οι υπάλληλοι
που θα το έφτιαναν το δίχτυ.
Κανένας. Δέκα λεπτά. Κανε-
νός δεν πήγε το μυαλό να
πούνε από τα μεγάφωνα,
μπας ήταν στο γήπεδο ο
Μανούχος με την μεζούρα.
Μέσα σε ένα λεπτό θα το εί-
χε λύσει το πρόβλημα, όπως
είχε κάνει και στο Περιστέρι,
Ατρόμητος – ΑΕΚ. Ο Βαγγέ-
λης έχει ειδικότητα σ’ αυτά,
δίχτυα, δοκάρια κλπ.

Η Ε.Ε. δεν τα βάζει με την Σ. Αραβία 
για την αφαίμαξη παικταράδων
Μ’ όλα αυτά που κάνουν οι Σαου-
δάραβες και αγοράζουν ό,τι προ-
σφέρεται, στην Ε.Ε. άρχισαν να ε-
ξετάζουν την πιθανότητα πως οι
παίκτες που πάνε εκεί, για το χο-
ντρό χρήμα, πιθανόν και να μην πά-
ρουν ποτέ όλα τους τα λεφτά. Και
πώς προέκυψε αυτό; Μεγάλοι σύλ-
λογοι της Ευρώπης διαμαρτυρήθη-
καν στην Ε.Ε. ότι οι Σαουδάραβες
στο τέλος θ’ αφήσουν το ευρωπαϊ-
κό ποδόσφαιρο στον άσο και το
προϊόν θα αδυνατίσει κι ότι οι Σα-
ουδάραβες δεν το’ χουν σε τίποτα να τους αφήσουν απλήρωτους. Από την άλλη, οι μεγάλοι ευ-
ρωπαϊκοί σύλλογοι δεν είδαν ποτέ με καλό μάτι την ανάμειξη των χωρών του κόσμου στα μεγάλα
ευρωπαϊκά πρωταθλήματα. Το Κατάρ στην Μάντσεστερ Σίτι, Σαουδική Αραβία στη Νιουκάστλ
κλπ. Όμως, η Ε.Ε. σε εποχές κρίσης, δεν μπορούν να τα βάλουν με το πετρέλαιο.

Παιδικές αναλύσεις
του Ντέμη κι όλοι
σούζα μπροστά του
Πραγματικά και χωρίς πλάκα τώρα,
αναρωτιέσαι αν ο Ντέμης, που έχει
φάει τα γήπεδα με το κουτάλι, κατα-
λάβαινε τι παιζότανε μέσα στο γήπε-
δο. Κριτική έκανε ο Ντέμης στα ματς
με την Ολλανδία και το Γιβραλτάρ.
Και τι έλεγε; Φοβερό γκολ του Μα-
σούρα. Πολύ ωραία η πάσα του Για-
κουμάκη. Ωραία σέντρα του Ρότα.
Αυτά λέει ο Ντέμης στην κριτική του.
Κι η πλάκα, ποια είναι, ρε. Όλοι κά-
θονται σούζα μπροστά του. Ο Ντέ-
μης κι ο Ντέμης. Θα κάνει σχόλιο ο
Ντέμης. Σιγά τ’ αυγά. Νίκησε, επειδή
το ήθελε περισσότερο, είχε πει μια
φορά. Οι άλλοι δηλαδή, δεν το ήθε-
λαν τόσο πολύ. Τους ξένιζε. Απ αυτή
την φουρνιά των πρωταθλητών
2004, οι μόνοι που κάτι έχουν να
πουν για το ποδόσφαιρο, είναι ο Δέλ-
λας, ο Νταμπίζας (όταν δεν τα χώνει
στον Φορτούνη), ο Καραγκούνης κι
ο Μπασινάς. Μη θυμηθούμε τώρα
τον Γιαννακόπουλο στο Μουντιάλ. Ά-
στο να πάει άστο.

Άνοιξαν οι πόρτες για να γίνει μπούγιο με το Γιβραλτάρ
Και ξαφνικά, εκεί που το η «ΟΠΑ Arena – Αγιά Σοφιά» ή-
ταν άδειο στο πρώτο ημίχρονο με το Γιβραλτάρ, άρχισε
να γεμίζει. Τι έγινε, ρε. Πώς γκένεν ατό, που έλεγε κι ο
Ογκουνσότο; Δόθηκε εντολή ν’ ανοίξουν οι πόρτες. Αυ-
τό έγινε. Για να έχει μπούγιο. Κι όσοι πλήρωσαν, πλή-
ρωσαν. Εκτός κι αν δεν έγινε έτσι και όσοι έκοψαν εισι-
τήρια, τα έκοψαν μόνο για το δεύτερο ημίχρονο. Ο Φλέ-
κας, πάντως, αυτός που με την παρέα του ακολουθούν
παντού την εθνική, τα έχωνε στην ΕΠΟ στο facebook
γιατί δεν άνοιξαν ένα γκισέ έξω από το γήπεδο για να
πάρει εισιτήρια όποιος ήθελε. Η ΕΠΟ, σύμφωνα με τη
NOVA, έκοψε γύρω στις 9.000 εισιτήρια.

Ο Πογιέτ
δεν ήρθε
στην
Ελλάδα για
να παίρνει
μαθήματα
από τις
ήττες, δεν
είναι λύκειο
η εθνική
Τι δήλωση ήταν αυτή
του Πογιέτ ότι πήρε το
μάθημά του από την
Ολλανδία; Γι αυτό ήρ-
θε στην Ελλάδα, για
να παίρνει μαθήματα
από την Ολλανδία και
την κάθε Ολλανδία; Τι
είναι η Ελλάδα, δηλα-
δή; Ποδοσφαιρικό λύ-
κειο της Ευρώπης;
Διότι τα μαθήματα τα
παίρνουν στα σχο-
λεία. Στην Ελλάδας ο
Πογιέτ ήρθε για να
φτιάξει ομάδα, να εί-
ναι ανταγωνιστική και
να είναι και δίκαιος.
Την έκανε
μπου@@@λο την ε-
θνική με τον Φορτού-
νη και τον Κωνστα-
ντέλια. Οπότε, πρέπει
να πάρει και μαθήμα-
τα συμπεριφοράς, ε-
κτός από ποδοσφαιρι-
κά. Να του βρούμε ένα
σχολείο, ένα κολλέ-
γιο, κάτι, για να μάθει.
Άσε επειδή είναι και
θρήσκος , να τον στεί-
λουμε στον εξομολο-
γητή. Ξέρεις αυτός.
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«Ψάχνουν»
τον
Μπακαμπού
Περίεργα πράγματα
συμβαίνουν με τον
Μακαμπού… ο πρώην
επιθετικός του
Ολυμπιακού δεν
θυμίζει σε τίποτα τον
γνωστό «φονιά» στην
περιοχή του
αντιπάλου μετά την
αποχώρησή του από
τους
«ερυθρόλευκους».
Η μέχρι τώρα
παρουσία του στην
Τουρκία είναι το
απόλυτο μηδέν!.
Στα πρώτα επτά
παιχνίδια της σεζόν
έχει μηδέν γκολ και
μηδέν ασίστ, έχοντας
παίξει βασικός στα
δύο και αλλαγή στα
άλλα πέντε (στο ένα
για 45 λεπτά),
προβληματίζοντας
αρκετά τους
ιθύνοντες της ομάδας
με την μέχρι τώρα
εικόνα του.
Άλλο, το ελληνικό
πρωτάθλημα (που τα
έβαζε για  πλάκα) κι
άλλο, το τουρκικό…

Ο Σάντος δεν χαρίζει
ούτε…καφέ!
Η Πολωνία έχασε από την Αλβανία στα Τίρανα και πλέον
βρίσκεται στην τέταρτη θέση του ομίλου της για τα προκρι-
ματικά του Euro 2024. Ο Σάντος  φεύγει πριν από το Νο-
έμβριο οπότε λήγει το συμβόλαιό του.
Τι δεν ήξεραν οι Πολωνοί;
Ο Πορτογάλος προπονητής μετά το ματς με την Αλβανία
ρωτήθηκε για το αν
κάνει σκέψεις παραί-
τησης, δηλώνοντας
ότι δεν πρόκειται να
παραιτηθεί, ενώ τόνι-
σε ότι αν ο πρόεδρος
της ομοσπονδίας δεν
επιθυμεί να συνεχί-
σουν, τότε θα μιλήσει
μαζί του για να βρεθεί
λύση… Οι Πολωνοί
δεν ήξεραν ότι ο  Σά-
ντος δεν έφυγε ποτέ
από ομάδα χωρίς να
πάρει αποζημίωση….

Πουλάει τεχνογνωσία
στους Γερμανούς 
ο Μπέος
Και μετά κατηγορούν τον Αχιλλέα Μπέο ότι αλλάζει
τους προπονητές σαν τα πουκάμισα, μερικές φο-
ρές μάλιστα πολύ γρήγορα….Στην Γερμανία ακο-
λουθούν τις μεθόδους του και μάλιστα όχι σε όποι-
ον κι όποιον σύλλογο, αλλά στην Εθνική ομάδα. Οι
Γερμανοί απέλυσαν τον Φλικ επειδή έχασε σε φιλι-
κό από την Εθνική Ιαπωνίας. Ο λόγος δεν ήταν η
ήττα (όπως λένε), αλλά το γεγονός ότι επί των ημε-
ρών του το αντιπροσωπευτικό συγκρότημα δεν είχε
καμία πρόοδο… Οι Γερμανοί  θα πάνε με άλλον
προπονητή στο EURO που διοργανώνουν…

Σπόραρ: 
Πετάει φωτιές
με την Εθνική,
άκαπνος με τον
Παναθηναϊκό
Δεν υπάρχει απάντηση στο ερώ-
τημα γιατί ο Παναθηναϊκός δεν
πήγε σε απόκτηση επιθετικού
στην μεταγραφική περίοδο, αλλά
προτίμησε να μείνει με τον Σπό-
ραρ και τον Ιωαννίδη. Ο Σλοβέ-
νος, βέβαια, επιβεβαιώνει την ά-
ποψη του Ιβάν Γιοβάνοβιτς με τις
εμφανίσεις του στην Εθνική ομά-
δα της χώρας του. Ο τεχνικός του

Παναθηναϊκού θεωρεί ότι  το πρόβλημα του γκολ δεν έχει να κάνει με τον
φορ, αλλά με το γεγονός ότι δεν τροφοδοτείται όπως πρέπει. Γι αυτό και
τον στηρίζει. 
Πάντως, με την Σλοβενία ο Σπόραρ έδειξε δυο πρόσωπα. Έβαλε δυο γκολ με
την Βόρεια Ιρλανδία, αλλά δεν βρήκε δίχτυα με το…Σαν Μαρίνο. 
Διπρόσωπος ο φορ του τριφυλλιού που με την Εθνική τα βάζει, αλλά με τον
Παναθηναϊκό, όχι…

Χάθηκε η εμπιστοσύνη στον Πογέτ
Όχι, ότι είχε και τίποτα σοβαρές ελπίδες η Εθνική ομάδα στον όμιλο που κλη-
ρώθηκε με την Ολλανδία και την Γαλλία. Απλά, λες ότι μπορεί να ….κοιμηθεί ο
Θεός να βρεθούνε  σε άσχημη μέρα και να πάρεις ένα αποτέλεσμα. Αυτό, πράγ-
ματι, θα μπορούσε να συνέβαινε σε έναν αγώνα. Και μπορεί να συμβεί. Όμως σε
πολλά παιχνίδια είναι δύσκολο έως ακατόρθωτο να μείνουν έξω από την τελι-
κή φάση του EURO τέτοιες ομάδες….
Φάνηκε από τα δυο παιχνίδια της Εθνικής ότι οι ελπίδες ήταν περιορισμένες, αν
όχι μηδαμινές. Δεν περιμέναμε διάφορους «ειδικούς» να μας κάνουν τις τρο-
μερές αναλύσεις περί…ελπίδων πρόκρισης και να μας φλομώσουν στο παρα-
μύθι.  
Πλέον, η ελπίδα πρόκρισης στο EURO 2024 είναι στα τρία εισιτήρια από το
Nations League. Αλλά, το θέμα είναι ότι αυτή η Εθνική δεν πείθει, ενώ και ο
Πογέτ έχει χάσει  την εμπιστοσύνη του κόσμου με τις κλήσεις του….
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ΕΠΟ: Θα βάλουνε και τιμωρημένο να παίξει…
Η ερασιτεχνική νοοτροπία της ΕΠΟ επιβεβαιώνεται σε όλα τα επίπεδα. Έχει δίκιο ο Μαρινάκης.
Το πιο τρανό παράδειγμα είναι η πρόσφατη ιστορία με τους ποδοσφαιριστές που νόμιζαν ότι ή-
ταν τιμωρημένοι και τους  άφησαν εκτός αποστολής στον αγώνα με το Γιβραλτάρ. Οι άνθρωποι
δεν έχουν το Θεό
τους! Κι αυτό είναι το
λιγότερο, θα μπο-
ρούσε να πει κανείς,
αλλά είναι κι ένα
δείγμα της ανευθυ-
νότητας και του ερα-
σιτεχνισμού τους. Τέ-
τοια περιστατικά δεν
γίνονται ούτε στα το-
πικά πρωταθλήματα
των Ενώσεων. Οι άν-
θρωποι είναι ικανοί
να βάλουν τιμωρη-
μένο ποδοσφαιριστή
να παίξει….

Ανοιχτή 
η πόρτα 
της Εθνικής
Ρουμανίας
για τον
Λουτσέσκου
Δεν είναι τυχαίες οι α-
ναφορές των Ρουμά-
νων για τον Ραζβάν
Λουτσέσκου. Είναι δε-
δομένο ότι σε περί-
πτωση αποτυχίας του
Έντι Ιορντανέσκου,
τότε η Ποδοσφαιρική
Ομοσπονδία της Ρου-
μανίας θα κινηθεί για
την απόκτηση του
προπονητή του ΠΑΟΚ
καθώς είναι ο «αγαπη-
μένος» του  Ραζβάν
Μπουρλεάνου!
Σύμφωνα με τον δη-
μοσιογράφο, Χόρια Ι-
βανοβίτσι, οι Ρουμά-
νοι θα κάνουν τα πά-
ντα για να τον πεί-
σουν. Ο Λουτσέσκου
ξέρει ότι οι συμπα-
τριώτες του καίγονται.
Προς το παρόν δεν υ-
πάρχει θέμα. 
Αλλά, ουδείς πρέπει
να ξεχνάει ότι ο Λου-
τσέσκου διανύει τον
τελευταίο χρόνο του
συμβολαίου του στον
ΠΑΟΚ. 
Η πόρτα στη Ρουμανία
είναι ανοιχτή….

Την πάτησε ο Κουρμπέλης στην Τουρκία
Μπορεί να πήρε ένα μεγάλο συμ-
βόλαιο, αλλά ο Κουρμπέλης την
πάτησε με τους Τούρκους της
Τραμπζοσπόρ που θέλησαν να
τον στείλουν δανεικό στην Καϊσέ-
ρισπορ, την τελευταία ημέρα των
μεταγραφών! Ο Έλληνας διεθνής
άσος, σύμφωνα με χθεσινά δημο-
σιεύματα στην Τουρκία, ήταν αρ-
κετά πιθανό να παραχωρηθεί δα-
νεικός στην Καϊσέρισπορ μέχρι και
το τέλος της τρέχουσας σεζόν, με
την ομάδα της Τραπεζούντας να
κρίνει ότι δεν τον χρειάζεται στο
ρόστερ της φέτος.  Από την πλευ-
ρά του Κουρμπέλη υπήρξαν αντι-
δράσεις, έντονη δυσαρέσκεια, ε-

νώ δήλωνε άγνοια για την πρόθεση αυτή της νέας του ομάδας. Τελικά παρέμεινε στην Τραμπζον-
σπόρ, αλλά είναι αμφίβολο αν και πόσο υπολογίζεται από την ομάδα…

Τρέχουν για
Μπρινιόλι στον
Παναθηναϊκό
Δεν χωράει αμφιβολία ότι ο Μπρι-
νιόλι είναι κομβικός παράγοντας στην
άμυνα του Παναθηναϊκού. Μάλιστα,
απ΄ότι λέγεται  οι  "πράσινοι" θέλουν
να τον κρατήσουν  τουλάχιστον έως
το 2026 και προτίθενται να του προ-
σφέρουν ένα νέο συμβόλαιο με πο-
λύ καλύτερες αποδοχές.
Το deal που έγινε τον Αύγουστο του
2021, όταν το "τριφύλλι" απέκτησε ε-
λεύθερο τον παίκτη από την Έμπολι
(με τον τίτλο του καλύτερου τερμα-
τοφύλακα της Serie B), ήταν  επέν-
δυση απ’ την πλευρά του Παναθηναϊ-
κού καθώς το συμβόλαιο του -μαζί
με τα μπόνους- δεν ξεπερνάει τις
350.000 ευρώ το χρόνο.
Στο "τριφύλλι" υπάρχει διάθεση για
ένα συμβόλαιο που θα του προσφέ-
ρει έως και διπλασιασμό των αποδο-
χών του διαφορετικά θα είναι δύσκο-
λο να τον κρατήσει. Ήδη οι μνηστή-
ρες είναι πολλοί…

Ο πονοκέφαλος για Αλμέιδα, Γιοβάνοβιτς και Μαρτίνεθ
Σε μια ιδιαίτερα βεβαρυμένη περίοδο μπαίνουν η ΑΕΚ, ο Παναθηναϊκός και ο
Ολυμπιακός καθώς εκτός από τις υποχρεώσεις τους για το ελληνικό πρωτά-
θλημα παίζουν και στο Europa League. Το μέγα ερώτημα είναι κατά πόσο
μπορούν να ανταπεξέλθουν… Ο Παναθηναϊκός του Γιοβάνοβιτς (για παρά-
δειγμα) που έχασε πέρσι το πρωτάθλημα στις λεπτομέρειες έχει μπροστά του
έναν γολγοθά 35 ημερών, όπου θα δώσει δύσκολα παιχνίδια και στην Ελλάδα
και στην Ευρώπη. Με Παναιτωλικό στο Αγρίνιο, με Βιγιαρεάλ στο ΟΑΚΑ για το
Europa League, τέσσερις ημέρες πριν απ’ το πρώτο πολύ μεγάλο παιχνίδι του
στο πρωτάθλημα με την ΑΕΚ στη Λεωφόρο … Θα ακολουθήσει νέο ταξίδι με-
σοβδόμαδα στην Τρίπολη και το μεγάλο ματς με τον ΠΑΟΚ στο Απόστολος

Νικολαΐδης την Κυριακή 1 Οκτωβρίου , πριν την αναχώρηση για το Ισραήλ και το καθοριστικό παιχνίδι με την Μακάμπι Χάιφα την Πέμπτη 5 Ο-
κτωβρίου ….Το ίδιο ισχύει για τον Αλμέιδα (η ΑΕΚ θα παίξει με Ολυμπιακό, Μπράιτον και Παναθηναϊκό), αλλά και για τον Μαρτίνεθ παρότι ο Ο-
λυμπιακός είναι συνηθισμένος από τέτοιες διαδικασίες λόγω της συνεχόμενης παρουσίας του στις ευρωπαϊκές διοργανώσεις….



Του Μανώλη Δράκου

Τα ντέρμπι στο πρω-
τάθλημα σηματο-
δοτούν (από την ί-
δρυση της Α΄Εθνι-

κής) το πρώτο σφύριγμα για
την έναρξη της μάχης για την
κατάκτηση του τίτλου.  Από το
ερχόμενο Σαββατοκύριακο και
μέχρι τα Χριστούγεννα , για
περισσότερο από ένα τρίμηνο
βγαίνουν τα μεγάλα μαχαίρια
στο «Big 4».

Ο στόχος είναι διπλός. Αφενός
να μπορέσουν να συνεχίσουν στην
Ευρώπη και στους νοκ άουτ αγώ-
νες του 2024 για να φτάσουν όσο
πιο μακριά γίνεται . Αφετέρου για
να μη χάσουν έδαφος στην Σού-
περ Λίγκα, να βρίσκονται όσο πιο
ψηλά γίνεται στη βαθμολογία, ού-
τως ώστε να είναι σε θέση ισχύος
όταν το πρόγραμμα των αγώνων
θα γίνει λιγότερο πιεστικό και μέ-
χρι φυσικά την τελική διαδικασία
των πλέι οφ, την ερχόμενη άνοιξη.

Η ομάδα που από πέρσι έχει κα-
λύτερο ρόστερ είναι η ΑΕΚ. Κι αυ-
τό γιατί διαθέτει  τον προπονητή
και τους παίκτες που κέρδισαν το
νταμπλ, ενώ στην ομάδα προστέ-
θηκαν άλλοι δύο πολύ υψηλού ε-
πιπέδου ποδοσφαιριστές. Η χρο-
νιά ξεκίνησε με την αδυναμία πρό-
κρισης στους ομίλους του Cham-
pions League, ωστόσο για την Α-
ΕΚ που πέρσι δεν βγήκε καν στην
Ευρώπη είναι πρόοδος η συμμετο-
χή στο Europa League, αλλά και
πρόκληση.

Στο ξεκίνημα αυτής της διαδρο-
μής έχει να υποδεχτεί τον Ολυ-
μπιακό, να πάει στην Αγγλία για το
ματς της πρεμιέρας του ομίλου με
την Μπράιτον και αμέσως μετά να
παίξει πάλι ντέρμπι, στη Λεωφόρο
με τον Παναθηναϊκό. Τον Οκτώ-
βρη πριν από τον Άγιαξ στην Ολ-
λανδία έχει να πάει στην Κρήτη για
τον ΟΦΗ, ενώ προς το τέλος του ί-
διου μήνα έχει σερί με Αστέρα ε-
κτός, Μαρσέιγ στην Γαλλία και ΠΑ-
ΟΚ στη Νέα Φιλαδέλφεια. Όμως
από το τέλος Νοέμβρη έως τα μέ-
σα Δεκέμβρη είναι το πιο σκληρό
του προγράμματός της. Στα Γιάν-
νενα με ΠΑΣ, μέσα με Μπράιοτν
και Άρη, έξω με Παναιτωλικό και
Άγιαξ. Πέντε ματς σε είκοσι μέρες
με πολλές παγίδες.

Ο Παναθηναϊκός είναι σίγουρα
ενισχυμένος αριθμητικά. Σε βάθος
πάγκου που πέρυσι δεν είχε και σί-
γουρα του στοίχισε στα πλέι οφ. Ε-
πίσης έχει κάνει μια στροφή σε
παίκτες με περισσότερο δημιουρ-

γικά χαρακτηριστικά στο κέντρο ε-
νώ άλλαξε την άμυνά του σε με-
γάλο βαθμό…. Έχει περισσότερες
λύσεις, περισσότερους δημιουργι-
κούς παίκτες και μένει να δούμε αν
αυτή η στροφή σε κάπως πιο ελεύ-
θερο και επιθετικό στιλ ποδοσφαί-
ρου θα λειτουργήσει και αν ο
Κουμρπέλης που τουλάχιστον στα
ντέρμπι ήταν σημείο αναφοράς θα
λείψει ή όχι…

Με την επανέναρξη του πρωτα-
θλήματος το ερχόμενο Σάββατο
και με την έναρξη των ευρωπαϊ-
κών υποχρεώσεών του ο Παναθη-
ναϊκός μπαίνει άμεσα στα δύσκο-
λα. Και σε ένα ξεκίνημα με έξι πολύ
δύσκολα ματς σε μικρό χρονικό
διάστημα, από την έκβαση των ο-
ποίων οι «πράσινοι» θα μάθουν
πολλά για τη μελλοντική φετινή
πορεία τους. Από το Αγρίνιο μέχρι
τη Χάιφα, ο Παναθηναϊκός τα έχει
όλα. Ευρώπη, ντέρμπι, δύσκολες
αποστολές. Πολύ κομβικό σημείο.
Μετά τα πράγματα γίνονται περισ-
σότερο βατά, με μόνο ζευγάρια α-
γώνων υψηλής δυσκολίας στο
πρόγραμμα της ομάδας.

Ο Ολυμπιακός στο τέλος της
μεταγραφικής περιόδου απέκτησε
ποιοτικούς ακραίους μεσοεπιθετι-
κούς.  Στα άκρα της επίθεσης σί-
γουρα είναι ενισχυμένος. Πήρε ε-
πίσης κι άλλους πολλούς σε πολ-
λές θέσεις για να ενισχυθεί μετά

από τις αποφάσεις του Κορδόν και
του Μαρτίνεθ. Το κρίσιμο για τον
Ολυμπιακό είναι  ο προπονητής. Α-
πό εκεί ξεκινούν όλα. Ο Μαρτίνεθ
προέρχεται από καλό πρωτάθλη-
μα και φαίνεται ένας προπονητής
που έχει μια βασική ιδέα στο μυα-
λό του και δουλεύει πάνω σε αυτή.
Το πρόβλημα στον Ολυμπιακό εί-
ναι ότι δεν υπάρχει χρόνος .Ούτε
φυσικά περιθώριο για αποτυχία.
Φαίνεται πως στους «ερυθρόλευ-
κους»  ήρθαν καλύτεροι παίκτες α-
πό  τον Χουάνγκ και τον Μπακα-
μπού,τον Εμβιλά και τον Ρέα-
μπτσουκ. Έχουν αποκτηθεί αντικα-
ταστάτες , αλλά βέβαια στο γήπε-
δο θα φανεί η δυναμική τους….

Για τον Ολυμπιακό θα είναι πο-
λύ σημαντικό το ξεκίνημα αυτού
του τριμήνου, στο ψυχολογικό κυ-
ρίως κομμάτι στο ντέρμπι της Νέας
Φιλαδέλφειας με την ΑΕΚ και επί
της ουσίας στην πρεμιέρα του Γι-
ουρόπα Λιγκ απέναντι στην Φράι-
μπουργκ, εκεί όπου η νίκη είναι εκ
των ων ουκ άνευ. Το ατέλειωτο ει-
κοσαήμερο του Ολυμπιακού θα εί-
ναι από το τέλος Οκτώβρη μέχρι
τα μέσα Νοέμβρη, όταν θα πρέπει
να δώσει έξι αγώνες στη σειρά, ο
ένας πιο δύσκολος από τον άλλο.
Εκεί θα φανεί σε μεγάλο βαθμό η
ετοιμότητα και η προσωπικότητα
της νέας ομάδας που δημιουργεί
ο Ντιέγκο Μαρτίνεθ.

Ο ΠΑΟΚ έδωσε πίσω ένα μέρος
των χρημάτων που μάζεψε που-
λώντας τους δύο καλύτερους παί-
κτες του σε άμυνα και κέντρο και
τον έναν εκ των δύο πιο βασικών
ακραίων και πήρε στη θέση του
Νάρει έναν πολύ καλό παίκτη (τον
Ντεσπόντοφ) που όμως πρέπει να
το αποδείξει και εκτός Βουλγαρίας
και κάποιους κεντρικούς μέσους
που μοιάζουν αναβάθμιση σε σχέ-
ση με αυτούς που είχε. Αντικατέ-
στησε τον Ινγκασον και τον Αου-
γκούστο αριθμητικά όμως είναι ε-
ρωτηματικό η δυναμική του εντός
των τεσσάρων γραμμών. Το μεγά-
λο πρόβλημα στον  ΠΑΟΚ που αρ-
γά αλλά σταθερά απομακρύνεται
από τον πρωταθλητισμό παρότι έ-
χει τον καλύτερο προπονητή της ι-
στορίας του και τον ίδιο ιδιοκτήτη
είναι η εσωστρέφεια….

Το πρόγραμμα  του ΠΑΟΚ έως
το τέλος του 202 είναι καλό  για
τους Θεσσαλονικείς και θα γίνει α-
κόμη καλύτερο εάν στην αφετηρία
του καταφέρουν να πάρουν θετικό
αποτέλεσμα στην Φινλανδία από
την Ελσίνκι, στο πιο κρίσιμο θεω-
ρητικά παιχνίδι τους στον όμιλο του
Κόνφερενς Λιγκ. Η πιο επίπονη κα-
μπή από τις 26 Οκτωβρίου ως τις 9
Νοεμβρίου με εκτός έδρας ντέρμπι
με ΑΕΚ και Ολυμπιακό ενδιάμεσα
των αναμετρήσεων με την Αμπερ-
ντίν για το Κόνφερενς Λιγκ.
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Super
League: 
Το 60%
είναι ξένοι
Ο Ολυμπιακός ήταν η
ομάδα με τις
περισσότερες
μεταγραφές, το
καλοκαίρι. Η ομάδα
του Πειραιά έχει
μακράν τη μεγαλύτερη
χρηματιστηριακή αξία
(120 εκατ. ευρώ) ως
ομάδα, μιας και οι
τελευταίες προσθήκες
με Σολμπάκεν,
Γιόβετιτς και Ποντένσε
εκτόξευσαν τις τιμές,
ενώ το ίδιο περίπου
έχουν η ΑΕΚ και  ο
ΠΑΟΚ (61 εκατ.) και ο
Παναθηναϊκός (57
εκατ.). Ο Παναιτωλικός
διαθέτει την πιο
νεανική ομάδα, αφού ο
μέσος όρος ηλικίας
είναι μικρότερος
έναντι των υπολοίπων
(24,6), σε αντίθεση με
τους Παναθηναϊκό και
Άρη, οι οποίοι έχουν
τον μεγαλύτερο (28,3).
Συνολικά, από τους
417 ποδοσφαιριστές
της Super League, με
βάση το
TransferMarkt, οι 245
είναι ξένοι! Κοντά στο
60%. Ο Παναιτωλικός
έχει (20) τους
περισσότερους
Έλληνες.

Ενισχυμένοι ο Ολυμπιακός με τον Παναθηναϊκό 
θέλουν να ρίξουν την ΑΕΚ από την κορυφή 
της Super League – Ερωτηματικό ο ΠΑΟΚ

Βγαίνουν τα
μεγάλα μαχαίρια

www.iapopsi.gr
ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
16/17 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙOY 2023

Big-4: 



ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 16/17 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙOY 2023
www.iapopsi.gr Η ΑΠΟΨΗ | 23

Το βέτο Ανδρουλάκη 
και το «όχι» του ΣΥΡΙΖΑ
Στη συνεδρίαση του Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ πριν από 10 περίπου ημέρες ο Θόδωρος
Μαργαρίτης έθεσε το ζήτημα για ποιον λόγο δεν υπήρξε συμφωνία με τον ΣΥΡΙΖΑ στο να υπάρχει έ-
νας κοινός υποψήφιος για τον δήμο της Αθήνας. Ο προερχόμενος από την ΔΗΜ.ΑΡ. Θόδωρος Μαρ-
γαρίτης, σημείωσε πως «μπορούσαν να υπάρξουν πολλές υποψηφιότητες, με τελευταία την ισχυρή πε-
ρίπτωση του Δημήτρη Βερβεσού, αλλά συνεργασία θα μπορούσε να γίνει ακόμα και με επικεφαλής

τον υποψήφιο του ΠΑΣΟΚ Χά-
ρη Δούκα». Εύλογο το ερώτη-
μα του κ. Μαργαρίτη, όμως η
απάντηση που έδωσε ο Νίκος
Ανδρουλάκης δείχνει μικρομε-
γαλισμό στην καλύτερη περί-
πτωση. Ο πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ ισχυρίστηκε ότι «η συνερ-
γασία ναυάγησε με ευθύνη του
ΣΥΡΙΖΑ». Η αλήθεια βέβαια δεν
είναι ακριβώς έτσι. Άνθρωποι
από τα δύο κόμματα προσπά-
θησαν να επιτύχουν μία συμ-
φωνία, όμως ο κ. Ανδρουλάκης
είχε θέσει βέτο, όπως ο κοινός
υποψήφιος να ήταν από το ΠΑ-
ΣΟΚ και στην σύσταση του ψη-
φοδελτίου να έχει τον πρώτο
λόγο η Χαριλάου Τρικούπη.  Ο-

πότε ήταν απόλυτα λογικό να μην συμφωνήσει η Κουμουνδούρου, καθώς ο ΣΥΡΙΖΑ αν μη τι άλλο ναι
μεν δεν έχει ηγεσία, αλλά εξακολουθεί να διαθέτει μεγαλύτερη κοινοβουλευτική δύναμη από το
ΠΑΣΟΚ. Απλά ο κ. Ανδρουλάκης επιθυμεί την δεύτερη θέση στις αυτοδιοικητικές εκλογές και γι’
αυτό δεν στηρίζει πουθενά υποψήφιο του ΣΥΡΙΖΑ.
Τέλος σε ό,τι αφορά το ζήτημα που προέκυψε με την συμμετοχή «πράσινων» στελεχών με συνδυα-
σμούς που υποστηρίζονται από άλλα κόμματα, ο Νίκος Ανδρουλάκης υιοθέτησε την πρόταση του
Κώστα Σκανδαλίδη να μην υπάρξουν μαζικές διαγραφές, παρά μόνο σε εξόφθαλμες περιπτώσεις.
«Μόνο σε αυτές τις περιπτώσεις θα υπάρξουν διαγραφές», υποστήριξε ο κ. Ανδρουλάκης στο Πολιτι-
κό Συμβούλιο. Ποιους εννοούσε; Όλους όσοι είναι υποψήφιοι με το Νίκο Χαρδαλιά , αλλά και τον
Γιαννακούρα στην Τρίπολη που συστρατεύθηκε με τον Πέτρο Τατούλη. Για τον τελευταίο είχε θέσει
βέτο ο Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος. 

Φορτσάτος κατά
Ανδρουλάκη 
ο Καστανίδης
Μανιάτικο το κρατάει ο Χάρης Καστα-
νίδης στο Νίκο Ανδρουλάκη για το ότι
ο αρχηγός του ΠΑΣΟΚ κράτησε την έ-

δρα της Θεσσαλονίκης και έμεινε εκτός Βουλής. Στη συνε-
δρίαση του Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ προ δέκα η-
μερών ήταν εξόχως αιχμηρός κατά του κ. Ανδρουλάκη. «Δεν
έχετε στρατηγική εσείς και η ομάδα σας», φέρεται να είπε
στον Νίκο Ανδρουλάκη, ενώ αναρωτήθηκε πώς θα μετρήσει
τις δυνάμεις του το ΠΑΣΟΚ στις αυτοδιοικητικές εκλογές
για τον αν είναι δεύτερο ή τρίτο κόμμα. «Σε τέσσερις περι-
φέρειες στηρίζουμε κοινά ψηφοδέλτια είτε με τη Ν.Δ., είτε με
τον ΣΥΡΙΖΑ, ενώ στους Δήμους, πέραν του Χάρη Δούκα στην
Αθήνα το ΠΑΣΟΚ δεν έδωσε αλλού χρίσμα, πώς θα μετρη-
θούμε;», αναρωτήθηκε, ενώ έθεσε θέμα και για τα στελέχη
της Χαριλάου Τρικούπη που είναι υποψήφια με τους συν-
δυασμούς που στηρίζει η Νέα Δημοκρατία!  «Με την πολιτι-
κή απραξία σας και τα φληναφήματά σας, γινόμαστε στην αυ-
τοδιοίκηση παραρτήματα της Δεξιάς», είπε σε άλλο σημείο.
Πάντως ο Ανδρουλάκης δεν του απάντησε.

Θρίλερ οι εκλογές 
στην Θεσσαλονίκη
Έσκασαν μύτη νέες δημοσκοπήσεις
από την συμπρωτεύουσα και ήδη
στο κυβερνών κόμμα επικρατεί ανη-
συχία. Και αυτό διότι ο νυν δήμαρ-
χος Κωνσταντίνος Ζέρβας κινδυνεύ-
ει να ηττηθεί στον δεύτερο γύρο από
τον Στέλιο Αγγελούδη. Ο πρώην συ-
νεργάτης και φίλος του Ευάγγελου
Βενιζέλου υπολείπεται του Ζέρβα
στον πρώτο γύρο κατά έξι με επτά
ποσοστιαίες μονάδες, όμως στον
δεύτερο γύρο εάν μείνουν οι δύο
τους, τότε κερδίζει με άνεση, καθώς
φαίνεται ότι τον στηρίζουν οι ψηφο-
φόροι όλων των υπόλοιπων συν-
δυασμών. Τουναντίον εάν ο Ζέρβας
πάει στον δεύτερο γύρο κόντρα στον
Πέγκα που τον στηρίζει ο ΣΥΡΙΖΑ ε-
πανεκλέγεται δήμαρχος. Οπότε είναι πολύ λογικό οι «γαλά-
ζιοι» της Θεσσαλονίκης να θέλουν να «κοντύνουν» τον Αγ-
γελούδη για να περάσει στον δεύτερο γύρο ο Πέγκας. Όμως
το άσχημο είναι ότι ενεργοποιήθηκε ο εκλογικός μηχανισμός
του Ευάγγελου Βενιζέλου. Με ότι σημαίνει αυτό.  

Οι ειδικοί προτείνουν εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησης 
Όπως είναι γνωστό ο Κυριάκος Μητσοτάκης πολλές φορές μιλάει με επιστήμονες, οι οποίοι δεν είναι α-
παραίτητα μέλη της Νέας Δημοκρατίας, ή και φίλοι του κυβερνώντος κόμματος. Μετά την θεομηνία και τις
βιβλικές καταστροφές ζήτησε τη γνώμη κάποιων ειδικών για το τι πρέπει να γίνει ώστε η θωράκιση σε ε-
πόμενες κακοκαιρίες να μην προκαλέσει τέτοια προβλήματα. Διότι όλοι πλέον κατανοούν ότι οι κυκλώνες
που βλέπαμε τα προηγούμενα χρόνια σε Αμερική και Ασία, τώρα έφτασαν και στην αυλή μας. Και η κλι-
ματική κρίση αναδεικνύει και τις παθογένειες του κρατικού μηχανισμού. Οι περισσότεροι επιστήμονες ε-
πισήμαναν προς το Μαξίμου ότι πρέπει η στελέχωση των υπηρεσιών της Πολιτικής Προστασίας να έ-
χουν κι εμπειρία και γνώσεις. Όμως αυτό που επισημάνθηκε περισσότερο ήταν η ανάγκη διαμόρφωσης
σχεδίου Εθνικής Ανασυγκρότησης που θα αφορά όλες τις πολιτικές δυνάμεις. Με βαθιές τομές στο Δη-
μόσιο, υιοθέτηση βέλτιστων πρακτικών που εφαρμόζονται σε χώρες της Ε.Ε., με συστράτευση ειδικών α-
πό την Ελλάδα, τη Διασπορά και το εξωτερικό. Και φυσικά η αλλαγή νομοθετικού πλαισίου για παρεμβά-
σεις σε δάση, ποτάμια, λίμνες για να αποφευχθούν τα χειρότερα. Το εάν εισακουστούν οι ειδικοί θα το δια-
πιστώσουμε το επόμενο διάστημα. Προς ώρας ακούμε δηλώσεις κυβερνητικών παραγόντων ότι σχεδόν ό-
λα έγιναν σωστά, αλλά και τις αντιδράσεις της αντιπολίτευσης, ότι για όλα ευθύνεται η κυβέρνηση.

«Τούρμπο» με τον Τσίπρα 
ο «Τζανακό» λόγω Κασσελάκη
Μαθαίνω ότι ο Δημήτρης Τζανακόπουλος (σύντροφος της Έ-
φης Αχτσιόγλου) τα έχει πάρει στο κρανίο με τον Αλέξη Τσί-
πρα. Ο «Τζανακό» θεωρεί ότι ο πρώην πρόεδρος χρησιμοποιεί
τον Στέφανο Κασσελάκη για να πριονίσει την Έφη Αχτσιό-
γλου και να διαλύσει τον ΣΥΡΙΖΑ. Και το λέει αυτό ο «Τζανακό»
επειδή ο Κασσελάκης κέρδισε τα φώτα της δημοσιότητας με την
βοήθεια του περιβάλλοντος του πρώην προέδρου. Όμως λησμο-
νεί την αβάντα που κάνουν στην Αχτσιόγλου τα ίδια ΜΜΕ. 



Το ερώτημα που πλανάται σε όλα
τα πολιτικά στέκια τα τελευταία
24ωρα είναι ένα: Προλαβαίνει ο
Κασσελάκης να διαλύσει τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Οι περισσότεροι συμφω-
νούν ότι εάν αναβάλλονταν εκ
νέου οι εσωκομματικές εκλογές
«ήταν ευκολάκι για τον Στέφανο»,
που λέει και η νεολαία.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

O
επικοινωνιακός Κασσελά-
κης εδώ και ένα 20ημερο έ-
χει στρέψει τα φώτα της δη-
μοσιότητας πάνω του και ό-
λοι στον ΣΥΡΙΖΑ ασχολού-

νται με το τι θα κάνει αυτός και λιγότερο με
τις δραστηριότητες των άλλων υποψηφίων
προέδρων. Όμως ημέρα με την ημέρα α-
ναδεικνύει αυτό που όλοι ψιθύριζαν στον
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά το απεύχονταν… Δηλαδή ό-
τι είναι μπροστινός τουΠολάκη.

Ο Στέφανος Κασσελάκης φρόντισε να
το δείξει με τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο κα-
τά την προεκλογική του ομιλία στα Ιωάν-
νινα την Τετάρτη, όπου ανέφερε ότι ο στό-
χος του είναι να ξεδοντιάσει τους δικαστι-
κούς και τους δημοσιογράφους. Και βέ-
βαια ας μην λησμονούμε την εισήγηση του
Πολάκη τους τελευταίους μήνες της δια-
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ που ισχυριζόταν πως
πρέπει να φτιάξουμε νέους δικούς μας δι-
καστές. Ενώ για τους δημοσιογράφους
πολλές φορές είχε πει πως «θέλω να τους
χώσω κάτω από το χώμα».

Όπως λοιπόν, γίνεται αντιληπτό η ε-
κλογική διαδικασία στον ΣΥΡΙΖΑ είναι με-
ταξύ όλων των υποψηφίων (Αχτσιόγλου-
Τσακαλώτο-Παππά-Τζουμάκα) και των
«Πολακίστας» που έχουν ως μπροστινό
τονΚασσελάκη. Ήδη κυκλοφορεί και δη-
μοσκόπηση που δείχνει ότι ο Κασσελά-
κης θα βγει πρώτος στον πρώτο γύρο. Ό-
μως για την συγκεκριμένη δημοσκόπηση-
όπως ισχυρίζονται εντός της Κουμουνδού-
ρου-κρύβεται από πίσω εις των επικοινω-
νιολόγων του κ. Κασσελάκη, που υπέγρα-
ψε για την υποψηφιότητα του και θεωρεί-
ται από τους καλούς φίλους του Πολάκη.
Αν ισχύει αυτό και στον δεύτερο γύρο πε-
ράσει ο Κασσελάκης κόντρα στο μεγάλο
φαβορί την Αχτσιόγλου, τότε είναι πολύ
πιθανό να συνασπιστούν όλοι στο πλευρό
της πρώην υπουργού Εργασίας. Κάτι που
θα θυμίζει τις δύο τελευταίες εκλογικές α-
ναμετρήσεις για τον πρόεδρο της Γαλλίας,
όπου συνασπίστηκαν δεξιοί, κεντρώοι και
αριστεροί με τονΜακρόν για να μην εκλε-
γεί ηΛεπέν. 

Βέβαια όλα θα κριθούν από το πόσοι τε-
λικά θα αποφασίσουν να μετάσχουν στις
αυριανές εκλογές του ΣΥΡΙΖΑ. Αναμφίβο-
λα ο «τυφώνας» Κασσελάκης προκάλεσε
μία αναταραχή και πολλοί ίσως πείστηκαν
να προσέλθουν στις κάλπες. 

Όμως την ίδια ώρα όλοι φοβούνται ότι
από την επόμενη ημέρα το κόμμα δεν θα
εισέλθει σε περίοδο ανασυγκρότησης, αλ-
λά σε φάση νέας εσωστρέφειας. 

Και αυτή την φορά δεν θα υπάρχουν οι
προεδρικοί και η «Ομπρέλα», οι οποίοι
παρά τις διαφωνίες του πάντα έβρισκαν έ-
να modus Vivendi, δηλαδή είχαν μάθει

στο τέλος της ημέρας να συμβιβάζονται α-
ναζητώντας την εξεύρεση μία λύσης, εξο-
μαλύνοντας την κατάσταση. Τώρα με τους
«πολακίστας» (αν καταφέρουν να αναδει-
χθούν σε μία υπολογίσιμη δύναμη) τα
πράγματα είναι διαφορετικά. Και αυτό διό-
τι θυμίζουν περισσότερο τους «Αυριανι-
στές» της εποχής του ΠΑΣΟΚ, παρά τους
φίλους ενός κόμματος της ανανεωτικής α-
ριστεράς.  

Οι επιθετικές κινήσεις του Στέφανου
Κασσελάκηφαίνεται να πέτυχαν το σκοπό
τους και οι αντίπαλοί του «τσίμπησαν» το

δόλωμα και του επιτέθηκαν με σφοδρότη-
τα προσπαθώντας να αποδομήσουν το
προφίλ του εξ Αμερικής τεχνοκράτη και ε-
πιχειρηματία που πάτησε στη μαρτυρική
Μακρόνησο, δίνοντάς του περισσότερο ο-
ξυγόνο στη διεκδίκηση της προεδρίας και
στρέφοντας διαρκώς τους προβολείς της
δημοσιότητας πάνω του.

Αυτό είναι ένα γεγονός των τελευταίων
ημερών που το παραδέχονται κορυφαία
στελέχη τα οποία σημειώνουν με νόημα
για όσους του επιτίθενται ότι αποδεικνύε-
ται ότι δεν «έχουν κάνει στοιχειώδη συν-
δικαλισμό ποτέ». Όπως σχολίαζε μάλιστα
κορυφαίο στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ για την υ-
περαντίδραση οπό την πλευρά Τσακαλώ-
του και των 53+ σε κάθε κίνηση των κυ-
ρίων Κασσελάκη και Πολάκη, είναι μια
απτή απόδειξη ότι «δίνουν μάχη για να τον
κάνουν πρόεδρο».

Πολεμική ατμόσφαιρα
Οι σκηνές που διαδραματίζονται στην συ-
ριζαϊκή πραγματικότητα είναι πολεμικές.
Ή πιο σωστά η ατμόσφαιρα θυμίζει πόλε-
μο. Της συγγνώμης Τσακαλώτου εκ μέ-

ρους όλου του ΣΥΡΙΖΑ για το βίντεο Κασ-
σελάκη στη Μακρόνησο ακολούθησε πο-
λεμικό ανακοινωθέν με τον Παύλο Πο-
λάκη να πρωτοστατεί και να δίνει το τόνο
και το ύφος της σύγκρουσης.

«Παρατηρώ δυστυχώς ότι δημιουργείται
μια ρέπλικα του Αντι-ΣΥΡΙΖΑ Μετώπου εντός
του ΣΥΡΙΖΑ, εναντίον ενός υποψηφίου που θε-
ωρείται κάτι σαν λύκος στο μαντρί, ή αλεπού
στο κοτέτσι. Τα δυο σύνδρομα έχουν την ίδια
δομή. Στο ένα οι ιδιοκτήτες της χώρας και οι
…παρείσακτοι, στο άλλο οι ιδιοκτήτες του κόμ-
ματος και ο …παρείσακτος». Αυτά έγραψε ο
πρώην σύμβουλος του Αλέξη Τσίπρα, Α-
ντώνης Λιάκος, για τον κ. Τσακαλώτο α-
ναθερμαίνοντας τη συζήτηση περι ιδιοκτη-
τών του κόμματος και ιδεολογικής καθα-
ρότητας του ΣΥΡΙΖΑ.

Τη σκυτάλη πήρε και στενός συνεργά-
της τουΠαύλου Πολάκη ο οποίος επανέ-
φερε από την πλευρά του το περίφημο μα-
ξιλάρι των 37 δισ. ευρώ που άφησε ο Ευ-
κλείδης Τσακαλώτος και για το οποίο ό-
πως έγραψε σε ανάρτησή του ο πρώην υ-
πουργούς είναι εκείνος που θα έπρεπε να
ζητήσει συγγνώμη.

Στην επιφάνεια
Το βίντεο στη Μακρόνησο έβγαλε στη επι-
φάνεια όλες τις έχθρες και τις αντιπαλότη-
τες που ταλανίζουν το ΣΥΡΙΖΑ. Η ρήξη έχει
επέλθει σημειώνουν με νόημα όσοι γνω-
ρίζουν πρόσωπα και καταστάσεις στο εσω-
κομματικό σκηνικό και όλοι τώρα δίνουν
μια μάχη χαρακωμάτων. Το κόμμα έχει ου-
σιαστικά χωριστεί σε τρία κύρια μέτωπα,
τηςΑχτσιόγλου, του Τσακαλώτου και του
Κασσελάκη.

Βάσει της τοποθέτησης της Όλγας Γε-
ροβασίλη ωστόσο, εκτός από την παρα-
δοχή ότι ο κίνδυνος της διάσπασης έχει
χτυπήσει την πόρτα του ΣΥΡΙΖΑ, γίνεται
ταυτόχρονα και μια απόπειρα προειδοποί-
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χραιμους εντός του
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αντιπολίτευσης
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του Πολάκη 
ο Κασσελάκης
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ησης ότι «δεν χωρούν εκβιασμοί στην μετά
Τσίπρα εποχή». Για όσους παραδέχονται το
κίνδυνο της διάσπασης έχουν αρχίσει και
τα σενάρια για το ποιος είναι και ο υποψή-
φιος προς αποχώρηση.

Στο σενάριο ότι η Έφη Αχτσιόγλου
κερδίζει την κούρσα της διαδοχής, η συ-
νύπαρξη με τον Παύλο Πολάκη μετά και
τα όσα τις έχει καταλογίσει για σειρά από
δηλώσεις της είναι μάλλον απίθανη. Ο α-
ψύς Σφακιανός ουσιαστικά θα είναι η μια
από τις φυγόκεντρες δυνάμεις που θα θε-
λήσει ακόμη και ο ίδιος να απομακρυνθεί
από το προσκήνιο. Αυτό δεν σημαίνει βέ-
βαια ότι θα τον ακολουθήσει και ο Στέφα-
νος Κασσελάκης τουλάχιστον σε πρώτο
χρόνο.

Στο δεύτερο σενάριο και πιο απίθανο
για την ώρα να επικρατήσει, που θέλει τον
κ. Κασσελάκη να κερδίζει στο β’ γύρο την
κα Αχτσιόγλου και να παίρνει το κόμμα,
τότε τα πράγματα περιπλέκονται ακόμη πε-
ρισσότερο. 

Από τη «μικρή» διάσπαση του πρώτου
σεναρίου πολλοί παραδέχονται ότι κανείς
δεν μπορεί να εγγυηθεί ότι δεν θα επέλθει
ακόμη μεγαλύτερη ρήξη στο εσωκομματικό
σκηνικό. Στο δεύτερο σενάριο της «μεγά-
λης» διάσπασης τότε η συνύπαρξη του κ.
Τσακαλώτου και των 53+ με τον κ. Κασ-
σελάκη γίνεται σταυρόλεξο για δυνατούς
λύτες μετά και τα όσα έχουν διαμειφθεί με-
ταξύ των δυο πλευρών.

Η Όλγα Γεροβασίλη, όταν μίλησε για
διάσπαση, η οποία πολλές φορές δεν εί-
ναι κακή έστειλε μήνυμα. «Καμιά φορά δεν
είναι κακές οι διασπάσεις. Το 2015 υπήρξε
μια διάσπαση στον ΣΥΡΙΖΑ και τα πράγ-
ματα προχώρησαν μπροστά. 

Και οι χωρισμοί πολλές φορές δεν εί-
ναι κακό πράγμα», είπε η κ. Γεροβασίλη
προκαλώντας κι αυτή αντιδράσεις. 

Όμως η εκ των αντιπροέδρων της Βου-
λής, γνωρίζοντας άριστα και την ΣΥΡΙΖΑι-
κη κοινωνία έστειλε ένα ξεκάθαρο μήνυ-
μα περισσότερο προς την πλευρά Πολά-
κη ότι έχει υπερβεί τα εσκαμμένα. Και λι-
γότερο στις διαφωνίες που μπορεί να υ-
πάρξουν με τους άλλους υποψήφιους του
ΣΥΡΙΖΑ. 

Το λάδι στην φωτιά
Φυσικά το λάδι στην φωτιά το έριξε η πλευ-
ρά Κασσελάκη που αποφάσισε να επισκε-
φθεί την Μακρόνησο για να γυρίσει βίντεο.
Μάλιστα προξένησε εντύπωση που στο βί-
ντεο μετείχε ως κομπάρσος και ο πρώην
αρχηγός ΓΕΕΘΑ και πρώην υπουργός ο
ναύαρχος Ευάγγελος Αποστολάκης με νι-
τσεράδα ψαρά. Προφανώς η επίσκεψη έ-
γινε με τις οδηγίες του Παύλου Πολάκη, ο
οποίος συχνά-πυκνά επανέφερε ως υ-
πουργός το εμφυλιοπολεμικό κλίμα.  

Το εντυπωσιακό είναι ότι ο κ. Αποστο-
λάκης ακόμη και σήμερα κάνει λόγο για
ενωτική κίνηση. Άραγε δεν το σκεφτόταν
όταν σαν αρχηγός των Ενόπλων Δυνάμε-
ων, το Πολεμικό Ναυτικό χρησιμοποιούσε
τη Μακρόνησο ως πεδίο βολής. Και αυτό
είναι αλήθεια. Δεν γίνονταν βολές από πο-
λεμικά πλοία ή υποβρύχια, αλλά ομάδες
των κομάντος του Πολεμικού Ναυτικού -
οι γνωστοί ΟΫΚάδες- μέλος των οποίων
υπήρξε ο ναύαρχος Αποστολάκης ανέ-
βαιναν στη Μακρόνησο και χρησιμοποι-
ούσαν τα παλαιά κτίρια (που οι Αριστεροί

είχαν ζήσει την φρίκη όντες φυλακισμέ-
νοι) για να εκπαιδευτούν στο αντάρτικο πό-
λεων και στις μάχες εκ του συστάδην. Με
ένα τρόπο, η Μακρόνησος μόνο άγνωστη
δεν ήταν στον ναύαρχο Ευάγγελο Απο-
στολάκη που διόλου απίθανο να έχει α-
σκηθεί στο νησί. 

Για την επίδειξη «αριστεροσύνης» του
Κασσελάκη η πιο ηχηρή αντίδραση ήρθε
από τον Ευκλείδη Τσακαλώτο που ζήτη-
σε «συγγνώμη εκ μέρους όλου του ΣΥΡΙΖΑ»
για να πάρει την απάντηση από τον Παύλο
Πολάκη ότι «ο Ευκλείδης προφανώς και δεν
ζητάει συγγνώμη εξ ονόματός μου». Κάτι ανά-
λογο έπραξε και η πρώην βουλευτής Ελέ-
νη Αυλωνίτη. Στο πλευρό του κ. Πολάκη
στάθηκε και ο Νίκος Καρανίκας, ενώ πυ-
ροσβεστική διάθεση έδειξαν η Έφη Α-
χτσιόγλου και ο Νίκος Παππάς.

Βέβαια την Πέμπτη το πρωί ο κ. Τσακα-
λώτος αποφάσισε στη συνέντευξη που πα-
ραχώρησε στον τηλεοπτικό σταθμό OPEN
να υποστηρίξει ότι ίσως δεν έπρεπε να ζη-

τήσει συγνώμη εκ μέρους όλου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Μία κίνηση που ερμηνεύεται σε μία
προσπάθεια να αποφορτίσει το κλίμα ενό-
ψει των αυριανών εκλογών.

Πάντως και άλλοι βγήκαν και μίλησαν
για την επίσκεψη Κασσελάκη στη Μα-
κρόνησο. Για παράδειγμα αρνητική ήταν
η στάση και του ευρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ
Πέτρου Κόκκαλη, που σχολίασε μάλλον
σκωπτικά την αναφορά του κ. Κασσελά-
κη ότι η Ελλάδα «κόπηκε στα δύο». Μέσω
των social media ο κ. Κοκκάλης απευθυ-
νόμενος στον υποψήφιο αρχηγό έγραψε:
«Σύντροφε Στέφανε Κασσελάκη η Ελλάδα δεν
“κόπηκε στα δύο” στον “νέο Παρθενώνα”. Η
Ελλάδα είναι κομμένη στα δύο επειδή είναι
πλημμυρισμένη η εθνική οδός μια εβδομάδα
μετά το φαινόμενο. Από εμένα είναι ΟΧΙ».

Ο Νίκος Μπίστης, που δημοσίως στη-
ρίζει την Έφη Αχτσιόγλου, ανέφερε ότι
«σε όλα (πρέπει να) υπάρχει ένα όριο. Η ιστο-
ρική μνήμη δεν προωθείται με μια επ’ ευκαιρία
επίσκεψη στην Μακρόνησο ούτε βέβαια με ε-
ναγκαλισμό εθνικής συμφιλίωσης με τον ναύ-
αρχο Αποστολάκη. Είναι πολύ σοβαρά πράγ-
ματα αυτά για να τα εντάσσεις στην προεκλο-
γική σου καμπάνια. Τα προώθησε η πρώτη κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ κάτω από το βλέμμα και
το χειροκρότημα του Χαριλάου και του Λεω-
νίδα», καταλήγοντας πως «την Κυριακή, λοι-
πόν, ψηφίζουμε πέραν των άλλων και για την
σοβαρότητα του κόμματος μας».

Αποστάσεις
Διακριτικές αποστάσεις από τα τεκταινό-
μενα θέλησε να κρατήσει η Έφη Αχτσιό-
γλου που όμως επιχείρησε να λειτουργή-
σει πυροσβεστικά, ζητώντας να υπάρχει ε-
νότητα την επόμενη μέρα. «Όχι απλώς πρέ-
πει να είμαστε όλοι μαζί. Αυτό είναι το ελάχι-
στο. Το ζήτημα είναι να κερδίζουμε και κανέ-
ναν περισσότερο», είπε η κυρία Αχτσιό-
γλου και πρόσθεσε ότι όλα τα στελέχη, και
των υποψηφίων Προέδρων συμπεριλαμ-
βανομένων, θα αξιοποιηθούν την επόμενη
ημέρα με βάση τα χαρίσματα και τις ικανό-
τητές τους όπου μπορούν να αποδώσουν
περισσότερο. 

Όσον αφορά στον κ. Κασσελάκη απέ-
φυγε να σχολιάσει το προεκλογικό του
σποτ και περιορίστηκε να δηλώσει ότι τα
μέλη του κόμματος αξιολογούν τις πρωτο-
βουλίες του καθενός εκ των διεκδικητών
της ηγεσίας.

Αποστάσεις και αλλαγή ατζέντας φαίνε-
ται ότι επιχείρησε και ο έτερος υποψήφιος
για την ηγεσία Νίκος Παππάς, που μιλώ-
ντας σε ραδιοφωνικό σταθμό ανέφερε ότι
«η Μακρόνησος είναι ένα μνημείο που ανήκει
σε όλους μας, σε όλο τον προοδευτικό κόσμο
και ως τέτοιο όλοι το διαφυλάσσουμε. Ο κα-
θένας επιλέγει τη στιγμή και αυτό αξιολογεί-
ται αλλά με λυπεί το γεγονός ότι μια τέτοια ε-
πιλογή γίνεται αφορμή για πυροδότηση συζή-
τησης στο εσωτερικό μας. Αντί ως οφείλουμε
οι συνυποψήφιοι να εκδηλώσουμε τις ατζέντες
μας για τα μεγάλα στρατηγικά θέματα πυρο-
δοτούμε μια συζήτηση η οποία τροφοδοτείται
και στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης αν έπρεπε
ή δεν έπρεπε να πάει ο Κασσελάκης στη Μα-
κρόνησο, αν κάποιος είπε για την Έφη αυτό
που είπε και ποιος τον έβαλε αυτό δεν έπρεπε
να συμβαίνει έπρεπε να έχουμε τις ατζέντες μας
για τα κρίσιμα ζητήματα».

Ξεκάθαρο μήνυμα
της Γεροβασίλη

στον Πολάκη με την
ατάκα «πολλές φορές η
διάσπαση δεν είναι κακή»

Τα δύο σενάρια 
που καλείται να

αντιμετωπίσει η νέα
ηγεσία για το
ενδεχόμενο διάσπασης



Ολομέτωπη 
επίθεση Ανδρουλάκη

Η Θεομηνία που έπληξε την
Θεσσαλία έφερε ανακατατάξεις
και στην παρουσία των πολιτι-
κών αρχηγών στην Διεθνή Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης, η οποία ρί-
χνει αυλαία αύριο το βράδυ. Έ-
τσι μετά την απόφαση να κλεί-
σει την ΔΕΘ ο πρωθυπουργός με
την αποψινή ομιλία του και την
αυριανή συνέντευξη Τύπου ο Νί-
κος Ανδρουλάκης ήταν ο πολι-
τικός αρχηγός που άνοιξε το χο-
ρό των πολιτικών ομιλιών στην
Θεσσαλονίκη.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Γ
ια τον αρχηγό του ΠΑΣΟΚ όλα
ήρθαν ευνοϊκά, καθώς ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ αρνήθηκε να συμπιέσει το
πρόγραμμα του λόγω και των ε-
σωκομματικών εκλογών, ενώ

και ο Δημήτρης Κουτσούμπας (ΚΚΕ)
προτίμησε μία επίσκεψη στην Θεσσαλία α-
ντί της Θεσσαλονίκης. Οπότε στην συνεί-
δηση του κόσμου ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
πέρασε το μήνυμα ότι είναι ο μοναδικός
εκπρόσωπος της αντιπολίτευσης. Κάτι ε-
ξάλλου που επιθυμεί να επιτύχει από την
επαύριον των εκλογών της 25ης Ιουνίου:
Ότι το ΠΑΣΟΚ είναι η κύρια φωνή της α-
ντιπολίτευσης, η μοναδική αξιόπιστη δύ-
ναμη. Και στην ομιλία του χθες το βράδυ
στο Βελλίδειο ο Νίκος Ανδρουλάκης α-
πό την μία ανέβασε τους τόνους έναντι της
κυβέρνησης και προσωπικά κατά του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη και από την άλλη α-
ναφέρθηκε στις προτάσεις του ΠΑΣΟΚ και
για την αντιμετώπιση των επιπτώσεων της
καταστροφής στην Θεσσαλία, αλλά και στα
μέτρα πρόληψης που πρέπει να ληφθούν
από την Πολιτική Προστασία, καθώς λό-
γω της κλιματικής κρίσης θεωρείται βέ-
βαιο από τους επιστήμονες ότι τα καιρικά
φαινόμενα τα επόμενα χρόνια θα είναι
σφοδρά. 

Για πρώτη φορά στην ιστορία της ΔΕΘ
ένα κόμμα της αντιπολίτευσης καταθέτει
προτάσεις πριν από τον πρωθυπουργό.
Αυτό το momentum θέλει να εκμεταλλευτεί
ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ που ακύρωσε τη
συνέντευξη Τύπου στην ΔΕΘ για σήμερα
το μεσημέρι και την μετέφερε στην Αθήνα
για την ερχόμενη Τρίτη, όπου θα απαντή-
σει εφ’ όλης της ύλης στον πρωθυπουργό.

Το ΠΑΣΟΚ θα επιμείνει και στην πρω-
τοβουλία που ανέλαβε για την σύσταση Ε-
ξεταστικής Επιτροπής για την Θεσσαλία,
σε μια προσπάθεια να δοθούν απαντήσεις
για την ελλιπή προετοιμασία του κρατικού
μηχανισμού απέναντι στη θεομηνία, αλλά
και να στριμώξει την κυβέρνηση.

Όπως ανέφερε στέλεχος της Χαριλάου
Τρικούπη «το ΠΑΣΟΚ ανέβασε ντεσιμπέλ και
από το σκληρό ροκ πέρασε στο χέβι μέταλ».
Η εσωκομματική διαδικασία στον ΣΥΡΙΖΑ
«τραβάει» μέχρι το τέλος Σεπτεμβρίου, δη-
μιουργώντας και ρήγματα εντός του κόμμα-
τος, την ώρα που οι πλημμύρες στη Θεσ-
σαλία θεωρείται από τη Χαριλάου Τρικού-
πη πως ανέδειξαν το βασικό επιχείρημα
του Ανδρουλάκη πως το «επιτελικό κράτος
είναι επί της ουσίας επικοινωνιακό κατασκεύ-
ασμα». Στο ΠΑΣΟΚ έχουν αποφασίσει, και

μετά τα όσα ειπώθηκαν στο πρόσφατο Πο-
λιτικό Συμβούλιο του κόμματος, να επικρί-
νουν την κυβέρνηση όχι μόνο σε επίπεδο
ιδεολογικό, αλλά και σε επίπεδο αποδοτι-
κότητας.

Επίθεση στο Επιτελικό κράτος
Και στην χθεσινοβραδινή ομιλία του στην
Θεσσαλονίκη ο  Νίκος Ανδρουλάκης μί-
λησε για τις ευθύνες του κρατικού μηχανι-
σμού και στις εκτεταμένες πυρκαγιές στον
Έβρο, αλλά και στην καταστροφή στη Θεσ-
σαλία. Ο κ. Ανδρουλάκης αναφέρθηκε ε-
κτενώς και στα χρήματα που θα έρθουν α-
πό την Κομισιόν για τις καταστροφές. 

Κι εκεί ήταν εξόχως επιθετικός, ενώ το
ίδιο καυστικός ήταν όταν αναφέρθηκε στην
απόφαση για αναθεώρηση των τμημάτων
του προγράμματος του Ταμείου Ανάκαμ-
ψης. «Όταν λέγαμε επί τόσους μήνες το επιτε-
λικό μπάχαλο μας χλεύαζε ως «άσχετους», για
να καταθέσει τελικά στις 31 Αυγούστου τη δι-
κή της επικαιροποιημένη πρόταση. Επιπλέον,
καλούμε την κυβέρνηση να κατονομάσει τα α-
ντιπλημμυρικά έργα που αφαίρεσε από το Τα-
μείο Ανάκαμψης με το επιχείρημα ότι θα ολο-
κληρωθούν μετά το 2026», ανέφερε χαρα-
κτηριστικά ο Νίκος Ανδρουλάκης.

«Απ’ ό,τι φαίνεται, η κυβέρνηση Μητσο-
τάκη έχει προτεραιότητα τη διαχείριση του
πολιτικού κόστους και όχι την αντιμετώπιση

των πολύ σημαντικών επιπτώσεων της βιβλι-
κής καταστροφής στην Καρδίτσα, τα Τρίκαλα,
τη Λάρισα και τον Βόλο. Υπάρχουν δεκάδες χι-
λιάδες νεκρά ζώα. Καθυστερεί η αποκομιδή
και η καύση τους. Οδηγείται η Θεσσαλία να
μετατραπεί σε μία υγειονομική βόμβα.

Αντί, λοιπόν, να υπάρχουν πρακτικές πρω-
τοβουλίες για την αντιμετώπιση των επιπτώσε-
ων, τι βλέπουμε; Να πηγαίνει ο Πρωθυ-
πουργός στο Στρασβούργο και να ανακοι-
νώνει ένα πακέτο 2,2 δισ. ευρώ, από τα ο-
ποία όμως τα περισσότερα δεν είναι νέα
χρήματα, αλλά πόροι που ήδη δικαιούται η
χώρα από ευρωπαϊκά προγράμματα, που
δεν έχει αξιοποιήσει η κυβέρνηση του κ.
Μητσοτάκη.

Τι άλλο βλέπουμε; Ανεύθυνους υπουρ-
γούς να παίζουν το παιχνίδι της «κολοκυ-
θιάς» στα τηλεοπτικά δίκτυα γύρω από τις
δικές τους αρμοδιότητες και αυτές του Πε-

ριφερειάρχη Θεσσαλίας. Πρέπει να μπει τέ-
λος σε αυτήν τη φαρσοκωμωδία. Πρέπει να α-
ναλάβει ο καθένας την ευθύνη του και να υ-
πάρξει ένα σχέδιο αντιμετώπισης της οδυνη-
ρής πραγματικότητας, που βιώνει ο λαός της
Θεσσαλίας. Είναι η καρδιά της παραγωγής της
Ελλάδας. Εκατοντάδες χιλιάδες συνάνθρωποί
μας είναι σε απόγνωση», είπε μεταξύ άλλων
ο κ. Ανδρουλάκης. 

Φυσικά ο απώτερος στόχος της επιθετι-
κής τακτικής του ΠΑΣΟΚ είναι τα πρωτεία
στην αντιπολίτευση με χρονικό ορίζοντα
τις ευρωεκλογές. Και αυτές τις μέρες, με τον
ΣΥΡΙΖΑ σε εσωκομματική περιδίνηση, η
ευκαιρία ανάδειξης του κόμματος ως «κύ-
ριας αντιπολίτευσης» μοιάζει μεγαλύτερη.

Περιοδεία στην Μακεδονία
Η αλήθεια είναι ότι το ΠΑΣΟΚ εκμεταλ-
λευόμενο το γεγονός ότι είναι επί της ου-
σίας η μόνη πολιτική δύναμη που ανέβηκε
στην Θεσσαλονίκη για την ΔΕΘ τις προη-
γούμενες ημέρες εκτός των συναντήσεων
του Νίκου Ανδρουλάκη με παραγωγι-
κούς φορείς, κλιμάκια αποτελούμενα και
από βουλευτές επισκέφθηκε νομούς της
Κεντρικής Μακεδονίας.

• Στην Πέλλα  προχθές Πέμπτη ο Πά-
ρις Κουκουλόπουλος, ο Σταύρος Μι-
χαηλίδης, η Νάγια Γρηγοράκου, η Χρι-
στίνα Σταρακά, η Μιλένα Αποστολάκη
και ο Μπουρχάν Μπαράν επισκέφθηκαν
την Κρύα Βρύση, τα Γιαννιτσά , την Σκύ-
δρα και την Έδεσσα.

• Στην Πιερία την ίδια ημέρα ο Πα-
ναγιώτη Δουδωνής, ο Δημήτρης
Μπιάγκης, η Κατερίνα Σπυριδάκη, η
Ευαγγελία Λιακούλη και ο Μιχάλης
Καρχιμάκης πήγαν στην Κατερίνη και κα-
τέληξαν σε ανοιχτή συζήτηση με κατοίκους
στο Δίον.

• Στην Ημαθία περιόδευσαν ο Παύ-
λος Χρηστίδης, ο Μανώλης Χνάρης, ο
Απόστολος Πάνας, ο Ιωάννης Τσίμα-
ρης και ο Φραγκίσκος Παρασύρης, ό-
που επισκέφθηκαν το Κέντρο Υγείας Αλε-
ξάνδρειας, την Βέροια και την Γέφυρα Πο-
λυπλατάνου. 

• Στον Νομό Σερρών βρέθηκαν ο
Γραμματέας Ανδρέας Σπυρόπουλος, και
οι βουλευτές Κατερίνα Καζάνη, Ελένη
Βατσινά, Τάσος Νικολαΐδης και Ανδρέ-
ας Πουλάς, που επισκέφθηκαν το νοσο-
κομείο Σερρών, την αγορά της Νιγρίτας και
το πρόγραμμα ολοκληρώθηκε το βράδυ με
περιοδεία στην αγορά των Σερρών.
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• Το ΠΑΣΟΚ ελπίζει ότι θα έχει οφέλη από το γεγονός 
ότι ήταν η μοναδική πολιτική δύναμη της αντιπολίτευσης που ανέβηκε 
στην ΔΕΘ και αντιπαρατέθηκε με την κυβέρνηση 

Βουλευτές 
του κόμματος

«όργωσαν» τους νομούς
της Κεντρικής
Μακεδονίας τις
προηγούμενες ημέρες
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Μ
έσα σε λίγες μέρες εύφοροι κάμποι
που τροφοδοτούσαν όλη την Ελλά-
δα με τρόφιμα και πρώτες ύλες
πλημμύρισαν. Επομένως, σημαντι-
κό κομμάτι του αγροτικού και του

δασικού μας πλούτου και των οικοτόπων-υγροτό-
πων μας έγινε στάχτη το φετινό καλοκαίρι με ό,τι
αυτό συνεπάγεται για τα αποθέματα και την ποιό-
τητα νερού και την παραγωγή οξυγόνου. 

Από τις μεγάλες οικολογικές καταστροφές επη-
ρεάστηκαν δεκάδες παραγωγικά επαγγέλματα. Κα-
ταστράφηκαν σπίτια, εμπορικές επιχειρήσεις, ξε-
νοδοχεία, φυτικό και ζωικό κεφάλαιο και αγροτι-
κές υποδομές, αυτοδιοικητικές και κρατικές, ενώ
επηρεάζονται δευτερογενώς πανελλαδικά κι άλλοι
συνεργαζόμενοι κλάδοι (π.χ. αρτοποιών). 

Είναι σαφές ότι ο ΕΛΓΑ δεν διαθέτει το μέγεθος
των κονδυλίων που απαιτούνται για να αποζημιώ-
σει εγκαίρως τους ανθρώπους, που έχασαν ό,τι εί-
χαν και δεν είχαν, κι όχι με δική τους υπαιτιότητα.

Για να κρατήσει η πολιτεία τους Θεσσαλούς στον
τόπο τους και να μη χάσουμε ένα δυναμικό, αν-
θρώπινο κεφάλαιο της αγροτικής παραγωγής χρει-
άζεται να επιλυθεί άμεσα το στεγαστικό ζήτημα. 

Τα στάσιμα νερά δημιουργούν κι άλλες παρε-
νέργειες στην υγεία ανθρώπων, ζώων και εδαφών
και τα γόνιμα εδάφη κινδυνεύουν γι’ αρκετά χρόνια
να γίνουν άγονα –σημειώνεται ότι ένα δέντρο κά-
νει συνήθως τέσσερα χρόνια για να δώσει παρα-
γωγή.

Ολική κατάρρευση… 
Η Θεσσαλία έχει βαρύνουσα σημασία στις εξαγωγές
βάμβακος (σ.σ. το Κέντρο Ταξινόμησης Βάμβακος,
που έκανε σοβαρή δουλειά κι ήταν αρωγός των
βαμβακοπαραγωγών πλημμύρισε) και 

Φέτας, ενώ παράγει κυρίως σίτο, όσπρια, καλα-
μπόκι και μήλα για ανθρώπινη κατανάλωση, αγε-
λαδινό γάλα, γάλα αιγοπροβάτων αλλά και κηπευ-
τικά, οινοστάφυλα, πυρηνόκαρπα, αρωματικά φυ-

τά, ανθοκομικά κ.ά. καθώς και ζωοτροφές.
Υπήρχαν σημαντικές βιομηχανικές μονάδες για

την επεξεργασία του γάλακτος, υπερσύγχρονες χοι-
ροτροφικές μονάδες, που καταστράφηκαν ολοσχε-
ρώς ενώ διαλύθηκαν κι οι μεταποιητικές βιομηχα-
νίες στο βαμβάκι.

Από τη θλιβερή κατάρρευση της περιοχής δεν
γλιτώνουν ούτε οι Θεσσαλοί ψαράδες, ακόμη κι αν
οι βάρκες τους επέζησαν. Η θάλασσα έχει γεμίσει
φερτά υλικά, πτώματα ζώων κ.ά. Εκτιμάται ότι θα
κάνει τουλάχιστον ένα τρίμηνο για να καθαρίσει κά-
πως η θάλασσα, από τους τόνους μπαζών και φερ-
τών υλικών, απορριμμάτων με ό, τι συνέπειες έχει
αυτό και για τον τουρισμό.

Λίγες μέρες πριν τον θεσσαλικό όλεθρο, οι ορ-
γανώσεις των κτηνοτρόφων είχαν ζητήσει στήρι-
ξη, μετά τα προβλήματα που προέκυψαν με την
πανδημία, λόγω του ράλι ζωοτροφών. Τώρα το
πρόβλημα της τιμής των ζωοτροφών εντείνεται, δη-
μιουργώντας νέα ασφυξία σε κτηνοτρόφους – κα-
ταναλωτές, όχι μόνο στη Θεσσαλία αλλά γενικότερα
στην αγορά.

Υπό φυσιολογικές συνθήκες, η αναπροσαρμο-
γή του σχεδίου της νέας ΚΑΠ 2021-27 θα γινόταν
σε 2,5 χρόνια περίπου από την κατάθεση του προ-
σχεδίου. Μετά τη διάλυση της Θεσσαλίας δεν αρκεί
η συζήτηση για τις αποζημιώσεις. Είναι επιτακτικό
το αίτημα προς την ΕΕ για ανακατεύθυνση της ελ-
ληνικής γεωργίας και κτηνοτροφίας.

Αν δεν ληφθούν εγκαίρως μέτρα, με τις κατα-
στροφές στη Φθιώτιδα, την Εύβοια, τον Έβρο έρ-
χεται ντόμινο και για τις υπόλοιπες αγροτοκτηνο-
τροφικές περιοχές λόγω του ράλι στις ζωοτροφές. 

Η αναταραχή στο ζωικό κεφάλαιο και στον σιτο-
βολώνα της Θεσσαλίας δημιουργεί μία σειρά από
παρενέργειες στον τομέα των γαλακτοκομικών και
του σίτου, που αποτελούν βασικό κομμάτι της ελ-
ληνικής διατροφής. Δεδομένου ότι το προηγούμενο
διάστημα, η φέτα και το ελαιόλαδο είχαν τιμές - φω-
τιά για τον μέσο Έλληνα καταναλωτή, η νέα κατα-

στροφή σηματοδοτεί νέες ανατιμήσεις σε βασικά
προϊόντα διατροφής. Επομένως, χρειάζεται ανα-
σχεδιασμός για τα βασικά προϊόντα αλλά και για να
μη χαθούν ξένες αγορές, που με τόσο κόπο κατα-
κτήσαμε τα προηγούμενα χρόνια.

Για την ελληνική κυβέρνηση είναι μονόδρομος
να ζητήσει εξαίρεση λόγω έκτακτων συνθηκών απ’
την Ευρωπαϊκή Ένωση και αλλαγή πλάνου, αγρα-
νάπαυση και αλλαγές καλλιεργειών ή ποικιλιών ώ-
στε να αποκτήσει το έδαφος ξανά τη γονιμότητά του. 

Η βιβλική αυτή καταστροφή αντί να γίνει ταφό-
πλακα για τους Θεσσαλούς αγρότες, μπορεί να γίνει
τουλάχιστον η αφορμή για αλλαγές και συστηματική
παρακολούθηση των εδαφών και προστασία των
καλλιεργειών μέσω των εφαρμογών της έξυπνης
γεωργίας. 

Η διευθέτηση ρεμάτων, η δημιουργία νέων αρ-
δευτικών δικτύων κι αντιπλημμυρικών έργων με
τη ρήτρα της κλιματικής αλλαγής, δεν είναι κενό
γράμμα. Τα έργα υποδομής που φτιάχτηκαν τα
προηγούμενα χρόνια για πολλούς λόγους δεν μπο-
ρούν να ανταποκριθούν στις νέες ανάγκες, που
προκύπτουν από τα έκτακτα καιρικά φαινόμενα και
τις απότομες αλλαγές θερμοκρασίας, που θα πολ-
λαπλασιαστούν τα επόμενα χρόνια. 

Νέο μοντέλο επιτάσσει 
η κλιματική αλλαγή
Η Κλιματική Αλλαγή επιτάσσει νέα εργαλεία, νέο
εξοπλισμό, νέο διοικητικό μοντέλο και νέα εκπαί-
δευση για τους αιρετούς, τους πολίτες και τους ερ-
γαζόμενους στο φυσικό περιβάλλον. Αν δεν θωρα-
κίσουμε τη χώρα μας από την κλιματική αλλαγή,
σύμφωνα με στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδας, οι
συνέπειες θα είναι κοντά στα 700 δισ. ευρώ.

Το παράδειγμα της Θεσσαλίας με τις έμψυχες α-
πώλειες και τις ανυπολόγιστες υλικές ζημιές θα
πρέπει να γίνει από περιστατικό βιβλικής κατα-
στροφής παράδειγμα αλλαγής νοοτροπίας σ’ όλα τα
επίπεδα. Ακόμη-ακόμη και στο επίπεδο των κριτη-
ρίων επιλογής από τους πολίτες των αρχόντων της
τοπικής αυτοδιοίκησης που θα εκλεγούν σε περί-
που ένα μήνα. Δυστυχώς τα βαριά βιογραφικά με
πολιτικά –και όχι σπάνια με οικογενειακά– «παρά-
σημα» δεν αρκούν, καθώς οι δύσκολοι καιροί που
έρχονται απαιτούν δεξιότητες και κυρίως επιστη-
μοσύνη στο πεδίο της Πολιτικής Προστασίας: από
το πώς γίνεται η πρόληψη, πώς δομείται και παρα-
λαμβάνεται ένα έργο μέχρι το πώς γίνεται η διαχεί-
ριση μίας κρίσης. Αλλιώς θα ξαναβρεθούμε στο ί-
διο έργο θεατές.

(*) Η Άννα Στεργίου είναι Msc Κοινωνιολογίας,
κοινοβουλευτική συντάκτρια και συγγραφέας 
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Της Άννας 
Στεργίου(*)

Μετά από τη διάλυση
της Θεσσαλίας είναι

επιτακτικό το ελληνικό
αίτημα και η αποδοχή του
από την Ε.Ε. για
ανακατεύθυνση της
ελληνικής γεωργίας και
κτηνοτροφίας 

ΘΕΣΣΑΛΙΑ
Η ημιθανής «κότα με τα χρυσά
αυγά» που πρέπει να αναστηθεί 
• Ο θεσσαλικός κάμπος μαζί με τους κάμπους της Κεντρικής Μακεδονίας αποτελούσε την καρδιά του
παραγωγικού ιστού της χώρας και διαχρονικά την κότα που κάνει τα χρυσά αβγά για την αγροτική
οικονομία, τις εξαγωγές και την απασχόληση στην ύπαιθρο. Ωστόσο η χρυσοτόκος όρνιθα μοιάζει ημιθανής
από τα πλήγματα των πυρκαγιών και των πλημμυρών και το ζητούμενο είναι πώς θα επανέλθει στη ζωή…
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Το χέρι στην τσέπη
έβαλαν οι εταιρείες
προκειμένου να
στηρίξουν τους
πληγέντες της Θεσσαλίας
των οποίων οι ανάγκες
«τρέχουν» ακόμη και για
τα πλέον βασικά όπως το
νερό και το φαγητό.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης 

Τ
ο βάναυσο χτύπημα που δέχτη-
καν οι κάτοικοι της Θεσσαλίας
και άλλων περιοχών της χώρας
από την καταστροφική επέλαση
της κακοκαιρίας Daniel κινητο-

ποίησε από την πρώτη στιγμή του εκπροσώ-
πους του εγχώριου επιχείρειν που προσέ-
τρεξαν να συνδράμουν με κάθε πρόσφορο
μέσο τους πληγέντες. Δεν επρόκειτο για τα
κλασικά προγράμματα εταιρικής κοινωνικής
ευθύνης που κατά πάγια στρατηγική «τρέχει»
κάθε ελληνική επιχειρηματική οντότητα ξε-
χωριστά. Αυτού του είδους τη συνδρομή εί-
ναι πολύ πιθανό ότι θα τη δούμε να ξετυλί-
γεται μεταγενέστερα, όταν θα ξεκινήσει η α-
νασυγκρότηση στα πεδία της καταστροφής.
Πρόκειται για την έξτρα έμπρακτη συμπαρά-
σταση που προσέφεραν οι επιχειρήσεις στον
κρίσιμο πρώτο χρόνο προκειμένου οι πλη-
γέντες να καλύψουν τις στοιχειώδεις ανάγκες
τους, δηλαδή αυτές του πόσιμου νερού και
του φαγητού. Κι όπως φαίνεται από τη δη-
μοσιογραφική καταγραφή σε εκείνη η στιγμή
το επιχειρείν της χώρας μίλησε τη γλώσσα
της αλληλεγγύης! 

Στο πλευρό των 
πλημμυροπαθών

το εγχώριο επιχειρείν 

INTERAMERICAN & ANYTIME
Πολυποίκιλη βοήθεια σε ασφαλισμένους και συνεργεία διάσωσης στη Θεσσαλία 
Από την πρώτη στιγμή της καταστροφής που προκάλεσαν στη Θεσσαλία τα  ακραία καιρικά φαινόμενα, οι υπηρεσίες και το ανθρώπινο δυναμικό του α-
σφαλιστικού ομίλου της Interamerican βρέθηκαν όχι μόνο στο πλευρό των ασφαλισμένων της εταιρείας αλλά και σε όσα κλιμάκια-φορείς επιχειρούν
στη περιοχή. Καταρχάς η Interamerican διέθεσε άμεσα 2 ασθενοφόρα για την παροχή πρώτων βοηθειών και τη διακομιδή ασθενών στα πλησιέστερα
νοσοκομεία και ενίσχυσε τον στόλο οχημάτων της Οδικής Βοηθείας και τον αριθμό των εμπειρογνωμόνων στην περιοχή για την υποστήριξη άνω των
1.000 περιστατικών πελατών –και όχι μόνο!– της εταιρείας. Όπως,
μάλιστα, εξηγούν οι άνθρωποι της Interamerican το τηλεφωνικό
κέντρο και το team του τμήματος Ζημιών κατέβαλαν τεράστιες προ-
σπάθειες προκειμένου να καταγραφούν τα αιτήματα των πελατών
και να προχωρήσουν άμεσα οι αποζημιώσεις. Επιπλέον, σε συνερ-
γασία με τον οργανωμένο εθελοντικό φορέα Humanity Greece, η
Interamerican και η Anytime διέθεσαν όχημα της Οδικής Βοή-
θειας για τη μεταφορά ειδών πρώτης ανάγκης στη Θεσσαλία που ή-
ταν και η πρώτη οργανωμένη αποστολή που έφτασε στην περιοχή.
Επιπλέον, διατέθηκε χώρος για την προσωρινή αποθήκευση και
φύλαξη ειδών που συγκεντρώθηκαν στο Car Point, τη μονάδα α-
ποζημίωσης και επισκευής αυτοκινήτων στην Αθήνα, ενώ καλύ-
φθηκε η δαπάνη μίσθωσης φορτηγού οχήματος για τη μεταφορά
ειδών πρώτης ανάγκης στη Θεσσαλία. Επιπρόσθετα, εθελοντές ερ-
γαζόμενοι της Interamerican και της Anytime έδωσαν το «παρών»
στο Συντονιστικό Κέντρο του Humanity Greece βοηθώντας στις απαραίτητες καταγραφές και ταξινομήσεις ειδών πρώτης ανάγκης, πριν αυτές σταλούν
στις πληγείσες περιοχές. Αξίζει, τέλος, να υπογραμμιστεί ότι η Interamerican και η Anytime κάλυψαν σημαντική δαπάνη εξοπλισμού της Ελληνικής Ο-
μάδας Διάσωσης (στεγανές στολές εθελοντών, φουσκωτή βάρκα, κράνη, αντλία ακάθαρτων υδάτων, κράνη, ασύρματοι πομποδέκτες επικοινωνίας κ.ά.),
ενώ σε συνεργασία με το Humanity Greece θα οργανώσουν δράση συγκέντρωσης συγκεκριμένων ειδών πρώτης ανάγκης, όπως αυτές έχουν διαμορ-
φωθεί μετά τις τελευταίες απογραφές. 
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ΒΑΓΓΕΛΗΣ ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ & ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ:
Άμεση διπλή στήριξη των πληγέντων 
σε Καρδίτσα και Βόλο
Με το που κόπασε η ιστορική καταιγίδα και αποκαλύφθηκε το
μέγεθος της καταστροφής, ο ιδρυτής και πρόεδρος της Capital
Maritime & Trading Corp., Βαγγέλης Μαρινάκης, αλλά και η
ΠΑΕ Ολυμπιακός οργάνωσαν δύο αποστολές ανθρωπιστικής
βοήθειας με αποδέκτες τους πλημμυροπαθείς της Καρδίτσας και
του Βόλου. Η μια εξ αυτών των αποστολών έφτασε στην πρω-
τεύουσα της Μαγνησίας παρέχοντας 30.000 φιάλες νερού (1,5
lt), ενώ η δεύτερη «αποβίβασε» στους πληγέντες Καρδιτσιώτες
25.000 φιάλες νερού (1.5 lt), μαζί με ευάριθμες ποσότητες ξη-
ράς τροφής, καθώς και είδη πρώτης ανάγκης για τους μεγαλύτε-
ρους σε ηλικία πλημμυροπαθείς.ΟΜΙΛΟΣ ΟΤΕ:

Στη μάχη για 
την αποκατάσταση 
των δικτύων
Όπως και οι υπόλοιπες δημόσιες υποδομές έτσι
και τα δίκτυα σταθερής και κινητής τηλεφωνίας
στην Θεσσαλία έπεσαν θύματα της πρωτοφανούς
καταιγίδας Daniel. Αυτονόητα, λοιπόν, οι άνθρω-
ποι του Ομίλου ΟΤΕ έριξαν το βάρος τους στην
αποκατάσταση του μεγάλου εύρους ζημιών στον
ταχύτερο δυνατό χρόνο. Αν και σε πολλές πληγεί-
σες περιοχές παρέμενε τις προηγούμενες ημέρες
αδύνατη η πρόσβαση, οι τεχνικοί υπερέβαλαν ε-
αυτού και όπου ήταν εφικτό πραγματοποίησαν: 
1 Επισκευές 8 κεντρικών καλωδίων οπτικών ι-
νών (ΚΟΙ) και αποκατάσταση –η διαδικασία είναι
σε εξέλιξη– ακόμη 8 ΚΟΙ.
1 Εκατοντάδες αναδρομολογήσεις της κίνησης σε
εναλλακτικούς οπτικούς δρόμους. 
1 Τοποθέτηση σε συνεργασία με τους αρμόδιους
φορείς φορητών γεννητριών σε Πήλιο, Φαρκα-
δώνα και στην περιοχή του Μουζακίου.
1 Αποστολή κινητού Σταθμού Βάσης στην περιο-
χή του Παλαμά.
1 Πλήρωση πετρελαίου σε κρίσιμο Σταθμό Βά-
σης, με χρήση ελικοπτέρου, σε συνεργασία με τους
αρμόδιους φορείς. 
1 Άμεση μεταφορά τεχνικών από όμορες περιο-
χές και εμπλουτισμός των κεντρικών μονάδων με
επιπλέον προσωπικό, με συνεχή ανεφοδιασμό ε-
ξοπλισμού σε 24ωρη βάση. 

Στους πληγέντες ο όμιλος προσέφερε, εξάλλου, α-
δαπάνως για τους συνδρομητές υπηρεσίες επικοι-
νωνίας (δωρεάν ομιλία 1.500 λεπτά προς όλα τα ε-
θνικά δίκτυα, σε όλους τους συνδρομητές κινητής
και δεδομένα 15 GB σε όλους τους συνδρομητές),
αλλά και υλική στήριξη όπως δωρεάν συσκευές
κινητών τηλεφώνων, καλώδια φόρτισης και
powerbanks. Τα τελευταία διατίθενται από τον Ό-
μιλο ΟΤΕ στα καταστήματα COSMOTE και ΓΕΡ-
ΜΑΝΟΣ της Καρδίτσας, ενώ μέρος του υλικού
διανεμήθηκε και στο γήπεδο της Καρδίτσας, όπου
στεγάζονται πλημμυροπαθείς.
Τις παραπάνω υποστηρικτικές δράσεις του
τηλεπικοινωνιακού ομίλου συμπληρώσαν: 
1 Η διάθεση 2 βυτίων με νερό γενικής χρήσης
(52 τόνοι νερού), και περίπου 25 τόνοι εμφιαλω-
μένου νερού που είναι προγραμματισμένο να δια-
τεθεί άμεσα στον Βόλο, καθώς ως γνωστόν το σύ-
στημα ύδρευσης της πόλης έχει καταστραφεί. 
1 Η συλλογή ειδών πρώτης ανάγκης για τους πλη-
γέντες η οποία σχεδιάζεται να «τρέξει» άμεσα και
με τη συνεργασία με την εθελοντική οργάνωση
Humanity Greece.

PRAKTIKER HELLAS: Πολύτιμη προσφορά
εξοπλισμού και αντλιών ακάθαρτων υδάτων
Πολύτιμο είναι το είδος της προσφοράς που παρείχε στις πληγείσες περιοχές η
γνωστή εταιρεία Praktiker Hellas καθώς σε συνεργασία με τον ΔΕΔΔΗΕ διέθεσε
65 επαγγελματικές αντλίες ακάθαρτων υδάτων, με ικανότητα άντλησης 30-90 κυβι-
κών νερού ανά ώρα, ώστε να καταστεί εφικτή η συνέχιση της ρευματοδότησης στην
κατεστραμμένη Θεσσαλία. Μάλιστα οι άνθρωποι της Praktiker στην Ελλάδα συνε-
χίζουν να βρίσκονται σε επικοινωνία με τις αρμόδιες αρχές, την Περιφέρεια και
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, προκειμένου να δρομολογηθεί η παροχή εξοπλισμού
και ειδών που χρειάζονται για την κάλυψη άμεσων αναγκών των πλημμυροπαθών.

Συναισθανόμενες τις αντίξοες συνθήκες της καθημερι-
νότητας των πλημμυροπαθών της Θεσσαλία ακόμη και
για τις βασικότερες των αναγκών τους όπως είναι το φα-
γητό και το νερό, οι πλειονότητα των λιανεμπορικών α-
λυσίδων τροφίμων «βάζουν» πλάτη είτε προσφέροντας
δωρεάν προϊόντα επί του πεδίου είτε κατεβάζοντας ση-
μαντικά τις τιμές στο ράφι. Για παράδειγμα, η Lidl Ελ-
λάς ανταποκρίθηκε άμεσα στις επείγουσες ανάγκες έ-
χοντας χορηγήσει μέχρι σήμερα περισσότερα από
90.000 λίτρα εμφιαλωμένο νερό παραμένοντας σε συ-
νεχή επικοινωνία με τους κατά τόπους δήμους και προ-
σφέροντας φρέσκα αλλά και μακράς διάρκειας τρόφι-
μα, καθώς και είδη πρώτης ανάγκης. Ταυτόχρονα στα
καταστήματα της αλυσίδας σε Αγριά, Αλμυρό, Βόλο,
Γιάννουλη, Ελασσόνα, Καλαμπάκα, Καρδίτσα, Λάρισα,
Τρίκαλα και Φάρσαλα προσφέρεται από την περασμένη
Τρίτη 13 Σεπτεμβρίου και μέχρι σήμερα Σάββατο
(16/9) έκπτωση της τάξης του 20% σε όλη την γκάμα

των προϊόντων της, εξαιρουμένων των καρτών ομιλίας
και internet. 
Παρόμοια είναι και η ανταπόκριση και της
εταιρείας ΜΑΣΟΥΤΗΣ που επιδεικνύοντας γρήγορα α-
ντανακλαστικά έχει προσφέρει στους πληγέντες του Βό-
λου, της Καρδίτσα και των Τρικάλων περισσότερα από
78.000 εμφιαλωμένα νερά, 300 κιλά τροφίμων και 100
λίτρα ελαιόλαδο, ενώ έχει δρομολογηθεί παράδοση
προϊόντων και στη Λάρισα. Παράλληλα, μέχρι και σή-
μερα Σάββατο (16/9) τα καταστήματα Λάρισας, Τρικά-
λων, Καρδίτσας, Βόλου, Σοφάδων, Φαρσάλων, Σκιά-
θου και Ελασσόνας θα πωλούν όλα τα προϊόντα της
ΜΑΣΟΥΤΗΣ με έκπτωση -20%.
Σήμερα Σάββατο λήγει, τέλος, και η αντίστοιχη εκπτωτι-
κή προσφορά του -20% που έκανε η ΑΒ Βασιλόπου-
λος σε όλα της τα προϊόντα που πωλούνται από τα κα-
ταστήματα του Βόλου, της Λάρισας, της Καρδίτσας και
των Τρικάλων.

ΛΙΑΝΕΜΠΟΡΙΚΕΣ ΑΛΥΣΙΔΕΣ ΤΡΟΦΙΜΩΝ: Lidl, Μασούτης
και ΑΒ Βασιλόπουλος δίπλα στους πλημμυροπαθείς με
δωρεές προϊόντων και σημαντικές εκπτώσεις στο ράφι 

ΟΠΑΠ: Μαζί με τον  Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό στο πλευρό
των πλημμυροπαθών της Θεσσαλίας  
Από την πρώτη στιγμή του κατακλυσμού στη Θεσσαλία ο Ο-
ΠΑΠ βρέθηκε σε επαφή με αρμόδιους φορείς, ώστε να συν-
δράμει στην κάλυψη επειγουσών αναγκών των πληγέντων.
Στο πλαίσιο αυτό, σε συντονισμό με τον Ελληνικό Ερυθρό
Σταυρό, η εταιρεία απέστειλε στις πληγείσες περιοχές 100.000
μπουκάλια εμφιαλωμένου νερού. Θυμίζεται ότι ο ΟΠΑΠ είχε
συνδράμει στην στήριξη και της πυρόπληκτης Ρόδου προσφέ-
ροντας απαραίτητο εξοπλισμό –30 μάνικες δασοπυρόσβεσης,
κράνη διασωστών-δασοπυροσβεστών, μάσκες μισού προσώπου 2 φίλτρων και γάντια δασοπυρόσβεσης)
στους εθελοντές πυροσβέστες της Πολιτικής Προστασίας του νησιού.
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: ΝΙΚΟΣ ΤΣΑΓΚΑΤΑΚΗΣ

ΣΤΙΣ ΓΕΙΤΟΝΙΕΣ

ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ 

Σ
ε μάλλον εμπόλεμο κλίμα διεξήχθησαν οι συ-
ζητήσεις των εκπροσώπων των 20 πιο ανα-
πτυγμένων χωρών του πλανήτη όταν έφτασε η

ώρα να ανοιχτεί το κεφάλαιο της ατζέντας της Συνόδου
Κορυφής που αφορούσε τον συνεχιζόμενο πόλεμο
στην Ουκρανία. Ενάμισης χρόνος έχει συμπληρωθεί
από την ρωσική εισβολή και στο μόνο που συμφώ-
νησαν οι συμμετέχοντες στο «κλαμπ» τωμ οικονομι-
κά ισχυρών της γης είναι ότι διαφωνούν σε θέσεις
και εκτιμήσεις για την κατάσταση στα βορειοανατολικά
σύνορα της Ευρώπης. Μάλιστα στη Διακήρυξη της
Συνόδου τονίστηκε μεταξύ άλλων ότι οι G20 δεν α-
ποτελούν πλατφόρμα που επιλύει γεωπολιτικά προ-
βλήματα κι ότι τις διεθνείς κρίσεις αρμόδιος να διευ-
θετήσει είναι ο ΟΗΕ. Η μη σαφής και ξεκάθαρη κατα-
δίκη της ρωσικής εισβολής στην Ουκρανία λογίζεται
από τους διεθνείς αναλυτές ως μία μεγάλη –έστω και
σε επικοινωνιακό επίπεδο– νίκη της Μόσχας, ειδικά
όταν στην κοινή «απαλή» δήλωση φιγουράρουν οι υ-
πογραφές των ηγετών των ΗΠΑ, της Γερμανίας, της
Γαλλίας, της Μ. Βρετανίας και του Καναδά, δηλαδή
των χωρών που στηρίζουν οικονομικά, πολιτικά και
στρατιωτικά την Ουκρανία.

Η ρωσική ικανοποίηση για τα αποτελέσματα της

Όταν ο «Ρόκι» πέταξε το γάντι (του μποξ) στον Πάπα
Στην γενέτειρα χώρα των προγόνων του, την Ιταλία, βρέ-
θηκε πριν από περίπου μία εβδομάδα ο χολιγουντιανός
σταρ Σιλβέστερ Σταλόνε και δεν έχασε την ευκαιρία να συ-
ναντηθεί με τον προκαθήμενο της Ρωμαιοκαθολικής Εκ-
κλησίας, Πάπα Φραγκίσκο. Το ιδιαίτερο τετ-α-τετ δεν έγινε
κατά μόνας αλλά οικογενειακώς αφού ο κινηματογραφι-
κός Ρόκι συνοδευόταν από την σύζυγό του Τζένιφερ Φλά-
βιν, τις τρεις κόρες του, την 27χρονη Σοφία, την 25χρονη
Σιστίν και την 21 ετών Σκάρλετ, καθώς και τον αδελφό του
Φρανκ Σταλόνε. Οι αβρότητες αλλά και το χιούμορ δεν έ-
λειψε από την συνάντηση του Πάπα με τον Σταλόνε. Ο «Ρό-
κι» ευχαρίστησε τον θρησκευτικό ηγέτη για τον χρόνο που βρήκε «παρά το βεβαρυμμένο πρόγραμμά» του, ο δε Φρα-
γκίσκος αστειεύτηκε με την πολυτεκνία του Σταλόνε –«Τρία, τόσα πολλά!» ακούστηκε να λέει για τα παιδιά. Όταν, μά-
λιστα, ο Ποντίφικας είπε στον Σταλόνε ότι απολάμβανε τις ταινίες του, ο «Ρόκι» τον κάλεσε σε πυγμαχική μονομαχία.
Τότε ο Πάπας Φραγκίσκος σήκωσε το... γάντι της πρόκλησης και έριξε μια αριστερή γροθιά στο μπράτσο του σταρ!

«Πόλεμος» στους G20 για
την εμπόλεμη Ουκρανία

Συνόδου Κορυφής είναι… ζωγραφισμένη στις δηλώ-
σεις της διαπραγματεύτριας της Ρωσίας στη G20,
Σβετλάνα Λούκας, η οποία είπε ότι η κοινή θέση
των χωρών BRICS και των εταίρων τους «δούλεψε»
και πως «όλα αποτυπώθηκαν με ισορροπημένο τρόπο»

Ακριβώς τα αντίθετα συναισθήματα επικρατούν
στο Κίεβο, με τον εκπρόσωπο του υπουργείου Εξω-
τερικών της Ουκρανίας, Όλεγκ Νικολένκο, να λέει
αφενός ότι η χώρα του «είναι ευγνώμων στους εταίρους
που προσπάθησαν να συμπεριλάβουν ισχυρή διατύπωση
στο κείμενο» αλλά να υπογραμμίζει ότι σε ό,τι αφορά την
ρωσική επιθετικότητα κατά της Ουκρανίας «η Ομάδα
των G20 δεν έχει τίποτα για το οποίο να είναι περήφανη».

Η εξέλιξη δεν ήταν έκπληξη. Την είχε μαντέψει με-
ρικά 24ωρα πριν από την «μάζωξη» στο Νέο Δελχί ο
γενικός γραμματέας του ΟΗΕ, Αντόνιο Γκουτέρες, ο
οποίος είπε με νόημα πως «αν και είμαστε πράγματι μια
παγκόσμια οικογένεια, μοιάζουμε σήμερα με μια οικογέ-
νεια μάλλον δυσλειτουργική» εξηγώντας ότι «οι διαφο-
ρές αυξάνονται, οι εντάσεις εκρήγνυνται και η εμπιστοσύ-
νη διαβρώνεται». Κι αν όλες αυτές οι παράμετροι μπουν
στο ίδιο «καζάνι» αυτό που σύμφωνα με τον γ.γ. του
ΟΗΕ προκύπτει είναι ο κατακερματισμός και η αντι-
παράθεση.

Θα… ζήσει η βίλα της
«αθάνατης» Μέριλιν
Υπό κανονικές συνθήκες μία σχετικά μικρή –για τα
«μέτρα» των ΗΠΑ– βίλα στα περίχωρα του Λος Ά-
ντζελες θα είχε αξία μόνο για τους Αμερικανούς κτη-
ματομεσίτες και τους πλούσιους πελάτες τους. Πολ-
λώ δε μάλλον δεν θα γινόταν είδηση στα διεθνή
ΜΜΕ. Όταν, όμως, πρόκειται για την τελευταία κα-
τοικία ενός μύθου του παγκόσμιου κινηματογρά-
φου το πράγμα αλλάζει. Όπου μύθος η Μέριλιν
Μονρόε και όπου βίλα μία αγροικία επί της οδού
Fifth Helena Drive στην αριστοκρατική γειτονιά
Μπρέντγουντ του Λος ‘Αντζελες η οποία μέχρι πριν
από λίγες ημέρες ήταν προς κατεδάφιση! Ευτυχώς
το σχέδιο πήρε αναβολή, τουλάχιστον επί του πα-
ρόντος, καθώς με το που έγινε γνωστή η πρόθεση
των ιδιοκτητών της έπαυλης που έζησε τους τελευ-
ταίους έξι μήνες της ζωής (και εν συνεχεία αυτο-
κτόνησε) η Μέριλιν Μονρόε, υπήρξαν έντονες α-
ντιδράσεις στην τοπική κοινωνία. Κατά δήλωσή
της, η δημοτική σύμβουλος του Λος Άντζελες, Τρέι-
σι Παρκ, έγινε αποδέκτης εκατοντάδων τηλεφωνι-
κών οχλήσεων που την προέτρεπαν να σώσει το
σπίτι κι όπως φαίνεται η πίεση λειτούργησε. Εν
προκειμένω η Παρκ πρότεινε στην Επιτροπή Πο-
λιτιστικής Κληρονομιάς του Λος Άντζελες να μετα-
τραπεί σε μουσείο η έπαυλη της Μέριλιν, με την
πρόταση να παίρνει την ομόφωνη έγκριση της επι-
τροπής η οποία δεσμεύεται σε διάστημα 75 ημερών
να βγάλει την ετυμηγορία της.

Η βίλα χτίστηκε το 1929 και πέρασε στα χέρια
της ντίβας του Χόλυγουντ το 1962 έναντι 75.000
δολαρίων αλλά δεν έμελλε να το χαρεί. Τα ξημερώ-
ματα της 5ης Αυγούστου του ίδιου χρόνου και σύμ-
φωνα την επίσημη εκδοχή –δεδομένου ότι υπάρ-
χει μπόλικη συνομωσιολογία για τα «πώς» και τα
«γιατί» του θανάτου της– βρέθηκε νεκρή έχοντας δί-
πλα της ένα άδειο μπουκαλάκι υπνωτικών χαπιών.
Ήταν μόλις 36 ετών…
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Ένα ευρύ φάσμα θεμάτων, από
το ενεργειακό και την κλιματική
αλλαγή ως τον πόλεμο στη Ου-
κρανίας συζήτησαν οι ηγέτες
των G20 στη Σύνοδος Κορυφής
που πραγματοποιήθηκε το προη-
γούμενο Σαββατοκύριακο στο
Νέο Δελχί. Μία ηγέτης, ωστόσο,
είχε τα δικά της εθνικά… θεματά-
κια να ασχοληθεί στην πρωτεύ-
ουσα της Ινδίας. 

Του Νίκου Τσαγκατάκη

O
λόγος για την Τζόρτζια Με-
λόνι η οποία πνέει μένεα ε-
ναντίον της Κομισιόν. Αιτία;
Το deal της συγχώνευσης με-
ταξύ της Italia Trasporto

Aereo (ΙΤΑ) και της γερμανικής Lufthansa
που σύμφωνα με την πρωθυπουργό της Ι-
ταλίας δεν «τσουλάει» κι αυτό με υπαιτιό-
τητα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Όπως χαρακτηριστικά είπε η Μελόνι
στη διάρκεια της συνέντευξης Τύπου που
παραχώρησε στη Σύνοδο Κορυφής της
G20 «είναι περίεργο το γεγονός ότι η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή εμποδίζει τη λύση του προ-
βλήματος της ITA (…) Η ίδια η Ευρωπαϊκή Ε-
πιτροπή που εδώ και χρόνια μας ζητά να βρού-
με λύση στο πρόβλημα της ITA, όταν βρί-
σκουμε λύση στο πρόβλημα της ITA, την μπλο-
κάρει. Επομένως, δεν κατανοούμε πλέον και
θα θέλαμε μια απάντηση».

Η απάντηση των Βρυξελλών ήρθε και έ-
λεγε ότι στις αρμόδιες υπηρεσίες της δεν
έχει κοινοποιηθεί το παραμικρό έγγραφο
αναφορικά με την ιταλο-γερμανική συμ-
φωνία. Μάλιστα την ώρα που το ιταλικό υ-
πουργείο Οικονομίας της Ιταλίας ανέφερε
σε σημείωμά του ότι ο σχετικός φάκελος
δεν έχει λάβει ακόμη το πράσινο φως της
Κομισιόν, ο εκπρόσωπος της Επιτροπής
θύμισε στη Ρώμη ότι η κοινοποίηση της
συναλλαγής στα αρμόδια ευρωπαϊκά όργα-
να είναι «υποχρέωση» των εμπλεκόμενων
στη συμφωνία μερών. 

Η χρεοκοπία και το πωλητήριο  
Ο λόγος που εξηγεί την πρεμούρα της ιτα-
λικής πολιτικής ηγεσίας να οριστικοποιη-
θεί το συντομότερο δυνατό το deal δεν εί-
ναι άλλος από την ανάγκη να σταματήσει η
αιμορραγία των δημοσίων εσόδων. Κι αυ-
τό διότι η ITA αποτελεί το διάδοχο σχήμα

εθνικού αερομεταφορέα της Ιταλίας, της
γνωστής Alitalia, που για χρόνια παρήγα-
γε χρέη μέχρι που έβαλε οριστικό «λουκέ-
το» τον Οκτώβριο του 2021. Δυστυχώς για
το ιταλικό δημόσιο η εξυγίανση δεν έφερε
τα ποθούμενα αποτελέσματα, οπότε το πω-
λητήριο έμοιαζε με μονόδρομο στο τέλος

του οποίου υπήρ-
χε μια… ταμπέλα
με το όνομα της
L u f t h a n s a !
Χρειάστηκαν
πολύμηνες δια-
πραγματεύσεις

για να πειστούν
στα τέλη του περα-

σμένου Μαΐου οι
Γερμανοί να ανοίξουν

το πορτοφόλι τους και να
βγάλουν κάτι περισσότερο από 320 εκα-
τομμύρια ευρώ προκειμένου να εξαγορά-
σουν το 41% της ITA και με τον εθνικό αε-
ρομεταφορέα της Γερμανίας να διατηρεί το
δικαίωμα να αγοράσει ως και το 90% του
μετοχικού κεφαλαίου της ιταλική αεροπο-
ρικής σε μεταγενέστερο χρόνο. Το ενδια-
φέρον να δώσει η Κομισιόν το ΟΚ και να
τελειώσει τη δουλειά δεν είναι μόνο ιταλι-
κό αλλά και γερμανικό, καθώς μετά από
την Αυστρία, την Ελβετία και το Βέλγιο
που έχει κάνει απλώσει τα φτερά της η
Lufthansa «προσγειώνεται» και στην ιτα-
λική αεροπορική αγορά.

«Η Επιτροπή παραμένει σε στενή επαφή με
τα μέρη για να συζητήσει τη συναλλαγή πριν
από την επίσημη κοινοποίησή της. Αυτές οι ε-
παφές πριν από την κοινοποίηση είναι συνε-
χείς και αποτελούν μέρος της συνήθους δια-
δικασίας για την αξιολόγηση μιας σύνθετης
πράξης», πρόσθεσε πηγή της ΕΕ.

Σημειώνεται ότι το φλέγον θέμα της ε-
ξαγοράς απασχόλησε και σε υπουργικό ε-
πίπεδο τη Ρώμη και το Βερολίνο καθώς
πριν από τις εργασίες της Συνόδου Κορυ-
φής των G20 στο Νέο Δελχί συναντήθη-
καν και τα είπαν ο Ιταλός ΥΠΟΙΚ, Τζαν-
κάρλο Τζορτζέτι και ο Γερμανός ομόλο-
γός του Κρίστιαν Λίντνερ.

Μαρόκο: Εξωτερική πολιτική στα ερείπια 
και στις πλάτες των σεισμόπληκτων 

Με την φονική μανία του Εγκέλαδου βρέθηκε αντιμέτωπο το Μαρόκο που συνεχίζει να μετρά τις πλη-
γές του έπειτα από τα 7 Ρίχτερ της 8ης Σεπτεμβρίου. Ο αριθμός των θυμάτων ξεπερνά τις 2. 800 ψυ-
χές, οι τραυματίες είναι χιλιάδες, ενώ ο αριθμός όσων αγνοούνται παραμένει άγνωστος. Την ώρα,

λοιπόν, που τα απόνερα της τραγωδίας συνεχίζονται η κυβέρνηση της χώρας εμφανίζεται να κάνει εξωτερική
πολιτική στα ερείπια μην αποδεχόμενη την ανθρωπιστική βοήθεια, υλική και οικονομική, που έρχεται από το
εξωτερικό. Δεν είχαν συμπληρωθεί 48 ώρες από το χτύπημα του σεισμού όταν την περασμένη Κυριακή από το
υπουργείο Εσωτερικών του Μαρόκου γνωστοποιήθηκε ότι δεκτές θα γίνονταν αρχικά μόνο τα διασωστικά συ-
νεργεία που προέρχονταν από τις «φιλικές χώρες» της Ισπανίας, της Μεγάλης Βρετανίας, του Κατάρ και των
Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων. Η επίσημο κυβερνητικό αφήγημα είναι ότι αξιολογήθηκαν οι ανάγκες που υ-
πήρχαν στα πεδία των πληγεισών περιοχών της χώρας και ότι εφόσον διαπιστώθηκε(;) ότι δεν υπάρχει ανα-
γκαιότητα για περαιτέρω συνδρομή απορρίφθηκαν σχετικές προσφορές αλληλεγγύης από άλλα κράτη όπως
λόγου χάριν από τη Γαλλία που δεν είναι μία τυχαία χώρα για τους Μαροκινούς.  Πέραν του ότι το Μαρόκο α-
ποτελούσε για 44 χρόνια (1912-1956) αποικία της Γαλλίας είναι και τα εκατομμύρια κατοίκων της Γαλλίας
που έχουν μαροκινή καταγωγή και βλέπουν με οργή την πατρογονική γη τους γκρεμισμένη και την χώρα
που τους φιλοξενεί να προθυμοποιείται να βοηθήσει αλλά η προσφορά να μην γίνεται αποδεκτή. Όσοι, πά-
ντως, γνωρίζουν τις γεωπολιτικές ισορροπίες της περιοχής υποστηρίζουν ότι το Ραμπάτ έριξε «πόρτα» στη
γαλλική βοήθεια εξαιτίας της άρνησης του Παρισιού να αναγνωρίσει ως έδαφος του Μαρόκου τη δυτική
Σαχάρα. Σε απλά ελληνικά τα ερείπια και οι πλάτες των σεισμόπληκτων που ζητούν μία χείρα βοηθείας έχουν
μετατραπεί σε πεδίο ασκήσεων εξωτερικής (μικρο)πολιτικής.

• Χαρτοπόλεμος Ρώμης-Βρυξελλών στο περιθώριο της Συνόδου των G20 
με φόντο την καθυστέρηση της έγκρισης της εξαγοράς του 41% 
του εθνικού αερομεταφορέα της Ιταλίας από τη γερμανική Lufthansa

Το casus belli 
της Μελόνι με 
την Κομισιόν
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Big-4: 
Βγαίνουν 
τα μεγάλα
μαχαίρια
▶ΣΕΛ. 22

Παιδικές
αναλύσεις 
του Ντέμη 
κι όλοι σούζα
μπροστά του
▶ΣΕΛ. 19

Σπόραρ: 
Πετάει φωτιές
με την Εθνική,
άκαπνος με τον
Παναθηναϊκό
▶ΣΕΛ. 20

Επαναλαμβα-
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την Κηφισιά
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Οι Σαουδάραβες 
αγοράζουν το ποδόσφαιρο…


 







▶ΣΕΛ. 14-15

Τα μυθικά ποσά που δόθηκαν φέτος σε ποδοσφαιριστές και
ομάδες έφεραν το πρωτάθλημα της χώρας προκάλεσαν
τριγμούς και ανησυχία στους ευρωπαϊκούς συλλόγους 

– Ποιος είναι ο πραγματικός στόχος… ▶ΣΕΛ. 11





▶ΣΕΛ. 12-13

H σιωπηλή (;)
τιμωρία
Κωνσταντέλια
και ο Πογέτ σε
ρόλο καθηγητή
Φλωρά
▶ΣΕΛ. 18


